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NOVO M E S T O , č e t r t e k . 

24. septembra 1964 DOLENJSKI 

Včasih je bilo tu vse pol
no »ina, Z (iaj pa brišemo pra-
* n ' ' kadi . . . « Je pretekli te-

povedal kmetijski tehnik 
»"ANKO BAJUK našemu no
vinarju ob obisku V I N S K E 
KLETI V M E T L I K I . Bo klet, 
v kateri je prostora za 44 va-
B«nov vina, še dolgo prazna? 
v<* o tem berite v našem 
^stavku: 440 TISOČ LITROV 
N * E N KO A MOŽA - na 8. 
K'raiU današnji- štc\ilkc: 

Izjava 
inž. Dvoršaka 

Cesta M e t l i k a - Ć r n o -
^el j je do V r a n o v i č e v 
že asfaltirana in zdaj 
manjkajo le Se 4 k i l o 
metri c e s t i š č a do Čr
nomlja. V e č j i h objek
tov in z e m e l j s k i h del 
n " nedograjenem o d 
seku ni v e č i n č e bo 
k ° N č k a j ugodno vre
me, bomo n o v o cesto 
, 5 - oktobra odpirll. 

KOČEVJE NI 
NAJDRAŽJE 

MESTO! 
Posebna ..omisija je pri

merjala cene 162 artiklov, 
gredo v Kočevju naj-

y ° ' j v promet, s cenami 
r » i L J U u U a i l i ' Kamniku in 
p o v i j a h . 168-krat so cc-

đ r u l J C o e c v j u n i ž J e k a k o r 

^kS?" 1 3 1 "krat viSJe in 
i« če« * n a

y
k e . V Ko™3" ! 

?o i„ * e Špecerijsko bla- ! 
(kje- , „ n ° \ v Ljubljani, 

lo SO a M ? n m c r j a l i l c 3 0 ! 

'»Oje, "!kIy>v> J« c e n e J f i e i 
oicn,, J e l e "feva in teh-

nik ^ H , Pijače. Kam-
p r i ž l ' « c r i j - I 

l e n j a v i
W . * N . sadju in zc- ; 

Pa Dri - v i n i h , cenejši j 
' " C m . a , n i h p ' J a č a n . W>" ! 

"»eutem T 1 6 " *" tekstilu. J 

^nem h? S P e c c r i J i - teh- • 
senci*' l a B U tekstilu, • 
»Ih n i t r l * n r ' »Ikohol- > 
S o * J t l a h - K o C l > v .1 ' - torej 

l f a * • B ° V o r i c a m ni naj-
* mesto v Sloveniji! 

• , , , : . -MI 

„Sladkega" bo tudi letos dovolj... 
» č u d e ž « iz Kane Gali le jske se v n a š i h krajih spet ponavl ja - Novi pridelek ž e gleda v 

k a d i , sodi p a š e niso prazni - Vsakole tno k r i č a n j e , »KAM Z VINOM?« bi l a h k o nadomesti l i 
- z v e č j o , pametno p o t r o š n j o pristnih d o m a č i h v i n po d o s t o p n e j š i h c e n a h ! - Kdo kontrolira 

u r e s n i č e v a n j e z a k o n a o v i n u ? 
»Eha, eha! Jože, greš proti do

mu z vozom? Joj, prosim te lepo, bi 
mi nekaj peljal domov, ko si že 
tu?« 

»Ih, seveda, kaj ti ne bi ustregel. 
Kar daj na voz, kar imaš!« 

V prazen koš na Jožetovem vozu 
sta možaka hitro znosila iz trgovine 
nič več in nič manj kot šest vreč. 
Ne praznih, do vrha polnih sladkor
ja. 

»Tristo kil sem ga vzel. Trgatev 
bo kmalu, pa se je treba pripra
viti . . . « 

Jože in njegov sosed sta sedla na 
vreče s sladkorjem in konja sta po
tegnila v breg po cesti mimo stelj-
nikov z brezami. Možaka na vozu 
sta modrovala: 

»Trtje se ne splača obdelovati. Vi
no je brez cene. Saj se še spomniš, 
kako so rekli včasih stari možaki: 
deset hektov vina ali par volov, 
enaka vrednost. A danes? Deset hek
tov vina je vredno največ 150.000 di
narjev, par volov pa 600.000 dinar
jev. Kje se potem sploh še splača 
obdelovati vinograd?« 

»Res je, splača se ne. Ampak brez 
pijače . . . « 

»Saj to je tisto. Zato si moraš po 
magati . . . « <. 

»Kar pij brez skrbi! Tega sem na-
prešal za sebe. Tak je, kot ga je bog 
dal. Nič ti ne bo po njem!« 

Taki gostoljubnosti se ne moreš 
upreti, če te pot zanese med zida
nice. S Tonetom, ki me ni pustil 
mimo, ne da bi pokusil njegovo pi
jačo, sva stara znanca, zato sem mu 
na njegovo vprašanje, kako se ml 
zdi njegova pijača, odkrito dejal, da 
je za mene malce prekisla. 

»Ha, imam tudi slajšega! Na, po
skusi tega!« V resnici, drugo vino 
je bilo slajše, bolj pitno, kot pravi
mo. 

Tone se je prijetno hahljal: »Vi
diš, koliko se ti razumeš na vino! 
Kar pij, katero ti ugaja. Dosti ga 
imam Novi pridelek že gleda v kad, 
sodi pa še niso prazni. Sicer pa, 
med nama rečeno, ni dobro da so 
sodi prazni. Radi zaplesnijo. Mi mo
ramo pa tudi ž i v e t i . . . « 

Vračajoč se od zidanice, sem se 
spomnil stare bahave prispodobe 
dolenjskih vinogradnikov: če je bi
lo vino kislo, je dejal: »Na, pij, ta
kega je bog dal!« Ce je bilo dobro 
in sladko: »Pij, takega sem pride 
lal!« 

»Joj, kam bi dal?« toži te dni spet 
marsikateri vinogradmh. Seve tudi 
tisti, ki so lani v jeseni prijavili pi
čel pridelek, ga kmalu »vsega« pro
dali, po kanigalilejskem čudežu in ne 
vem čem pa njihovi sodi še sedaj 
pred trgatvijo niso prazni. Ce bi bil 
veren, bi dejal, da je to čudež: ker 
pa nisem, sem prepričan, da moder
na znanost atomske dobe sega že 
tudi v vinske hrame . . . . 

Kmalu bo spet trgatev. Močno 
septembrsko sonce dobavlja grozd
ju stotine in stotine vagonov slad
korja. Te brezplačne dobave pa bo
do deležni samo tisti vinogradniki, 
ki bodo počakali s trgatvijo čim-
del j . In če ne bod<5 ravnali po stari 
navadi: brenta je pobarvana od rde
čega grozdja. In škaf tudi. Poplahni 
oba z vodo in vrzi na grozdje Bo 
več »župe«! In potem bomo vsi spet 
složno tulili: »Kam z vinom?« Pa bi 
lahko mnogokrat ime vino dali med 
narekovaj in pod velik vprašaj . . . 

Menda pa imamo tudi zakon o 
vinu?! 

JERNEJ CRICEK 

Šola in štipendija še dolgo nista vse! 
Prav je, da p o s v e č a m o kar n a j v e č pozornosti š t i p e n d i r a n j u strokovnjakov, 

vendar ne gre zanemarjati odnosa do mladih strokovnjakov, ki prihajajo 
v proizvodnjo iz šol . S tem da smo mlademu č l o v e k u nudili š t i p e n d i j o in ga 
izšolali , ni opravljeno vse! O d tega, kako ga bomo sprejeli, ko bo prišel v pod
jetje in kako m u bomo pomagali , da se bo v kolektiv laže vživel ter č i m p r e j 
spoznal proizvodnjo, je veliko odvisno! Seveda pa mu moramo zagotoviti tudi 
ostale ž i v l j e n j s k e pogoje, kot so primerni osebni dohodki in stanovanje. Zaradi 
neurejenih stanovanjskih razmer, premajhnih osebnih dohodkov, nepravilnega 
odnosa kolektivov in še nekaterih drugih vzrokov je letos zapustilo n o v o m e š k o 
o b č i n o 267 strokovnjakov s srednjo, visoko in viš jo izobrazbo, kar 76 š t i p e n d i 
stov pa se v č a s u od 1960 do 1963 sploh ni zaposlilo v delovnih organizacijah, 
ki so j ih š t i p e n d i r a l e ! 

na minulo soboto pa so ga 
zaradi pomanjkanja ude
ležbe prestavili. N a plenu
m u bo predsednik odbora 
Bogo Abrahamsberg poro
čal -o nalogah S Z D L v pri-
nodnjem obdobju, nato pa 
se bodo pogovorili o pro
gramu dela za leto 1964, 
65. 

Ce količkaj pretehtamo 
pravkar povedano, je na dla
ni zaključek, da šola in šti
pendija še nista vse. Oboje 
je brez dvoma sestavni del 
kadrovske politike, toda ka
drovska politika v delovni 
organizaciji mora bita stal
na. Nekdo, morda še boljše: 
skupina ljudi se mora neneh
no ukvarjati z vprašanji: kje 
dobiti potrebne strokovnjake, 
kako voditi štipendijsko po
litiko, koliko strokovnjakov 
bomo potrebovali v prihod

njih petih ali desetih letih, 
kako izobraževati delavce v 
proizvodnji, da bodo kos zah
tevnejšim strojem, ki jih bo
mo morali kupiti, koliko sta
novanj potrebujemo, kako je 
s prehrano naših delavcev, 
kako z otroškim varstvom 
itd. O tem mora razen ne
posredno odgovornih razmiš
ljati tudi ves kolektiv. 

Ce bomo zadostili vsem na
štetim vprašanjem in še ko
pici podobnih, iz novomeš
ke občine strokovnjaki ne bo

do več bežali! Anketa o tem, 
zakaj je letos odšlo 267 stro
kovnjakov, je dala nasled
nje odgovore: 62 jih je odšlo 
zaradi nizkih osebnih dohod-

(Nadaljevan je na 3. str.) 

V petek p l e n u m S Z D L 
v R i b n i c i 

Jutri se bo v Ribnici se
stal plenum občinskega od
bora Social ist ične zveze, 
ki je bil sklican sicer že 

BLIŽNJICA 
DO GROBA I 

Blizu špringerjeve gos- ] 
tilne v Trebnjem so na | 
razglasni deski že več dni I 
razstavljene slike, katerim | 
komentar ni potreben. To ; 

o originalne lotograriji-
najhujših prometnih ue-

I sreč, ki so se v zadnjih 
letih pripetile na cestah 

! trebanjske občine. Z nji- | 
mi naj bi predvsem spnm- ! 

. lili javnost in neprevidne j 
. oznike motornih vozil, 
l.i cesta ni domače dvori-

i 5če, na katerem lahko 
•'sakdo počenja, kar hoče, 

i impak le prepogosto bl:.ž-
i njiea do bolnišnice ali cc-
i lo do groba . . . 

TE DNI PRED ( M A R S I K A T E R O ) ZIDANICO 

Kar je res, je r e s : v i n o sicer ni or iginalno, je pa s l a d k o r ! 

^ N E S : 
SKUPŠČINI V 

NOVEM MESTU 
IN TREBNJEM 

NOVO M E S T O : 

Sergej Thorževskij, pred
sednik občinske skupščine, je 
sklical za danes 4. sejo občin
skega zbora, 6. sejo zbora de
lovnih skupnosti in 5. skupno 
sejo obeh zborov občinska 
skupščine, na kateri bo več 
zelo zanimivih in pomembnih 
vprašanj. Tako bodo odbor
niki razpravljali o razvoju 
storitvenih (terciarnih) dejav
nosti v občini. Pripravljenih 
je nailuljnih 17 statutov delov
nih organizacij iz gospodar
stva; skupščina bo o njih raz
pravljala in jih verjetno tudi 
potrdila. Življenjskega pome
na, bo dodelitev dodatnih pro
računskih sredstev za družbe
ne dejavnosti, ki so — skoraj 
brez izjem — v velikih sti
skah. Sprejet bo tudi odlok o 
gradbenih delih, za katere nt 
potrebno dovoljenje za gradi
tev, in več drugih važnih od
lokov. 

T R E B N J E : 

Ivan Gole, predsednik OS, 
bo vodil na današnji 14. skup
ni seji obeh zborov skupščina 
najprej razpravo o poslovnih 
uspehih gospodarskih orga
nizacij v prvem polletju. Od
borniki bodo nato razpravlja
li j celi vrsti novih odlokov: 
o družbeni kontroli cen T 
prometu na drobno ter obrt
nih storitev in izdelkov; o se
stavi svetov občinske skup
ščine, o prenosu zadev iz pri
stojnosti skupščine v rok« 
njenih svetov, o uvedbi po
sebnega krajevnega samopri
spevka za Beli grič, Gornjo 
vas, Mokronog, Slepiči: in 
Puščavo. Pripravljen je pred
log o uvedbi razširjenega 
kmečkega zavarovanja za 
mladino in več predlogov o 
spremembi odloka o občin
skem prometnem davku. Na 
vrsti so tudi volitve in imeno
vanja, sprejem jamstev in 
razne premoženjsko-pravne 
zadeve 

V r e m e 

OD 24. IX, DO 4. X. 1964 

V splošnem nestalno 
vreme s pogostnimi pa
davinami in ohladitvami, 
zlasti med 24. in 26. sep
tembrom, okrog 29. sept. 
in 2. oktobra. Dr. V. M. 

Z nedeljskega X I . atletskega prvenstva Dolenjske v 
N o v e m mestu : Janez M atoli je z o d l i č n o tehniko 
p r e s k o č i l 180 cm. O d l i k i prvenstva : pester spored i n 
zelo dober obisk! V e č o prvenstvu na 11. strani d a 

n a š n j e š t e v i l k e (Foto: Janez Pavlin) 



V L U C I S M E R N I C Z A P R E D K O N G R E S N O 

A K T I V N O S T K O M U N I S T O V 

NEUPRAVIČENO 
POSPLOŠEVANJE 

Kolikor rezultatov ni, ni
so kriva načela, na katerih 
so krivi ljudje, ki niso 
zmožni izpolniti nalog, ki 
jih od njih terja družbeni 
razvoj. 

Iz referata Veljka Vla-
hovića na VI. plenumu 
C K Z K J 

Na te besede iz referata Ve
ljka Vlahovića sem se spomnil, 
ko sem nedolgo tega moral 
prisluhniti »kritiki«, ki , ka
kor je dejal referent na VI. 
plenumu C K ZKJ , zamenjuje
jo vodilno vlogo Zveze komu
nistov s slabim delom posa
meznih komunistov ali posa
meznih organizacij in organov 
samoupravljanja. Najbolj ne
varno je, če tak človek z oz
kim horizontom razgledanosti 
na vso družbo, na ves socia
lizem in na vsa načela gleda 
samo skozi prizmo dveh, treh 
komunistov, ki morda res sla
bo delajo. 

»Poglej,« mi je dejal, »kam 
vodi ta nemarnost! Namesto 
da bi bili za zgled dobrega 
dela in spodobnega življenja, 
6e obnašajo slabše kot nečla
n i . . M 

To ni nemogoče. V množici 
komunistov se najdejo tudi 
taki posamezniki, o katerih 
se nujno vprašuješ, če niso 
morda pomotoma zašli v na
šo najnaprednejšo organizaci
jo. Taki posamezniki lahko 
vedrijo samo v taki osnovni 
organizaciji, k»3r so stiki med 
člani preveč formalni in kjer 
člani neredko drug za druge
ga niti ne vedo, kaj delajo in 
kako živijo. Toda taki posa
mezniki lahko nosijo članske 
izkaznice tudi zavoljo okoli
ce, ki je premalo kritična do 
njih. Okolica pogosto (name
sto da bi pokazala s prstom 
nanje, češ, niste vredni!) iz
rablja to za »kritiko«, v ka
teri se vrste vprašanja: le po
glejte, kakšni so? — doklej 
jih bodo še trpeli? in podob
no. V sistemu samoupravlja
nja bi se spofobdlo, da bi o 
takih stvareh razpravljali jav
no, pogumno in odkrito, pred
vsem pa z dobrimi nameni, 
• težnji za napredkom. 

»Kritika bo uspešna,« je de
jal Veljko VTah"v !o na ome

njenem plenumu, »če si bo 
sleherni posameznik prizade
val za večjo osebno izobraz
bo, za to, da bo globlje pro
drl v problem, da bi lahko 
uspešneje pojasnil pojave se
bi in drugim s silo svojih mi
sli, svojega prepričanja, ne pa 
izključno z avtoriteto Zveze 
komunistov.« 

To velja pravzaprav za vsa
ko kritiko. Kritika, ki se 
omeji v bistvu samo na iz
življanje, ni prava kritika. Ta
ka kritika je v resnici de
struktivna, ker ne kaže na
prej, ker neupravičeno pos
plošuje, graja vse po vrsti, ne 
nudi pa nobenih boljših reši
tev, nobenega predloga, kako 
b ; dejansko moralo biti, kaj 

NAŠ AKTUALNI 
KOMENTAR 

bi bilo treba spremeniti in 
podobno. Tako je tudi s »kri
tiko« posameznikov v Zvezi 
komunistov, češ, poglejte 
kakšna je Zveza komunistov, 
ne da oi pomislili, da posa
mezniki še ne predstavljajo 
Zveze. Taka »kritika« je po
gosto rezultat nevednosti, 
včasih pa tudi teženj, ki ni
majo nič skupnega s socializ
mom. 

»Slabih pojavov v življenju 
in praksi«, je rečeno v ome
njenem referatu, »ne gre za
menjati z načelom, s potrebo 

po boljšem delu ali večji di
namičnosti in borbenosti pri 
delu, zlasti v idejnem in poli
tičnem boju- Ta boj se bije 
včasih z velikimi uspehi, vča
sih pa neenakomerno, kam
panjsko . . . « 

Zveza komunistov ni nekaj 
vase zaprtega, nekaj, kar živi 
svoje življenje, ki se širše 
družbe sploh ne tiče. Delova
nje Zveze komunistov je tes
no povezano z razvejano sa-
moupravljavsko aktivnostjo 
naših delovnih ljudi. Tam, 
kjer je razvit demokratizem v 
organih samoupravljanja, je 
prav gotovo tudi uspešna os
novna organizacija Zveze ko-
T!un;sitov, kr v svoj' sredin' 

ZUNANJEPOLITIČNI TEDENSKI PREGLED 

T a teden pozdravljamo na naših 
tleh č e š k o s l o v a š k e goste. Predsed
nik Č S S R Antonin Novotnv bo ostal 
p r i nas do ponedeljka. Njegov obisk 
je znova potrdil tradicionalne vezi 
med n a š o d r ž a v o in č e š k o s l o v a š k o . 
Te vezi so se kovale že pred prvo 
svetovno vojno, koliko naših l judi 
je š t u d i r a l o na p r a š k i univerzi. Te 
vezi so se poglobile po ustanovitvi 
Jugoslavije in Č S R leta 1918 — koli
ko naših knjig je izšlo v č e š k e m in 
s l o v a š k e m jeziku, koliko Čehov in 
Slovakov je prišlo v Jugoslavijo, na 
n a š Jadran. 

Sedaj nadaljujemo te tradicije. 
Odkri l i smo nove s t i čne t o č k e , ves 
Podonavski bazen postaja že neka 
celota. Velika reka Donava p r e r e ž e 
ta bazen na dvoje. Donava je druga 
n a j v e č j a reka Evrope, njene hidro-
energije so izredne. Velika centrala 
v Železnih vratih (Djerdap) bo da
la, ko bo gotova, 10 mili jard kwh 
letno — toliko z n a š a sedaj vsa pro
izvodnja e lektr ične energije v Ju
goslaviji. 

T u d i č e š k o s l o v a š k a in Madžar
ska k o n č u j e t a n a č r t e za veliko cen
tralo na Donavi. Nov gigant bo tam, 
kjer se Donava obrne na jug i n 
pribl iža na nekaj deset kilometrov 
B u d i m p e š t i . Donava bo tako kanali
zirana na zelo š i r o k e m sektorju, po
stala bo neke vrste most med Za
hodno in Vzhodno Evropo. Pribli
ža la bo Č e š k o s l o v a š k o Jugoslaviji, 
s tem pa tudi n a š e m u Jadranu. Ši
roka m r e ž a kanalov med Donavo, 
Dravo in Tiso bo ustvarila v naši 
Vojvodini izvrstne pogoje za mo
derno, tehnizirano poljedeljsko pro
izvodnjo, ta pa bo sprostila nove 
delovne m o č i . 

N a š e sodelovanje z vzhodnoev
ropskimi d r ž a v a m i sloni na realnih 
temeljih. Predsednik Tito je imel 
v septembru razgovore s š t i r i m i vo
ditelji social ist ičnih d r ž a v : z Dejem, 
Radarjem, Ulbrichtom in Novot-
nym. Letos smo sklenili vrsto aran
ž m a j e v z raznimi podjetji Češko

s lovaške , M a d ž a r s k e in Poljske o 
sodelovanju. 

Predvidevajo, da se bo obseg na
še trgovine z vzhodnoevropskimi 
d r ž a v a m i p o v e č a l od sedanjih 30 
odstotkov vse n a š e trgovine na 50 
procentov. Lani je znašala vrednost 
n a š e blagovne izmenjave s Češko
s lovaško 77 milijonov dolarjev, le
tos pa se bo p o v e č a l a na 125 mili
jonov dolarjev. 

Tako so dozoreli pogoji za dol
g o r o č n o sodelovanje n a š e d r ž a v e v 
organizaciji za gospodarsko sodelo
vanje Vzhodne Evrope — S E V . Na-

Naši gostje 
iz Češkoslovaške 
ša d r ž a v a bo sodelovala v nekaterih 
komitejih te organizacije. S tem 
smo si zagotovili trg, zagotovili smo 
si v e č j i tranzit čez n a š a p r i s t a n i š č a , 
nova n a r o č i l a za n a š a podjetja. Na
ši trgovini smo odprli novo okno v 
svet. 

Predsednik Tito bo, kakor poro 
č a j o tuje agencije, drugi teden spre
jel predsednika Sukarna, k i je zdaj 
v Evropi , nato pa bo na čelu n a š e 
delegacije odpotoval v Kairo , na 
drugo konferenco nevezanih držav . 
Sodijo, da se bo te konference ude
ležilo okrog 60 držav . T o bo zares 
impozanten zbor narodov z vsega 
sveta. 

Zanimivo je, da bo n a j v e č dele
gatov iz Afrike. Č r n a celina je raz
deljena na zelo majhne enote, ve
likih držav v A f r i k i ni . V K a i r u so 
mnenja, da Č o m b e j e v r e ž i m ne mo
re poslati svojih ljudi na konferenco, 
Č o m b e velja n a m r e č za predstavni
ka zahodnih interesov. Č o m b e j e v 

Kongo n i neodvisna država , kongo-
ški režim šči t i jo razni plačanci . 

Pravijo, da je sedanji obisk 
predsednika de Gaulla v deželah 

Latinske Amerike namenoma izbran, 
da odvrne pozornost ten držav od 
kairske konference. T o pa po pisa
nju francoskih listov ne bo točno, 
planiran je bil že pred pol leta. De 
Gaulle bo v 26 dneh obiskal 10 de
žel, prepotoval 32.000 k m ! Pravijo, 
da ima rahlo a n t i a m e r i š k o ost. Tudi 
to ne bo drža lo . S a m predsednik 
Kennedv je med svojim obiskom V 
Parizu dejal, da b i Amerika pozdra
vila francoski obisk v tem delu na
š e poloble. 

Amerika, kljub svojemu bogast
vu, ne more napolniti praznine, ki 
zija v Latinski A m e r i k i Kredit i , ki 
j ih daje preko organizacije Zveze 
za progres, so le kaplje v morju. 
Ne le Francija , tudi zahodna Nem
č i j a b i lahko dala več , pa š e bi bi ' 
lo premalo. 

K a j t i Latinska Amerika je tisto 
p o d r o č j e sveta, kjer se prebivalstvo 
najhitreje m n o ž i — hitreje kot V 
Aziji — kjer proizvodnja hrane ne 
gre v š t r i c z naglim n a r a š č a n j e m 
prebivalstva. Problemov bo prej ve8 
kot manj . N e r e š e n i problemi p» 
ustvarjajo nove i n nove napetosti-

V nekem pogledu je tu položaj 
prav tako težak kot v Jugovzhodni 
Azij i . N a obeh p o d r o č j i h vlada ve
lika pol i t ična nestabilnost (negoto
vost). T o d a na jugu Azije je teže. 
D r ž a v l j a n s k a vojna v Laosu in Juž
nem Vietnamu se nadaljuje, med 
Malezijo in Indonezijo je hladu* 
vojna. 

Trenutno ni nobenih izgledov, da 
bi se ta spor poravnal. T u d i V a r 
nostni svet š e n i našel reši tve , ape
liral je na obe strani, naj se pomi
rita. Indonezija o b t o ž u j e MalezJ' 
jo, da je otrok britanskega impefl' 
alizma, Malezija pa kaže s prstom 
na teritorialne težnje Indonezije-
T o je tem bolj t r a g i č n o , ker žive * 
obeh d r ž a v a h narodi iste — m a w 
ske rase! 

ne trpi ljudi, katerih delo in 
življenje nista v skladu s so
cialističnim.; normami. V ta
ki organizaciji se ne da vedri
ti. Taka osnovna organizacija 
ne dovoli, da bi avtoriteta 
Zveze komunistov rabila po
sameznikom za njihovo nede
mokratično ali pa nemoralno 
dejavnost. In tudi v aktivnih 
samoupravnih organizacijah 
najbrž ni več dosti pogojev, 
da bi se lahko bohotila de
struktivna kritika, kritika ne
opravičenega posploševanja. 

V taki samoupravni organiza
ciji je kritika sestavni del 
vsakodnevnega dela in življe
nja, to je kritika, ki spoznava 
negativne in pozitivne pojave, 
kritika, ki loči izjemnost od 
splošnega pojava, kritika, ki 
ruši staro, pa ne zato, da bi 
nekaj rušila, temveč zato, da 
bi lahko gradila novo in še 
boljše. Ustvarjalna kritika Je 
sestavni del socialistične de
mokracije in družbenega na
predka. 

»Boj proti raznim nezdra

vim težnjam,« je poudaril 
Veljko Vlahović v svojem re
feratu na VI. plenumu CK 
ZKJ, »ne zahteva pritiska, 
temveč debato, razgovore, 
prepričanje, izpopolnjevanje 
političnega, ideološkega in 
organizacijskega dela, priza
devanje, da tisti, ki zaostaja
jo, doume jo zahteve časa. 
družbe. Zaostajanje dela čla
nov Zveze komunistov je po
sledica slabega boja za neneh
no krepitev zavesti, ki je 
zmožna urejati stihijske pro

cese in gibanja ter u s m e r j a " 
aktivnost ljudi.« 

J.B. 

JCRATKE 
J I Z R A Z N I H STRANI j 

TEDENSKI NOTRANJEPOLITIČNI PREGLED 
Prihounjc I U U . . . . . . . . , . .U|JSLIHS,U j vo

litve. P r v i č bomo izvajali rotacijo polovice 
•estava zvezne, republ iških okrajnih in ob-

Jinskih skupščin . T o bo spet nova afirmaci-
a n a š e g a samoupravnega sistema, č i g a r se

stavni del so tudi volitve. K e r pa volitve ni
so n i k a k r š n a manifestacija, po kateri bi pre
sojali , ali so ljudje za ali proti socializmu, 
ampak predstavljajo resen, delovni izbor 
kandidatov za poslanska in o d b o r n i š k a me
sta, j i m je treba posvetiti vso potrebno po
zornost. Priprave morajo zajeti cel sklop 
v p r a š a n j , zlasti pa dobro, u s p e š n o kadrova
nje i n s tem v zvezi seveda tudi n a č r t n o 
Izobraževanje l judi , kajti dobrih kadrov ni 
brez družbeno-poli t ičnega in strokovnega 
znanja. 

K o so na seji izvršnega odbora 
zveznega odbora S Z D L J razpravljali o pri
pravah na skupšč inske volitve in o tem izda
l i tudi teze, o katerih bomo še posebej po
r o č a l i v naslednji številki, so posebej pouda
r i l i javnost kadrovanja. Kandidiranje, k i je 
eden izmed elementov kadrovanja, mora biti 
javno, č i m b o l j d e m o k r a t i č n o . Izbora l judi 
za kandidate ne smemo zapirati v ozek krog 
ljudi, kakor se je to včas ih dogajalo, ampak 
ga je treba prenesti na n a j š i r š o tribuno, 
k a k r š n o predstavlja organizacija Socialist ič
ne zveze. Prizadevati si je treba, da sploh ne 
b i uveljavljali n a č e l n e m o ž n o s t i ponovnega 
kandidiranja l judi , k i so doslej bili poslanci 
oziroma odborniki . N a š samoupravni si
stem predstavlja dovolj š i r o k o zaledje 
kadrov, tako da nam res ni treba biti 
v zadregi glede tega, koga izbrati. T u d i se 
ne smemo bati tega, da bi nastopalo v e č 
enakopravnih kandidatov, ker že samo kan
didiranje, tudi č e č lovek ni izvoljen, kor ê 
vsi naenkrat p a č ne moremo zvrstiti skozi 
skupščine , predstavlja pomembno d r u ž b e n o 
aFirmacijo. Nastop v e č kanidatov ni nikakr
šen boj med l judmi . In posamezniki, k i niso 

- » o l j e m — bodo pa njihove z m o ž n o s t i in 
pripravljenost d o b r o d o š l e p r i opravljanju 
drugih družbenih funkcij — s tem niso doži
veli poraza. V skladu z normami , k i klijejo 
iz n a š e g a d r u ž b e n o - e k o n o m s k e g a i n družbe
no-polit ičnega sistema, je treba v n a š i mi
selnosti marsikaj spremeniti. 

V tezah je govor tudi o tem, da je treba 
posebej paziti p r i izboru kandidatov na to, 
da bo nova struktura skupšč in odsevala 
strukturalne spremembe v družbi in sploh 
potrebe d r u ž b e n e g a razvoja, skratka, da bo 
morala biti taka, da bo zagotavljala č i m us
pešnejše u r e s n i č e v a n j e nalog preds tavniških 
teles. N a seji je bil nadalje govor tudi o ten
denci n a r a š č a n j a poklicnega kadra na raz
nih javnih funkcijah, kar je pojav, k i ni v e č 
v skladu z razvojem neposredne social is t ične 

VOLITVE - AFIRMACIJA 
SAMOUPRAVNEGA SISTEMA 

demokracije. Prizadevati si bo treba, da bi 
se č e d a l j e bolj ožila potreba po poklicnih 
kadrih. 

• Zadnje dni je obiskalo n a š o deželo 
v e č j e število tujih državnikov, visokih funk
cionarjev in delegacij, kar p r i č a o velikem 
ugledu, ki ga uživa Jugoslavija v svetu in o 
izredno dinamični vlogi v mednarodnem živ
ljenju. N a poti skozi Jugoslavijo se je ustavil 
v Beogradu predsednik d r ž a v n e g a sveta 
N e m š k e d e m o k r a t i č n e republike Walter Ul-
bricht, k i je imel z n a š i m predsednikom zelo 
pomembne razgovore. V teh dneh se m u d i 
na obisku tudi visoki gost Iz C e h o s l o v a š k e 
— predsednik republike Novotnv. Izmed ve

likega števila uglednih gostov naj omenimo 
š e tunizijskega zunanjega ministra Shma, 
odposlanca predsednika indijske vlade Daja
la i n n o r v e š k o parlamentarno delegacijo. 

• N a II. r a z š i r j e n e m plenumu centralnega 
sveta Zveze sindikatov Jugoslavije so med 
drugim poudarili , da restrikcijskJ ukrepi v 
investicijah (se pravi omejitve) ne bi bili na 
š k o d o politiki standarda. Predsednik Sveto-
zar V u k m a n o v i ć pa je menil, da brez dosled
ne delitve po delu ne bo m o g o č e izkoristiti 
rezerv v podjetjih, rezerv, k i so v ogromnih 
neizkoriščenih kapacitetah, v nedovoljno iz
rabljenih prednostih integracijskega procesa 
itd. 

• Zvezna gospodarska zbornica predla
ga, da bi namesto obresti na poslovni sklad 
uvedli prispevek na sredstva ali kak drug 
p r i m e r n e j š i instrument za zagotovitev do
hodkov v zvezni sklad. Sedanja oblika obre
sti na poslovni sklad ne ustreza, ker je to 
fiskalni instrument izrazito e t a t i s t i č n e g a zna
č a j a . 

9 Novinar »Dela« Janko Svetina piše v 
enem zadnjih uvodnikov o utesnjenosti ljub
ljanskih dijaških domov. Okrog 700 p r o š e n j 
dijakov so morali odkloniti, ker je v domo
vih premalo prostora, dijakov na drugi stop
nji pa je iz leta v leto več . Za investicije v 
di jaške domove je bilo sicer obljubljenih 50 
milijonov dinarjev, vendar je ostalo samo 
pri obljubah. Prihodnje leto, ko bo še več di
jakov, se to ne bi smelo v e č ponoviti. Da ne 
bi bilo spet prepozno, bo treba urejevati ta 
problem že sedaj. 

• Podpredsednik republike Aleksander 
R a n k o v i ć je te dni izročil namenu beograj
sko tranzitno telefonsko centralo, k i v manj 
kot 20 sekundah posreduje avtomatsko tele
fonsko zvezo z Zagrebom. Take tranzitne 
centrale so montirali ali pa j ih montirajo 
tudi v Ljubljani , Novem Sadu, Sarajevu in 
Be nekaterih drugih mestih. 

• Poraz desničarjev na S****! 
skem. Na nedeljskih volitvah » 
švedski parlament so si soc»> 
demokrati zagotovili 117 «JJP 
(prej so jim imeli 114), ali ««5 
Konservativci so imeli prej 1 5 ; Z 
mest, sedaj le 13'/». Komunisti 5 
povečali Število svojih glasov °" 
S na 8 mandatov. 

• Indija bo dobila s.ivjf'-f? 
letala. Indijski obrambni »iniSj. 
je po svojem povratku iz Sô JP̂  
ske zveze izjavil, da bo Sovje^J 
zveza dala Indiji veS letal "Ej 
Mlg-21, ve« lahkih tankov » 
helikopterjev. 

• Izredno stanje v Boliviji- 2» 
radi atentata na podpredsedn' 
Bolivije Barrlentosa je bo1!™«« 
vlada proglasila v deželi 
stanje. Vsa stvar Je tem boilJJ, 
prijetna, ker bo to deželo v 
kem obiskal predsednik de C 8"^ 

• Malta nova država. V Pjjfl 
deljek so v La Valettl p w K 5 
neodvisnost Malte. Novo di>U. 
bodo letos Jeseni sprejeli v % 
nizacljo ZN. To bo že 114 oflfo 
te velike organizacije. Otok »JJJ. 
šteje nekaj nad 300.000 pt&Lv 
cev. Malta živi od velikega »Sjl 
škega arzenola, turlzmn In 

• Argentinska pšenica » ' hl»-
sko. Kljub temu, da kltaJsW » # 
stl stalno poudarjajo, da ™Jj#S<' 
blem prehrane praktično \M9 
mora Kitajska Se vedno " V i 
zito. Argentina bo Se teiot&ti<#< 
vila Kitajski 400 tisoč ton pO 
v naslednjih dveh letih ™ 
600.000. p 

M Delni sporazum o Konfi' C 
konferenci afriške komisiji!-
Kongo v Nalroblju so 
moli, da bodo tri «* r ipf r nnc<J* 
- bivši belgijski, bivši dj 
Kongo ln Burundl - SKU„ ?1d 
seči medsebolno p o m W t f : ' \e * 
pogoj za vsako rešitev P» fcf& 
veda, da se umaknejo « utsS& 
(bivšega belgijskega), V S V / J U I * ' 
in prenehajo vsi vplivi ou ^ 

• LaoSkl princi so "JJBU <g 
mc«neseenem bivanju v-v. j TO 
laoski princi le prišli 
Je bil njihov edini fi 
po nJem Jo moral P^V^vatl j 
de Suvana Fuma ^ W n > £ 
Laos. Suvana F"™" " L , k<% 
vodil laosko delegacijo na g S * 
rtnoi neverandh držav ggj 
Nič ni znano, če se ^^ipi^ 
vorl nadaljevali M 
čnsu 



I Z K U Š N J E D E L O V N E G A K O L E K T I V A L E P I Š N A S U H O R J U 

S a m o z a v e s t j e p r e m a l o z a i z v o z 
Lesno predelovalni obrat L E P I Š na S u h o r j u je 
ustvaril letos p r i 92.300 dolarj ih izvoza (to je p r i 
bližno 75 mil i jonov dinarjev) komaj 102.000 dinar
jev č i s t e g a dohodka. Č e bi vse kar naredijo izva
žali, bi ostali brez skladov in brez m o ž n o s t i za 
razvoj! R e š u j e j ih proizvodnja za d o m a č i trg, saj 
so z njo v polletju ustvaril i za okoli 3 milijone 
dinarjev skladov. K e r je podobnih pr imerov n a j b r ž 
več , si oglejmo L E P I S O V E G A malo podrobneje. 

Se pred nekaj leti je L E P I Š 
8 » odst. proizvodnje prodajal 
na tujih tržiščih in le 15 odst. 
ha domačem. Lani sta bila 
izvoz in domači trg v razmer-
rrierju 75:25 odst., letos pa so 
zastavili plan tako, da bodo 
izvozili 60 odst. proizvodnje, 
40 odst. pa prodali na doma
čem tržišču. Izvoz je začel 
upadati v času, ko se v pro
izvodnji in na tržišču čedalje 
bolj uveljavlja zakon ekono
mike. 

Neposredni vzroki za to so, 
če jih hočemo našteti posa
mezno, dokaj preprosti. Ce

ne na tujih tržiščih so stalne 
in je pač treba prodajati po 
njih, ker drugače ne gre. Su
rovine, ki jih uporabljajo v 
proizvodnji, se že nekaj let 
dražijo, zunanje tržišče pa 
takšnih podražitev ne prizna. 

Lesno predelovalni obrat v 
LEPISU, ki dela za izvoz, je 
letos pri 35 milijonih dinar
jev proizvodnje ustvaril, kot 
smo že omenili, komaj 102.000 
din čistega dohodka. Žaga in 
obrat stavbenega pohištva sta 
pri 39 milijonih bruto proiz
voda ustvarila 2,972.000 din 
čistega dohodka. Pri tako 

majhnem dohodku je izpla
čilo draginjske doklade seve
da predstavljalo precejšen 
problem. Po 1500 din draginj-
skega dodatka na delavca 
znese do konca leta 2,800.000 
din v bruto znesku.Do kon
ca leta pa bodo v LEPISU 
ustvarili približno 10 milijo
nov skladov, za okroglo mi
lijon pa se bo steklo še amor
tizacije. Po izplačilu 7 mili
jonov anuitet in 2,800.000 din 
za draginjsko doklado bo os
talo kolektivu v skladih 
1,200.000 din. 

Zaradi naštetih vzrokov 
proizvodnjo za izvoz zmanj
šujejo. »K sreči« jo lahko, 
ker bodo kreditne obveznosti 
do Jugobanke letos poravna
li! . . . Izvoza ne nameravajo 
opustiti popolnoma, ker ve
do, da je težko navezati sti
ke s tujimi kupci. Odslej bo
do izvažali le nadstropne 
otroške posteljice, pri kate
rih se jim obeta nekoliko 
ve&j-i zaslužek, ter viseče po
lice. Izvoz držajev za čopiče 
in stolov pa so popolnoma 
opustili. Zlasti zadnja dva iz
delka nista nudila prav nobe
nega zaslužka. 

Pri tem se nehote vsiljuje 
vprašanje, zakaj niso izvoza 
že prej preusmerili v izdel
ke z večjim zaslužkom. Od
govor je pri roki: še pred 
nekaj leti, ko je bil kolektiv 
Lepisa v velikih težavah, je 
bila strojna oprema slaba, 

delavci pa neizkušeni. Na pre
prostih izdelkih so se mora
li učiti proizvodnje, zdaj pa 
že lahko delajo tudi zahtev
nejše izdelke. V tem času se 
je bruto proizvod na posa
meznika povečal od 800.000 
din na 2 milijona na leto, 
vrednost osnovnih sredstev 
pa je porasla iz 17 milijonov 
na 39,402.000 din. Zdaj bodo 
delali predvsem stavbeno po
hištvo za domači trg po ka
terem je veliko povpraševa
nje. 

Primer Lepisa in njegovega 
izvoza je poučen. Poučen za
tegadelj, ker imamo pri nas 
izvoz v vsaki občini »obešen« 
na nekaj podjetij, ki so ga 
ipo sodbi vseh zaradi neke 
družbene zavesti dolžna ures
ničevati. Ekonomski zakoni 
pa ne poznajo meja in se tu
di pred zavestjo ne ustavijo. 
Zaključni račun mora prika
zovati čisti dohodek, ker je 
samo v tem zagotovilo, da bo 
koTiektiv lahko živel in se raz
vijal. Vse torej kaže, da bo 
treba izvoz pametno poraz
deliti po vseh ustreznih pod
jetjih in vztrajati pri tem, da 
vsak*o ugrizne v to kislo ja
bolko, ki bo najboljši izpit 
iz ekonomike v proizvodnji. 

KGP KOČEVJE: nad 25 milijonov j 
za izobraževanje 

Kmetijsko gozdarsko posestvo Kočevje je letos name
nilo 6 milijonov dinarjev za štipendije. Z načrtnim štipen
diranjem si podjetje že vrsto let nenehno zagotavlja stro
kovne delavce, vse pa temelji na natančnem načrtu potreb 

n možnosti za več let naprej. 
. Doslej so štipendirali 21 študentov na višjih in visokih 
. .ah, z novim študijskim letom pa so razpisali še deset 

^ n d i j rta ekonomski, gozdarski, agronomski in veteri-
. "^ki fakulteti in nekaterih višjih šolah. Posebno zanimiv 
•* "ačin štipendiranja, za katerega lahko trdimo, da se je 

a r najbolj približal dejanskemu nagrajevanju, štipendija 
D a 'udi zagotavlja študentu nemoten študij. Začetna šti
pendija je na fakultetah 14.000 din, ob koncu semestra pa 
dobi študent za vsak opravljen izpit še 400 din, tako da šti
pendija absolventa že znaša okrog 25.000 din ali celo več. 
"a srednjih šolah je začetna štipendija 10.000 din, za vsak 
letnik pa dobi študent še 1000 din. Med počitnicami priha
jajo študentje na enomesečno obvezno prakso v podjetje, 
kjer načrtno spoznavajo vse faze dela. Ko dokonča študent 
|tudij in se v podjetju zaposli, že dobro pozna način in zna
čilnosti dela in ga ni potrebno posebej vpeljava«. In kar je 
p ^ o l j značilno: študent ves čas čuti, da je n j e g o v o 
d a t f e t j e Z 1 1 J ' m • d a n e k d o r e s s k r b i z a n j , 
gtipe

l J??* njim in štipenditorjem edina vez vsakomesečna 
Ja_> pač pa redni sestanki vsaj dvakrat letno. 

oblik1 1 6- k 0 £ o z a a r s k o posestvo podpira tudi vse možne 
leča "h , Z 0 D r a ž e v a n j a na delovnem mestu v večernih šolah, 
"'ion ' s . e m i n a r J i h ipd. Letošnji program predvideva 19 mi-
šolst°'V ^ ' n a r J e v ' prispevek občini za financiranje osnovnega 

iti? h a z n a š a skoraj pet in pol milijona dinarjev. 
n u u j . J u b temu, da so štipendije KGP razmeroma visoke in 
d a , 3 ° z e l ° ugodne možnosti za študij, pa je presenetljivo, 
n. i 0 ' " - . n , a l ° štipendistov iz domačih krajev. Letos so 
nio d H ' . t u d i štipendije eelo v Zagrebu, medtem ko ve-
š i h i , 3 - n a ^' študentje iščejo štipendije v drugih, oddaljenej-

R r a j U l - - (fg) 
' I M . . . 

Na D o l e n j s k e m d o b r a 

v i n s k a l e t i n a 
Čeprav vreme n i bilo 

n a . -> D °lj naklonjeno letoš
njim pridelkom, pa p r i č a -
K u Je jo dolenjski vinograd
niki dobro vinsko letino. 
r r gatev se je ponekod že 
začela, pohiteli p a so te d n i 
zlasti tisti, k i imajo potr-
Salko. Glavna sezona za 
trgatev bo v z a č e t k u ok
tobra. Napovedi vinograd
nikov, k i so že pripravil i 
Posodo, pravijo, da bo le
tos dovoli dobre kapljice. 
Sicer p a p o č a k a j m o še ne
kaj tednov, d a bo trgatev 
k o n č a n a ! K o m u r se ne bo 
Preveč mudilo (takih vino
gradnikov p a imamo ža l 
v naših k r a j i h p r e v e č ! ) , bo 
Privoščil t r tam č i m v e č 
^pternVrskega sonca, s 

» a sebi v e č j i dohodek 
m v s e m b o l j š e vino! 

N e n a v a d n o s l a b 
P r o m e t n a s e j m i š č u 
*tejci živali zaradi obilnih 

Padavin v noči od nedelje na 
Ponedeljek niso pripeljali na 
"P^meški sejem toliko pra
š k o v , kot smo pričakovali. 

^ga skupaj je bilo kupcem 
"a voljo le 188 manjših in 4 

fičji pujski in ker jih je bilo 
~**o malo, je bila cena tokrat 
Precej višja. Prašičke so pro-
"ajali po 7.500 ^ O5.000 din. 

TI » Ž V E N I R J I « ! 

D v a d n i po S l o v e n i j i 
Sindikalna podružnica tre

banjskega podjetja »Kemo-
Oprema« je organizirala za 
svoje člane dvodnevni izlet po 
industrijskih in turističnih 
krajih severne Slovenije. 
Okrog 40 delavcev in usluž
bencev si je 12. in 13. sep-
tonVbra ogledalo mariborsko 
»Metalno« in hidrocentralo 
na Dravi, nato pa lepote in 
zanimivosti Mislinjske, Šale
ške in Logarske doline s Po
horjem, Celje, Kamnik in 
druge kraje. 

» G e o m e t r i smo in n a š a 
sila podrla je . . . « Tako se 
p r i č e n j a »himna« dijakov, 
k i se pripravljajo na geo-
metrski poklic. Praksa pa 
potrjuje, da k a s n e j š i geo
metri v raznih zavodih i n 
katastrih ne ostanejo sa
mo p r i besedah, ampak si 
prizadevajo p r a k t i č n o sle
dit i n a č e l o m svoje »himne«. 
T a k o se npr. na M i r n i (pa 
še kje) poljedelci pr i tožu
jejo, da si geometri znajo 
odstraniti ovire, k i j ih mo
tijo p r i delu z i n š t r u m e n t i 
ali merjenju s trakom. 
Ovire morajo odstraniti, to 
je nujno, lahko pa b i pa
zili , d a b i napravili č i m 

m a n j š o š k o d o . Polja, ko
der teko meritve, so prepo
jena z znojem poljedelcev, 
zato tem ne more biti vse
eno, kaj kdo na njih po
č e n j a . Kmetovalci menijo, 
d a b i radi pomagali geo
metrom, č e bi j ih ti pokli
cali na p o m o č . Prav goto
vo b i znali sami najti bolj
še poti čez polje, da bi bi
la š k o d a č i m m a n j š a . Ma
lo v e č sodelovanja z last
niki zemlje tudi geometrom 
ne b i škodilo , saj bi se ta
ko š e p o v e č a l ugled, k i ga 
imajo med pribivalci že 
od nekdaj znani kot »žve-
nir j i« . 

D r ž a v l j a n i zaupajo svoje dragocene radijske i n te
levizijske aparate servisni delavnici na G l a v n e m 
trgu. Fantje že dobro popravljajo, kaj pa č e reci
mo izbruhne p o ž a r — iz tako natrpane delavnice 
bi bilo n e m o g o č e r e š e v a t i v e č m i l i j o n s k o vrednost. 

D a o delovnih pogojih sploh ne govorimo . . . 

Cele skladovnice televizorjev 
V radijskem servisu invalid

skega zavoda ROG v Novem' 
mestu so do vratu založeni s 
škatlami televizijskih in radij
skih aparatov. Tovariš Slavko 
Petre, šef servisa, je povedal, 
da so prevzeli servisna popra
vila za vse jugoslovanske to
varne radijskih in televizij
skih naprav, medtem ko so se 
morali odreči zastopanju tujih 
firm, ker nimajo prostora za 
konsignacijsko skladišče. Tre

nutno imajo v popravilu naj
več televizorjev Elektronske 
industrije iz Niša (poznani 
kot RR), ker je le teh bilo 
največ prodanih. Kvarijo pa 
se najbolj zagrebški (RIZ), 
čeprav imajo vgrajene poseb
ne stabilizatorske upore, ki 
jih RR nimajo. Televizorji se 
namreč najpogosteje pokvari
jo zaradi začetnega sunka na 
petosti, ki ga taki stabiliza 
torski upori precej omilijo. 

Pri televizorjin, ki jih dobo 
v popravilo, se kvarijo največ 
kondenzatorji, -pa tudi cevi in 
upori. Znano je, da je evrop. 
sko povprečje okvar na tele
vizorjih 2 do 3 na leto. Zato 
smo vprašali tovariša Petreta, 
kako je pri nas: 

»Ljudje se sicer čudijo, ka-
'"1 to, da je televizor toliko
krat pokvarjen. Vendar to je 
precej bolj komplicirana na-

iiot radijski aparat in 
predvsem tudi bolj občutlji
va. Jugoslovansko povprečje 
okvar je štiri do pet na leto,« 
je dejal. 

Na mesec popravijo v de
lavnici več kot sto televizor
jev in več kot dvesto radijskih 
aparatov, nekaj pa popravijo 
tudi kar na terenu. Osem lju
di, kolikor jih imajo zaposle
nih, to lahko zdela, vendar 
jim primanjkuje visokokvali-
ficiranega kadra. Najhujša 
pa je stiska s prostorom. Raz
gledujejo se za novim loka
lom, ki pa bi seveda zaradi 
značaja delavnice moral biti 
v centru mesta. n. 

Posvetovanje v Brežicah 
Predstavniki o b č i n s k e 

skupščine in d r u ž b e n o po
litičnih organizacij breži
ške občine so se danes te
den zbrali na posvetovanju 
o aktualnih gospodarskih 
problemih občine. Posveto
vanju so prisostvovali tudi 
gostje: podpredsednik iz
vršnega sveta S R S Janko 
Smole, predsednik gospo
darske zbornice in č lan 
IS Riko Jerman, sekretar 
za šols tvo S R S Boris Lipu-
žič, sekretar za promet 
Alojz Ž o k a l j , sekretar za 
turizem S R S Janko P o t o č 
nik, glavni republiški ur
banist ični i n š p e k t o r inž. 
Jeran, prestavnik sekretari
ata za urbanizem S R S dr. 
Saje ter predsednik okraj
ne skupščine Celje Peter 
š p r a j c . Predsednik občin
ske skupščine B r e ž i c e M i 
lan š e p e t a v c je za uvod 
podal gospodarsko sliko 
občine, nakar se je razvila 
razprava o posameznih go

spodarskih panogah in na
logah občine v prihodnjih 
letih. Obravnavali so tudi 
probleme družbenih služb, 
zlasti težave v šolstvu, 
kjer bo treba najprej od
praviti tretjo izmeno, nato 
pa še drugo. 

Gostje so si po konča
nem posvetovanju ogledali 
brežiški muzej in nekatere 
gospodarske objekte v ob
čini. 

Šola in štipendija 
še dolgo nista vse! 

(Nadaljevanje s 1. str.) 
kov, 18 zato, ker niso imeli 
primernega stanovanja 187 
pa zaradi raznih drugih vzro
kov. Med slednjimi je prav 
gotovo precej takšnih, ki jim 
niso bih po volji bodisi 
osebni dohodki, bodosi sta
novanje ali pa so zapustili 
podjetje zaradi nepravilnega 
odnosa do strokovnjakov Tu
di s 76 štipendisti, ki se v 
delovnih organizicijah. ki so 
jih štipendirale sploh niso 
zaposlili, ni nič boljše: 3 se 
niso zaposlili zato, ker ni 
bilo stanovanj, 6 zato, ker 
so jim ponudili neustrezna 
delovna mesta, 4 zaradi pre
nizkih osebnih dohodkov, 14 
zaradi družinskih razmer, 49 
pa se jih ni zaposlilo zaradi 
drugih vzrokov. 

Ko že govorimo o odnosu 
kolektiva do strokovnjakov, 
naj omenimo to, kar se do
gaja najpogosteje. Mladi stro
kovnjak je pa 4 ali 5-letnem 
študiju prišel iz šole v pod
jetje. Prvič je prestopil prag 
tovarne (v času, ko je štu
diral, se ni nihče spomnil, 
da bi bilo dobro mladega šti
pendista med počitnicami po
vabiti naj pride v tovarno, da 
jo bo spoznal še preden so 

zaposli ali pa ga povabiti na 
sejo DS, da bo bliže spoznal 
samoupravljanje v kolekti
vu) in se seveda ni znašel, 
k,ot pravimo.. In že po 14 
dneh se začno govorice: »Pet 
let smo mu dajali naš denar, 
zdaj pa še vijaka ne zna pri
viti na stroju! Koliko de
narja smo vrgli stran, pa 
sploh ne ve kaj je stroj!« — 
še in še bi lahko naštevali 
podobna modrovanja. Kaj 
preostane mlademu človeku, 
k: ga je kolektiv na tak način 
sprejel kot tujca? Nihče mu 
ni rekel tople besede, nihče 
mu ni pomagal, mu razkazal 
proizvodnjo, ga popaljal po 
tovarni in mu skušal svetova
ti! Vsi smo samo čakali, kdaj 
ga bomo lahko začeli spod
našati . . . 

Q Zares, šola in štipendi-
9 ja še nista vso — potreb-
O no je tudi mnog-o člo.eš-
0 ko toplote in dobre bsse-
Q de, da bo mlad človek 
0 vzljubil okolje, ki mu bo 
© poslej drugi dom in kraj, 
0 k.jer ho lahko že čez kr:i-
0 tek čas puka7.al vse svoj« 
0 zmožnosti in razvil spo-
0 sobn'osti do take meje, da 
0 ga bomo v kolektivu vsi 
% \<-M'!i! 

I z r e d e n p r i d e l e k 
h m e l j a v Š e n t j e r n e j u 

N a 18 hektarskem hme-
ljevemu nasadu v Šent jer 
neju so letos obrali 53.000 
š k a f c e v hmelja. Vsega je 
bilo 26.500 kilogramov 
hmelja, od tega 40 odstot
kov prvorazrednega i n 60 
odstot. drugorazrednega. 
To je hkrati doslej največ
j i pridelek hmelja v šent-
jernejskem nasadu. 

Pridelek hmelja v nasa
du v Š k o c j a n u , k i ima 
pravtako 18 hektarov, je 
bil za dobro č e t r t i n o manj
ši kot v Š e n t j e r n e j u . Obra
l i so 39.000 škafcev hme
lja v teži 19.000 kilogra
mov. Prvorazrednega hme
lja ni bilo, p a č pa je bilo 
40 odstotkov pridelka II. 
vrste, 50 odstotkov III 
vrste in 10 odstotkov IV. 
vrste. 

Devetna j s t 
š t i p e n d i s t o v Z B 

Ćlani ZB, ZVVI in ZROP 
trebanjske občine so v anketi 
občinskega odbora Zveze 
združenj borcev NOV navedli, 
da prejema devetnajst njiho
vih otrok štipendije od 8.000 
do 16.000 dinarjev. Čeprav to 
število verjetno ni povsem 
točno, zagotovo vemo, da še 
zdaleč ne ustreza dejanskim 
potrebam po številu in višini 
štipendijr 

U č i t e l j e m s tanovanja , 
k r a j e v n e m u uradu 

b o l j š o streho 
Zaradi pomanjkanja stano

vanj v šentrupertu ni dovolj 
učiteljev. Nekaj učiteljskih 
stanovanj bodo uredili v biv
ši Knezovi hiši, ki jo je ob
čina odkupila, da bi preseli
la krajevni urad iz neprimer
nih prostorov. Stare prostore 
krajevnega urada bo zasedel 
invalid Izidor Koval j ev in jih 
preuredil v stanovanje. 

P R E M A L O CELO 
Z A G R A M O Z ! 

Poti in ceste, po katerih se 
pride v šentrupert, so slabe 
in jih je treba popraviti. Ven
dar tega ne bodo mogli na
praviti s 100.000 dinarji, ki 
jih je za taka dela namenila 
občina. Tega denarja pa bi 
bilo premalo celo za gramoz. 
Organizatorji ureditve si za
mišljajo delo tako, da bi ob
čina krila stroške poti in 
cest, jarke za kanalizacijo pa 
bi izkopali prebivalci sami. 



PISMA UREDNIŠTVU 

»Vsi na j p o m a g a j o , 
d a bo m e s t o 
s n a ž n o !a 

Tovariš urednik! 
hiter gospodarski razvoj 

ima za posledico večje komu. 
nalne potrebe. Komunalno po. 
djetje v Novem mestu se tru
di v sodelovanju z občinsko 
skupščino kar najbolje ures
ničevati svoje naloge. Kar ta
koj pa velja poudariti, da pri 
tem pogrešamo razumevanje 
občanov. Celo več: nemalo
krat nam povzročajo nepotre
bne težave! Pravkar izrečeno 
trditev naj podkrepim s se-
stavkom »Spor med gospodi
njami in smetarji,« ki je bil 
objavljen v Dolenjskem listu 
10. septembra letos. 

Upam si trditi, da v tem 
primeru sploh ne gre za spor, 

pač pa je posredi nepoznavanje 
obstoječih predpisov, konkret. 
no odloka Občinske skupščine 
Novo mesto o obveznem od
laganju in odvažanju smeti in 
odpadkov na območju Novega 
mesta. V omenjenem sestavku 
je preveč poudarka na sporu, 
ki naj bi bil v tem, ker se go. 
spodinje in delavci ne morejo 
sporazumeti o načinu odvoza 
smeti. Nepoučen bralec bi 
lahko mislil celo to, da delav. 
ci komunalnega podjetja no. 
čejo opravljati nekaterih sto. 
ritev, ki so njihova dolžnost. 
Naj poudarim takoj, da orne. 
njeni odlok to točno določa. 

Ker opisani primer žal ni 
osamljen, bom naštel še nekaj 
takšnih, ki se ponavljajo vsak 
dan. Kar pogostokrat si raz
gledani občani, od katerih bi 
to najmanj pričakovali, dovo-
ljujejo razmetavati po ulicah, 
javnih parkih in nasadih raz
ne odpadke, s pripombo: »To 
pa naj počistijo občani, ki so 
za to plačani!« Prizadeti prav 
gotovo niso pomislili, da po 
določilih naše ustave tudi oni 
štejejo med občane! Ali pa 
mamica, ki kupi otročičku 
lučko, pa se pri tem sploh ne 
spomni, da vrečice ne bi sme. 
la odvreči kar na tla, pač pa 
v smetnjak, ki stoji ob pro
dajnem pultu! Ne gre pozabi
ti na olupke lubenic, ki jih 
je zaslediti povsod po mestu, 
prostor okoli tržnice, kjer so 
lubenice naprodaj, pa je do. 
besedno postlan z njihovimi 
Olupki! Našteti in njim podob, 
ni primeri niso nikakršna izje
ma, odgovor na vprašanje: 
»Koliko lahko prispeva posa. 
meznik k snagi in redu v No. 
vem mestu?« pa je na dlani! 

Mar imamo res tako malo 
zavesti v sebi, da bi potrebo
vali policaje, ki bi nas opozar. 
jali na snago in na to, da je 
po mestu dovolj koškov za 
smeti? Mar res ne razumemo, 
da z malomarnim in nedo
stojnim razmetavanjem smeti 
tn odpadkov kazimo lice me. 
sta, v katerem živimo? 

Komunalno podjetje lahko 
nastavi še toliko delavcev, pa 
mesto brez sodelovanja obča. 
nov ne bo snažno! Koliko de. 
lavcev lahko nastavimo pa je 
vprašanje zase, saj so sred
stva za vzdrževanje snage v 
mestu kaj pičla! In ker smo 
že pri delavcih komunalnega 
podjetja, naj povem še to: ti 
delavci niso »podložniki« ti 
ste vrste, ki bi bili dolžni po. 
spravljati vse, kar popackajo 
meščani, pač pa so delavci, ki 
so tako kot drugi upravičeni 
do ustavne pravice do dela in 
enakopravni vsem delavcem 
in vsem občanom! 

Ker me je k pisanju spod
budil spor okoli odvoza sme-
ti, naj omenim še to, da to
zadevni občinski odlok natan
čno določa pravice in dolžno
sti ter tudi kazni v zvezi z vzdr. 
zevanjem snage. Z denarno 
kaznijo od 8.000 dinarjev na
vzgor je lahko kaznovan vsak, 
ki v smetnjak odlaga tekoče 
odpadke, ogorke ter vroč in 
žareč pepel, kdor odlaga sme
ti izven smetnjakov ali za to 
določenih mest, kdor samovo
ljno odstrani smetnjak ali ga 
prestavi in kdor pri odlaga
nju in odvažanju smeti one
snaži prostor okoli smetnjaka 
ali pusti smetnjak odprt. Ko. 
munalno podjetje v Novem 
mestu bo pač prisiljeno krši
telje predlagati v postopek, 
saj smo za avtomobil za od-
voz smeti odšteli nič manj kot 
10 milijonov dinarjev in se bo 
le stežka rentiral! Postopek s 
sodi za smeti v naselju Nad 
mlini pa je bil popolnoma v 
skladu z občinskim odlokom! 
Brez posebnega dogovora in 
dodatnega plačila Komunalno 
podjetje ne bo moglo odvažati 
smeti iz naselja Nad mlini 
drugače kot iz ostalih prede
lov mesta! 

DMITAR PERIC 
uslužbenec Komunalnega 

podjetja, Novo mesto 

V š e n t j e r n e j s k i 
p r o d a j a l n i k r u h a 

Tovariš urednik! 

V soboto, 12. septembra, 
sem prišla v šentjernejsko 
prodajalno kruha. Nekaj lju
di, med njimi več otrok in 
starejša žena, je že čakala na 
kruh. Kmalu pa se je proda
jalec obrnil k meni in vpra
šal: »Kaj pa vi?« 

Odgovorila sem: »Gospa je 
pred menoj!« in pokazala na 
starejšo ženo. 

Tedaj pa je prodajalec za
kričal tako glasno, da so ga 
lahko slišali v vsej okolici: 
»Hudič, kaj bom čakal, kdaj 
se bo kdo zmislil?!« Razen 
teh besed je bilo še več tako 
grobih in osornih, da je meni 
in vsem ostalim zaprlo sapo. 

Starejšo ženo pa je vendar
le postregel, vendar se je v 
njenih očeh zasvetila solza. 
Tudi medtem, ko je stregel 
meni, je še vedno godrnjal, 
ko da je na paši in ne v 
trgovskem lokalu. 

Vedno govorimo o kulturni 
postrežbi, zalo ni prav, če bi 
tak dogodek šel mimo javno
sti. Menim, da bi se v Šent
jerneju našel še kdo drug, ki 
bi znal z lepšimi besedami 
sprejemati stranke. Potrošni
ki niso krivi, če je prodajalec 
tistega dne vstal z levo nogo 
in niso dolžni poslušati kri
čanja in izpadov surovosti. 

EMILIJA LAVSEVIC 
Šentjernej 55 

M A R J A N M R V A R , D E L E G A T K O Č E V S K I H K O M U N I S T O V Z A VIII. K O N G R E S Z K J 

Predvsem: spodbudno nagrajevanje! 
»Na kongresu bi spregovoril 

predvsem o delovanju Zveze 
komunistov v naši občini, o 
doseženih uspehih in neuspe
hih, o medsebojnih odnosih 
ter utrjevanju delavskega sa
moupravljanja na našem pod
ročju,« je odgovoril Marjan 
Mrvar, delegat kočevskih ko
munistov za 8. kongres ZKJ , 
ko sem ga vprašal, o čem bi 
spregovoril na kongresu, če 
bi se prijavil k besedi. »O 
vsem tem bi spregovoril in 
svoje besede podkrepil s šte
vilnimi primeri iz naše vsak
danje prakse . . . « 

Marjana Mrvarja, 31-letne-
ga rudarskega delavca s ko
čevskega Rudnika, so na le
tošnji izredni občinski kon
ferenci Z K izvolili za delega
ta na 8. kongresu ZKJ in mu 
s tem poverili zelo pomemb
no in odgovorno dolžnost. 
Zdaj je tov. Mrvar organiza
cijski sekretar občinskega ko
miteja Z K Kočevje. V naji
nem razgovoru sem mu zas
tavil naslednja vprašanja: 

0 Kočevski rudnik je v 
zadnjem času zabeležil lepe 
gospodarske uspehe, čeyrav 
je bil pred komaj tremi leti 
v zelo težkem položaju. Ka
ko je kolektiv premagal te te
žave in kakšna je bila pri 
tem vloga subjektivnih sil? 

0 Kaj lahko pričakujemo 
od VIII. kongresa pri poglab
ljanju vloge subjektivnih sil 
na področju gospodarstva in 
samoupravljanja? 

9 Morda še nekaj o vcdil-
nj vlogi Zveze komunistov? 

— Ce hočem govoriti o vlo
gi subjektivnih sil na našem 
rudniku, moram poseči v 
čas, ko je bil kolektiv sko
raj prisiljen stopiti korak ali 
dva nazaj in ko je bil na teht
nici njegov obstoj, vendar pa 
je kolektiv sklenil napeti vse 
sile in zmagati. In res je 
zmagal! Zaradi gospodarsko 
ekonomskih težav (nizka pro
duktivnost — čeprav je bila 
zaradi velikega števila zapo
slenih produkcija velika, ve
liki materialni stroški itd.) 
so bili prisiljeni ukiniti dnev
ni kop ter reorganizirati, eko-
nomizirati proizvodnjo. Od
slej kopljejo le v jami. Re
konstruirali so separacijo in 
izvoz iz jame, zmanjšali šte
vilo zaposlenih. Ostali so le 
tisti, ki so čutili, da so na 
rudniku doma, v reorganiza
ciji pa so zaslutili lepše dni. 
V rekonstrukcijo je kolektiv 
vložil 527 milijonov, od tega 
299 milijonov lastnih sred
stev. In rezultat? Med rudni
ki rjavega premoga v državi 
je pri nas produktivnost naj
višja. 

Naj omenim še prehod na 
skrajšani delovni čas, pri če

mer je rudnik zabeležil že le
pe rezultate, in pa stimula
tivno nagrajevanje, ki je prav
zaprav pogoj za naše uspe
he, za tak dvig produktiv
nosti, čeprav še ni dokončno 
rešeno za pomožne in stro
kovne kadre. Za vse to je bi
lo in bo še treba predvsem 
dvigniti zavest človeka — pro
izvajalca, kajti če se ne za
veda pomena vseh gospodar
skih ukrepov, če ne vidi pre
ko svojih ozko začrtanih in
dividualnih potreb in želja, 
ne zadošča nobena mehaniza
cija! 

Brez dvoma se v teh uspe
hih odraža močna vodilna 
vloga subjektivnih sil v sa
moupravnih organih, sindika
tu, Z K itd., najbolj pa se od
raža subjektivni činitelj v 
individualnem delu posamez
nega člana Z K pri dviganju 
zavesti delovnih ljudi za čim 
hitrejši družbeni razvoj, za 
večji standard, hitrejše od
pravljanje napak itd. 

0 Smo novo vlogo ZK že 
v celoti dojeli? 

— Tu lahko navežem odgo
vor kar na zaključek prvega 
vprašanja. O teh vprašanjih 
je dovolj gradiva v Predkon
gresnih smernicah in v drugih 
razpravah s tem v zvezi. Te
melji za način delovanja sub
jektivnih sil so bila postav

ljeni že s sedmim kongresom 
ter s poznejšimi dokumenti 
plenumov IK C K ZKJ itd. 
Sedanji kongres bo le še bolj 
podkrepil in poudaril dose
danja prizadevanja in števil
ne ukrepe s področja delova
nja subjektivnih sil in ure
janja našega gospodarskega 
sistema. Pri razumevanju no
ve vloge delovanja subjektiv
nih sil smo sicer napravili 
že veliko, vendar še premalo. 
Gre za povsem drugačne ob
like dela kot nekoč, čeprav 
mnogi komunisti tega še ni
so dojeli. Vse to, kar nas vo
di k čim širši demokratizaci
ji delovanja Zveze komuni
stov, terja od nas veliko več 
naporov in širšo razgledanost. 

(fg) 

Organizacijski sekretar 
O b K Z K S v K o č e v j u , 
M a r j a n M r v a r , odgovarja 
bralcem Dolenjskega lista 

NISMO JIH POZABILI 
28. septembra bo potekalo 

dvaindvajset let, odkar so bili 
ustreljeni šmarješki terenski 
delavci. Se vedno so nam v 
spominu Franci Karlovšek, 
Franci Videčnik, Jurančičeva, 
Kukman in drugi. 

Ko so 21. septembra pridrli 
Italijani z domačini izdaja'ci 
iz Novega mesta preko Grčev-
ja in Toplic do Smarjete, so 
pobrali vse moške, ki so jih 
uspeli poloviti- Tako so jim 
prišli v roke tudi šmarješki 

aktivisti, ki se niso več uteg
nili umakniti. 

Nekaj časa so jih mučili v 
kleteh po Smarjeti, nato v 
Beh cerkvi, 23. septembra pa 
so jih pripeljali v novomeške 
zapore, kjer se je mučenje 
nadaljevalo. Izdajalec Drago 
Furlan je vedel za njihovo de
lovanje in je Italijane hujskal 
proti njim. 

28. septembra so pred no
vomeške zapore pripeljali ka
mione, nanje pa naložili osem 
življenja polnih ljudi ter jih 
odpeljali proti Semiču. Žrtve 
so si morale same kopati ja
me, okoli 11. ure pa so moril
ci naročevali ljudem, naj po
vedo, da so to Smarječani, ki 
bodo ustreljeni. Nekaj minut 
zatem je bilo slišati rajale in 
osem mladih ljudi je klonilo 
pod italijanskimi streli. 

Dan je bil izredno lep, v 
vetru se je poigravalo jesen
sko listje. Tako se je od njih 
za ved7io poslovila narava, ka
tero so vsi tako ljubili. 

MARICA JAKIC 

Kri, ki rešuje živl jenja 
Pretokll teden so darovali kri na novomeški transfuzijski 

postaji: Ladu Kump, Martin Pavlin, Slavko Vidmar, i i . im 
Zrnec, Rudi dlejkovre, Janko 1'rt-duvič, Hranko Turk, Ivo 
Goršln, Rudi Macelc in Gabrijel Obrrkar, elani kolektiva 2o-
leznina Novo mesto; Darinka Rusija, Alojz Zupančič, Franc 
Oklešen, Kazimir Vurošič, Ivan Drčar, Alojz Kraševcc, člani 
kolektiva Opekarna Zalog; Alojz Kristan, član kolektiva No-
voteks Novo mesto; Ivan Vovk, krojač s Potovrha; Jofe Za
gore, član kolektiva Podgorje Šentjernej; Hajko Kozole, član 
kolektiva Iskra Šentjernej; Alojz Berkopec, član kolektiva 
Industrija Obutve Novo mesto; Terezija Mlklavčič, gospodi, 
nja iz Dobindola; Ivan Hiuslik, član kolektiva LM Črnomelj. 

Kako bo z volitvami v skupščino 
socialnega zavarovanja? 

Kako bodo delovne organi
zacije v dovomeški občini iz
vedle volitve v skupčino ko
munalne skupnosti socialnega 
zavarovanja, se pač moramo 
vprašati, če pretehtamo dose
danje priprave Občinski sin
dikalni svet je sklical že dva 
posveta, na katerih naj bi 
stekel pogovor o pripravah na 
volitve. Udeležba je bila v 
obeh primerih naravnost po
razna! Prvič je bilo vablje
nih 32 predstavnikov, odzvalo 
pa se jih je 9; drugič, ko so 
vabili 92 ljudi, udeležba ni 
bila veliko boljša, saj jih je 
prišlo le 22. Prvega posveta 

se je udeležilo samo 5 članov 
predsedstva občinskega sindi
kalnega sveta, 1. predstavnik 
zavoda za socialno zavarova
nje in predstavniki treh de
lovnih organizacij. Vdruglč 
so posvet Mjub nezadoslni 
udeležbi le imeli. Po vsem'tem 
se pač moramo vprašati, ka
ko bodo delovne organizacije 
opravile svojo zakonito dolž
nost, če je na posvetu, na ka
terem naj bi se o tem pogo
vorili,-manjkalo kar 45 delov
nih organizacij oziroma nji
hovih predstavnikov, volitve 
pa morajo biti opravljene do 
10. oktobra? 

V Mokricah zorijo dobra jabolk 
V nasadih kmetijskega po

sestva v Mokricah so ta te 
den začeli obirati jabolka. 
Nasad je star šest let in ob
sega dva hektara. Veselje ga 
je pogledati, tako lepo je ob
rodil. Na vsakem drevesu 
natrgajo 40 do 50 kilogramov 
prvovrstnih jabolk sorte jo 
natan. Prodajali jih bodo v 
zelenjavni trgovini v Breži
cah, mnogi kupci pa pridejo 
ponje kar na posestvo. Po: 
vpraševanje za to vrsto ja 
bolk je zelo veliko in vsak
do bi si jih rad priskrbel za 
zimsko zalogo. 

Letos so tudi breskve do
bro obrodile. Njihov nasad 
meri šest hektarov. Prodali 
so jih 65 ton. Na enem hek
taru so jih torej natrgali do
brih 10.000 kilogramov. Z nji
mi so zalagali predvsem za 

grebški trg. Sadeži so bili 
izredno lepi in debeli, zato 
s prodajo ni bilo težav. Za 
ves pridelek so dobili 5 mili 
jenov 850 tisoč dinarjev. 

V tretjem nasadu uspevajo 
hruške. Teh je 1,4 hektara. 
Tudi ta nasad je star komaj 
pet let in je imel bogat pri
delek. Zgodnejše sorte so že 
prodali, nekaj drugih vrst pa 
prav te dni dozoreva. Na 
enem hektarju so jih natrga
li 4 vagone, kar je za tako 
mlad nasad veliko. Tudi ta 
drevesa sb izredno polna in 
veje so morali še dodatno 
podpirati. Hruške so prodali 
v Ljubljano po 80 dinarjev 
kilogram. 

Nasadi sadnega drevja, ki 
jih ima kmetijska zadruga 
Brežice na svojem posestvu 
v Mokricah, so torej renta-

ŠTUDENTSKI KLUB: 
RESNO DELO 

Na prvem sestanku inicia
tivnega odbora kluba študen
tov novomeške in trebanjske 
občine, ki ga je sklicala SZDL 
Novo mesto, sta bila tudi to
variša Doki in Thorževskij. 
Ves sestanek je vodila osnov
na misel: delo študentov je 
treba poživiti, da bi bil klub 
tak, kot je bil za časa bivše
ga okraja. V ta namen je bil 
sestanek tudi sklican. Pred
vsem so se pogovorili o pro
gramu dela v prihodnjem štu
dijskem letu. Program mora 
biti izdelan namreč najpozne
je do občnega zbora, da bo 
delo lahko nemoteno steklo. 
Na sestanku so izvolili posa
mezne referente, ki bodo pri
pravili program dela za sekci
je. Kot vse kaže, bo letos naj
večje zanimanje za kulturo in 
šport. Prav tu pa se da tudi 
največ doseči in pokazati! Za
to so člani menili, naj bi bil 
program dzdelan nadvse 
skrbno, kajti dober program 
pomeni najmanj polovico 
uspeha. Le z dobrim delov
nim programom bo vodstvo 
študentskega kluba lahko 

pritegnilo v svoje vrste tu
di ostale študente, ki zdaj 
še stojijo ob strani. Ob 
koncu so menili, da bi 
bilo potrebno sklicati občni 
zbor kluba čimprej. Po sploš
nem mnenju bi bilo to lahko 
ob začetku študijskega leta, 
to je v drugi polovici okto
bra. 

-al 

S r e č a n j e p r e d 600-
Eetnico N o v e g a m e s t a 

V soboto, 19. sept., so se 
predstavniki mladinskih akti
vov v novomeškem in kranj
skem Zavodu za socialno za
varovanje dogovorili, da bodo 
organizirali srečanje mladine 
vseh takih zavodov v Sloveni
ji, v počastitev 600-letnice 
Novega mesta pa tudi kultur
ne, športne in druge manife
stacije. Tako hočejo pobudni
ki Za prva srečanja med no
vomeško in kranjsko mladi
no opozoriti na pomanjkljive 
stike z drugo slovensko mla
dino, ki je zaposlena v zavo
dih socialnega zavarovanja. 

bilna investicija. Nameravajo 
jih še razširiti. Samo z bre
skvami in hruškami so letos 
zaslužili 3,5 milijona dinar-.«-: 
jev. Ko bodo prodali še ja
bolka, se bo nabrala kar če
dna vsota čistega dohodka. 

N O G O M E T 
Bela krajina — Svo>ioda Kisovec 
5M (1:2) 

Nogometaši Črnomlja so v ne-, 
stvenem srečanju LNP izvojevali 
stvenem srečanju LNP izvojeval 
prvo zmago. Domači igralci so S 
požrtvovalno in dokaj dobro ten" 
nično igro zasluzeno premagali i " ' 
dolentne goste, ki so po vodstvu 
domačinov povsem popustili in z»' 
služeno izgubili srečanje. V pr*°J 
tekmi istih moštev so mladino 
Črnomlja zmagali z 1:0. 

ELAN : GROSUPLJE 3:2 (1:1) 
V prvenstveni tekmi LNP so "°" 

gometaši Elana iz Novega mest* 
zasluzeno premagali moštvo Oto-
suplja na njegovem terenu. 0°-* 
sta dosegla Rožič (2) ta Mrv»> 
(1) — V nedeljo igrajo Elan°v' 
nogometaši na svojem terenu 
Nt; Komet iz LJubljana 

OBČINSKA LIGA -
M A L I N O G O M E T 

V 3 kolu občinske lige mal«Jf 
nofcometa so bili doseženi nas!«'1' 
n)l rezultati: Mirna peč — Obč'Vf 
5:2, Kremen — Student 8:3, Kan* 
Ja — Straža 3:2, Otočec - I5?JT 
6:0, Novo mesto — Smihel 
Vodi Novo mesto s 25 točKa" 
pred Otočccm (23), Kreme""' 
(221 Ud. - 4. kolo (23. 
ber) jo preloženo zaradi n 0 " 0 , , 
ne tekmo Evropa : Jugoslavl)*' 

K E G L J A N J E 
Med tednom Je bilo odiilf?" se 

kolo občinske kegljaške lig« J^pa 
le končalo s presenečenji t od» 
Vseli devet Jo nepričakovano. 
zasluženo premagala Pioniri« M 
ztilli.tom 358 : 348. V ScntJ«" 
J3 Železničar z veliko (rfavo 
magal domačine, za 1 k c i : pLnir 
311 : 317. Ostali rozul'aU: r-^. 
It : Luknja 0-50, Iskra • ' w -
zan 50 : 0. Vodstvo Je pre«* p|o-
lezničar z 18 točkami, sleci:'",. ,j 
nir. Vseh dovet in Luknja -
točkami. j»la 

KK Luknja |c v nedeljo sf> K v 
v gost« kog] jače iz Ki"-"]1™,,!,b»» 
pr.luteljsld borbeni tekmi " * 
srečanje s 324:347. rv-lenj51" 

Pričelo se Je prvenstvo Do p r i . 
v borbenih Igrah za loto l*»p je 
lavllo so Je « ekip, doslej P j e 

bilo odigranih «« < ^ n * *la *?n 
ki Je v dveh nastopili doso. ) ) o d o 

tn 264 kegljev. Ostale ekipe 
nastopilo med tednom. 

4 
D O L E N I S K I L I S T š t . 3 « < 7 5 6 ) 



NOVO 
V BREŽICAH 

B Prebivalci mesta Brežice so se 
Potaostevilno odzvali vabilu za 
tluorograiiranje plJuC. V mestu in 
najbližji okolici je bilo na slika
nj" Pljuč 3009 ljudi. Neopravičenih 
"Ostankov niso zabeležili. Prišli so 
W» nekateri, ki niso prejeli vabil. 
Akcija za množično slikanje pljuč 
W zdaj zaključena v vsej občini. 
Ekipa z Golnika je z odzivom zelo 
zadovoljna. Vse je potekalo v naj
lepšem redu. 

H Odlok občinske skupščine 
Brežice, izdan na podlagi zakona 
o obrti, po katerem lahko vsakdo 
opravlja obrtne storitve kot stran
ski poklic, je naletel na ugoden 
oorr.ev. ljudje v delovnih organi-
zacijsh so z njim seznanjeni in se 

ii 2 6 Poslužujejo. Na občinski 
Skupščini se Jih je doslej zglasUo 
nekaj nad 30. Med njimi so pred-1 
jsem meščani. Na podeželju odlo
ki še ne poznajo, zato se do sedaj 
tudi niso prijavljali. 

KDelavska univerza v Brežicah 
razpisuje vpis v osnovno Solo za I 
obrasle. Kandidati se lahko prija-1 
vijo z a i . in n . tečaj. V prvem 
tečaju bodo obravnavali snov 5. ml 
6. razr., v drugem tečaju pa snov I 
7. in 8. razreda. Učni program je I 
Prirejen za odrasle, zalo imajo I 
Pravico do vpisa samo tisti, ki sol 
dopolnili 18. leto starosti. Intere
sentov je za drugi tečaj več, koti 
za prvega in vse kaže, da je le I 
malo takih, ki imajo manj koti 
sest razredov osnovnošolske izo-l 
brazbe 

® P° dolgem času so v Brežicah I 
venctarle naprodaj nove razgledni-1 
J*, kt so jih domačini in tujci 
Pogrešali že nekaj let. Izdala jih 
Je Dolenjska turistična zveza iz I 
Novega mesta. Ena izmed barvnih I 
razvodnic predstavlja viteško dvo
rano brežiškega muzeja, druga pa I 
restavracijo »Na griču« ob avto-1 
»obilski cesti. Oba posnetka sta 
oiia objavljena v turističnem pro
spektu Dolenjske. 

J ? živilskem trgu so bile v 
"°«> zasedene vse stojnice. Bo-1 

»V-i, 1 * 1 1 * Je privabila veliko go-
3?.™«". ki so pokupile največ 
f ~ » . paprike in paradižnika. Na-
K o a a J je bil tudi mlad stročji 
"™». ki je že nekaj časa po 100 
*°arjev kg. Jajčka se še kar dra-l 
™J0 in so jih kmetice prodajale I 
P° 40 dinarjev. Tudi jabolka so 
Ie'Ps draga zaradi slabe sadne le-1 
•ne. S ceno 150 dinarjev kg so 
*e dohitela ceno grozdja! Breskve I 
•0 cenejše po 80 in 100 dinarjev! 
ki;, hruške pa po 120 dinarjev kg. I 
Kilogram sliv stane 60 dinarjev.I 
OstaTe cene: paprika 120 dinarjev 
H. paradižnik 100 dinarjev kg, ze
lja 60 dinarjev kg, kumarice za 1 

žanje 170 dinarjev kg, večje I 
v R 0 ? 8 1 2 0 dinarjev kg in endivija 
n« ^ L 1 2 0 dinarjev kilogram. Cel 
stvi V T S c e v s kmetijskega pose
di;).* Mokrioan j e še vedno 650 

•-<•» kg. 

K o p e l s k a m l a d i n a 
brez p o m o č i 

v 1 i „ s e ? t e m b r a Je imel aktiv ZMS 
. fapelah letno konlerenco, ka I 
le*?i„P;? s t a se od povabljenih ude-1 
ZVP£ 7 Pre<ktavnika Socialistične 
P o ™ finskega tlruš^a. Ob 
Pomoč: občinskega komiteja ZMS 
?° hoteli narediti delovni načrt, 1 
tiri,-2?, 5 6 "iegov predstavnik ni I 

konference, so delovni 
^ogram naredili sami. Sklenili 
Dr'>^. b o d o sodelovali na vsehl 
to vr7 i n Proslavah, s pomoč-1 
L Kup p a p r l r e ( U 1 1 kakšno igro. 
Kar?, b i I ° . da bi množične or-
SSS2fi mladini pomagale, ker 
na'OB "2. n e 1 , 0 3 0 '-»sP611 rzpolnitil 
sprejmi 5 0 J i h n a k o n f e r e n o i l 

D. V. 

Barvni filmi tudi na Bizeljskem 
September je mesec, ko je 

na Bizeljskem najlepše. Za
to ni čudno, da smo v nede
ljo na prašni bizeljski cesti 
srečevali toliko raznovrstn'h 
vozil. V vinogradih klopotci 
že razglašajo trgatev in ko 
bo dozorelo grozdje, bo izlet
nikov še mnogo več. 

Domačini imajo shajališče 
v zadružnem domu. Družab
ni so in se radi zbirajo na 
raznih prireditvah. To velja 
še posebej za miadino. V ne
deljo so pričakovali neki go
renjski zabavni ansambel, ki 
pa je »pozabil« priti. Več sre
če so imeli tisti, ki so se na
menili v kino. V domači kino 
dvorani so prvič gledali film 
v barvah na širokem platnu. 
Za Bizeljsko pomeni to veliko 
pridobitev, saj bo dzbor fil
mov odslej lahko mnogo bolj 
pester. 

Vise to je omogočil obisko
valcem kina na Bizeljskem 
Zavod za razvoj kulture in 
prosvete v Brežicah. Nekda
nji projektor iz brežiškega 
kina so v Zagrebu temeljito 

popravili in zdaj spet odlič
no dela. V dvorani zadružne
ga doma so namestili tudi 
novo platno. Kmetijska za
druga Bizeljsko je v kabini 
obnovia električno napelja
vo. Delo je opravila na last
ne stroške. Kolektiv Kovine 
Bizeljsko je izdelal ogrodje 
za dviganje platna prav ta
ko zastonj, kino Brežice pa 

je priskrbel nov gramofon in 
ojačevalne naprave. S skup
nimi močmi so torej na novo 
opremili kabino in omogoči
li občanom boljše predvaja
nje filmov. 

V kabini so se pred otvorit
veno predstavo radovedno 
oglašali gledalci, da bi vide
li, kaj je obnovljeno. Opera
ter je prišel predvajat film 
kar naravnost iz službe. Do
kler ni bilo poskusno pred
vajanje kratkega filma mimo, 

so bili vsi »odgovorni« vide
ti zaskrbljeni. Vse se je do
bro izteklo. Direktor Zavoda 
za razvoj kulture in prosve
te Ivan Vogrinc je v razgo
voru izrazil upanje, da se bo 
tudi obisk zdaj povečal in da 
se bo Kino Bizeljsko uvrstil 
med tiste, ki z vstopnino kri
jejo stroške filmov. Franc 
Balon, ki vodi kino, pa je 
ob tem zaskrbljeno dejal, da 
v dvorani ni peči- Že lani jih 
ni bilo, zato pozimi niso ime
li nobenih predstav. Skušali 
se bodo sporazumeti s kme
tijsko zadrugo, da bi ona po
skrbela za peči. Upajo, da 
bodo uspeli in da gledalcem 
ne bo treba zmrzovati. 

Na kmetijsko zadrugo se 
obračajo zaradi tega, ker je 
lastnik doma in dvorane. Ob
čani želijo, da bi v domu do
bili klubski prostor oziroma, 
d a bi bil dom bolje oskrbo
van. Menijo, da bi skrb zanj 
lahko prevzela krajevna skup
nost. O tem so že večkrat 
razpravljali na zborih voliv
cev in čas bi že bil, da se to 
dokončno uredi. Jt. 

B R E Ž I Š K E 
V E S T I 

B R E Ž I Š K I G R A D . V drugem nadstropju grajskega 
stolpa je Posavski muzej l judske revolucije 

Želje in načrti občanov na Čatežu 
Z razvojem Čateških Toplic 

se vključuje v turizem tudi 
vasica Čatež ob Savi. Prebi-
valici želijo svoj kraj uredi
ti, ker takšen, kot je sedaj, 
ne more privabljati turistov. 
Najprej bi morali položiti ka
nalizacijo, da se bodo redno 
odtekale vse odpadne vode. 
To zahtevajo tudi sanitarni 
predpisi, saj ležijo ponekod 
vodovodne cevi kaT v gnojni
ci. 

Turistično društvo je vloži
lo prošnjo, v kateri prosi ob
činsko skupščino za dodelitev 
finančnih sredstev. Društvo 
je delovno in skuša za neka
tere manjše izdatke zbrati 

lastna sredstva. Občane spod
buja, da kar najlepše uredi
jo tujske sobe, l i še in okoli
co. Pred nedavnim so se odlo
čili, da bodo spremenili oko
lje križišča pod nadvozom in 
pred gostilno Budič. Delo bo 
moralo najprej zastaviti pod
jetje za vzdrževanje cest in 
navoziti uskladiščeni gramoz 
na primernejše mesto. Turis
tično društvo bo nato poskr
belo za nasaditev okrasnega 
grmičja in postavilo klopi 
za sprehajalce in potnike, ki 
tam čakajo na avtobus. 

Razen tega želijo, da bi na 
tem križišču stal kiosk za 
prodajo cigaret, spominkov, 

razglednic in časopisov, ker 
v vasi ni nobene trgovine, če
prav sta bili pred vojno dve-
Turistični kraj pa brez tega 
ne sme biti. Prebivalci kaže
jo voljo za razne izboljšave 
in pri njih že lahko govori
mo o turistični zavesti. Želje, 
ki jih imajo, niso pretirane, 
čeprav vsega najbrž ne bodo 
mogli takoj doseči. Priprav
ljeni so sodelovati s prosto
voljnim delom pri urejanju 
kanalizacije, pa tudi pri vseh 
načrtih turističnega društva. 
Letos so se kar dobro odre
zali in prestali prvo preiz
kušnjo. V treh mesecih so 
zabeležili 3.150 nočitev. Pri
hodnje leto bodo pripravili 
za tujce še več sob in raču
najo, da jim bo turizem pri
našal iz leta v leto večji do
hodek. - cy 

Mladina za tesnejše stike z JLA 
Mladinski aktivi v občini 

Brežice sklicujejo letne kon
ference, ki bodo povsod za
ključene do konca septembra. 
Na njih obravnavajo delo or
ganizacij v zadnjem letu in 
vlogo ZMS v naslednjem ob
dobju. Vsi aktivi bodo okrepi
li sodelovanje z JLA na pod
ročju ideološkega dela. Pred
stavniki mladine iz garnizona 
Cerklje so se izrekli tudi za 
sodelovanje pri organizaciji 
kulturnega življenja. Mladin

skim aktivom so ponudili 20 
ozkotračnih filmov in 28 dia* 
filmov. Mladina lahko dobi 7 
vrstah JLA tudi predavatelja 
za klube OZN. Možnosti za 
sodelovanje z mladino v JLA 
je torej precej, le izkoristiti 
jih bo treba bolje kot do se
daj. O poslovanju z JLA ja 
bilo že večkrat prej izrečeno 
mnogo dobrih besed, ki pa so 
žal največkrat ostale kar na 
papirju kot dobri in koristni 
sklepi. 

živinoreja in setev v kooperaciji 
N a Bizeljskem priprav

lja zadruga jesensko setev 
v kooperaciji z zasebnimi 
kmetijskimi proizvajalci. 
Kmeti jska zadruga ima na 
zalogi vse vrste semen in 
umetnih gnojil. Kmetoval
ci to jesen ne bodo v za
dregi niti za gnojila niti 
za semena. 

Zadruga je vpeljala po
godbeno sodelovanje tudi 
za vzrejo telet. Tr i je kmet
je so j ih vzeli v rejo po 
dvajset. Pitali j ih bodo pri 
bližno tri mesece, da bodo 
težki 200 kilogramov. Dva 
kooperanta sta prevzela 
sedem pitancev za baby 
beef in j ih bosta prav ta
ko oskrbovala t r i mesece. 
Teleta kupi zadruga in 
nato oskrbuje kooperante 
vseskozi z m o č n i m i krmil i . 
Rejci imajo zagotovljeno 

dnevno prodajno ceno me
sa. Zadruga nudi kmetom 
tudi strokovno p o m o č . Pr
vi koraki za pogodbeno ži
vinorejo so torej naprav
ljeni i n bodo prav gotovo 
spodbudili k sodelovanju 
še druge kmete, k i trenut
no še ne zaupajo v oboje
stranske koristi . 

IZ ARTIČ PIŠEJO 
V Artičah bodo razširili po

kopališče. Sredstva zanj ima
jo zagotovljena, le zemljišče 
morajo še odkupiti. Tamkaj
šnji prebivalci bi Tadi dogra
dili tudi prosvetni dom. Ima
jo samo dvorano, to pa je 
premalo. Pogrešajo predvsem 
klubski prostor, v katerem 
bi se sestajali ob jesenskih 
in zimskih večerih. 

V P i š e c a h ure ja jo 
š o l s k o o k o l j e 

Pred osnovno šolo v Piše
cah so ob cesti napravili nov 
oporni zid. V načrtu imajo 
ureditev celotnega okolja 
šolske zgradbe, le zemljišča 
bi radi še nekaj odkupili. 
ZaTadi tega so tudi prestavi
li že dotrajano drvarnico na 
primernejše mesto. Ko bo 
imela šola možnost odkupiti 
del zemljišča, ki meji nanjo, 
bodo imeli otroci lepši in ob
sežnejši prostor za igro in 
telovadbo. Igrišče bodo nato 
zasadili z živo mejo. Za opor
ni zid pred šolo bodo upora
bili samoprispevek občanov 
in sredstva za investicije, ki 
jih bo v ta namen dobila šo
la. 

NIČ P O S E B N E G A 
N A SEJMIŠČU 

Brežiški prašičji sejem Je 
bil preteklo soboto kar lepo 
obiskan. Naprodaj je bilo 
1050 manjših in 75 večjih 
pujskov, prodanih pa je bilo 
vsega skupaj 529 repov. Cena 
se je za manjše gibala okoli 
500 din, za večje pa med 400 
—450 dinarji za kilogram žive 
teže. 

ZAKAJ IZGUBE V KMETIJSTVU? 
V občini Sevnica sta dve 

kmetijski zadrugi in obe sta 
zaključili poslovanje v prvem 
polletju letošnjega leta s po
slovno izgubo. To še ne na
poveduje enakega rezultata 
ob koncu leta, vendar je 
kljub temu treba videti, kje 
so glavni vzroki za takšno 
stanje. Občinska skupščina se 
je tega kritično lotila na svo
ji seji, pa tudi svet za druž
beni plan in finance je na
menil tem problemom precej 
pozornosti. 

Vsekakor ne gre spregleda
ti ugotovitve, da je na manj
šo realizacijo vplivalo to, da 
zadruga nima več dohodkov 
iz gozdarstva. Prav oddvo-
jitev gozdarske službe pa jc 
sprožila vprašanje združitve 
obeh delovnih organizacij v 
eno podjetje. Na ta način bi 
se lahko znižali stroški z 
zmanjšanjem zaposlenih v 
administraciji, pa tudi sicer 
bi bilo gospodarjenje bolj 
enotno. Vse to bodo v občini 
še proučili, kajti vsaka pre
hitra odločitev bi bila lahko 
škodljiva. 

Oddaja gozdarske službe je 
veliko bolj prizadela sevniško 
zadrugo kot zadrugo v Kr-
lm-l.jti. V Krmclju so si z usta
novitvijo mesarskega obrata 
precej pomagali. Ekonomič
nost poslovanja se je zmanj
šala v obeh zadrugah. Pri 
njunem gospodarjenju se po
raja vrsta težav, s katerimi 
se spoprijemata, ko poveču
jeta lastno kmetijsko proiz
vodnjo. Obe zadrugi vlagata 
precejšnje investicije v svoja 
zemljišča, ki jim vloženih 

sredstev še ne vračajo. 
Očitki kar tako počez to

rej ne bi bili pravični, če
prav se kaj rade širijo govo
rice, da družbena kmetijska 
proizvodnja premalo daje. To 
pa ne drži povsem, ker pri 
tem malo kdo pomisli, 
da družbeno kmetijstvo moč
no bremenijo najrazličnej
še dajatve: prispevek za 
socialno zavarovanje, prispe
vek za stanovanjski sklad, 
vodni prispevek, proračun

ski prispevek, prispevek pro
metnim organizacijam, člana
rina zbornicam in drugi pri
spevki. Tako so za kmetijsko 
zadrugo Sevnica lani napra
vili pregled dajatev in v pri-
merjavi z dajatvami zasebne
ga kmeta ugotovili, da je 
družbeno kmetijstvo obreme
njeno 8,75-krat bolj kot za
sebno. Kljub temu pa je v 
določenih predelih še treba 
zniževati davke in tako pre
prečevati beg s posestev. 

S E V M Š K I 
V E S T 1 N I K 

OSEBNI DOHODKI SE ZVIŠUJEJO, 
PA VENDAR . . . 

V zadnjem letu postajajo 
osebni dohodki v sevniški 
občini rea lnejš i i n so se 
precej povečal i . P o v p r e č n i 
m e s e č n i osebni dohodki na 
zaposlenega so se v prvi 
polovici leta zvišali za 27 
odstotkov. O d 27.240 dinar
jev so narasli na p o v p r e č j e 
34.591 dinarjev. N a j v e č j i 
skok ima konfekcija »Lis
c a « — kar za 59 odstotkov! 
V tej delovni organizaciji 
so bil i prej osebni dohod
k i zelo nizki in še lani so 
znašal i p o v p r e č n o komaj 
22.117 dinarjev. L e t o š n j e 
p o v p r e č j e je že mnogo bolj 
realno i n z n a š a 35.358 di
narjev. Visoko p o v e č a n j e 
sta dosegla Komunalno 
podjetje (44 odst.) in M e 
talna (42 odst.), za v e č kot 
30 odst. p a so poveča l i 
osebne dohodke tudi v 
gozdnem obratu, gradbeni
štvu, železniškem prometu 
in trgovini. 

L a n i je bilo v občini še 
47 odst. zaposlenih z oseb
n i m i prejemki do 25.000 
dinarjev. Konec julija 1964 
je b i l ta odstotek zmanj
š a n za v e č kot polovico. 

Delovne organizacije pa tu" 
di z 20 odstotki ne smejo 
bit i zadovoljne. Števi lka 
je še vedno z a s k r b l j u j o č a . 
Z ustreznim zaposlovanjem 
kvalificirane delovne sile 
in izpopolnjevanjem kad
rov, k i j ih že imajo, bodo 
to lahko naj laž je reševale . 

ŠPORTNO P I S M O 
IZ L O K E 

Številni plakati na vseh vidnih 
mestih v Loki in okolici so opo
zarjali na prvo športno prireditev 
TVD Partizana, strelske družine in 
šahovskega kluba, ki je bila 13. 
septembra. Kot gostje so sodelo
val: nogometaši in igralci namiz
nega tenisa iz Hotemeža. 

V namiznem tenisu so Lcčani 
Tavčar, Prunk in Srpčič premagali 
Hotemež s 5:4, domači nogome
taši pa so zmagali s 5:1, Gole so 
dosegli Vidic, Duh in Koncilija za 
Loko ter Pleša za Hotemež. Mi
mogrede naj omenimo, da je bil 
Partizan v Loki ustanovljen šele 
v letošnjem maju, zato so uspehi 
toliko bolj navdušili. 

V streljanju z zračno puško se 
ja pomerilo 6 tekmovalcev. Slab
ši rezultati so posledica pomanj
kljive^ treninga. V šahu je Tav
čar iz Loke odigral simultanko s 
tremi člani kluba (LipovSek, Pra
šiček in Srpčič) in vse partij« 
dobil 

S. SKOCIR 

Rebraste ceste in načrti 
za modernizacijo 

Ob nenehnem naraščanju števila motornih vozil po
staja iz dneva v dan bolj pereče vprašanje prometa na 
Cestah v brežiški občini. Njeno področje prepleta 208 
kilometrov cest drugega, tretjega in četrtega reda. Vse 
C este so preobremenjene in vzdrževanje je izredno težko. 
Od naštetih kilometrov cest je asfaltiranih komaj 30 kilo
metrov. O stanju posameznih cest vedo najbolj točno po
sedati v prometni pisarni avtobusne postaje v Brežicah. 

Z fedno slaba je zlasti cesta proti Sromljam. Pa tudi sta-
jj!^ drugih cest ni mnogo boljše. Vse so rebraste! Treba 
p° đ Jetj Preorati, za kar so že dobili zagotovilo cestnega 

Za 
C a[ e^__J^°dernizacijo bo prišla v poštev najprej cesta 
rem " • celjsko—Kumrovec. Ta je tudi med najbolj ob-
t r 0 v

e n j e n i t n i — 2 0 7 1 t o n v 2 4 u r a h - D o l g a J e 2 5 k i l o m e -
oj , l n M povezovala avtomobilsko cesto z zagorsko ma
turi ' k a r b i b i l a v e l i k a P r i d o b i t e v z l a s t i izletniški 
s k ° Z p o d ^ c e m b l l a n k o Precej približala celotno bizelj-

j e , T u đ i vsi mostovi so dotrajali. Največji promet je na 
bo i1nem

 m o s t u c e z S a v o i n Krko v Brežicah, ki ima 
P r o m O S t 9 t o n - z e™jen J e D i l 1 9 0 7 - leta in je za sedanji 
š e j ? . 1 t u d l mnogo preozek. Potem so potrebni obnove 
n a *nf ]eseni mostovi na Krki in štirje leseni mostovi 
torej 0 • k ' S 0 p r a v t a k o d o t r a i a m - Povečani promet je 
Po i p r i n e s e l s seboj vrsto novih problemov in zahtev 

m ,dernizaciji cestnega omrežja v občini. 

S t - (756) 



Takole hodijo ljudje čez avtomobilsko cesto pri bencinski č r p a l k i na Č a t e ž u , 
m i m o pa vozijo tuji i n d o m a č i avtomobilisti tudi do 120 k m na uro. K a k o se da 
ustaviti avtomobil s tako brzino na kra tkem in zato še bolj nevarnem o v i n k u , 
vemo. Č e d e ž u r a pri takih prehodih mi l i čnik , je za varnost vsaj kol ikor toliko 
poskrbljeno — sicer pa je res samo še v p r a š a n j e č a s a , kdaj se bo tudi tu pripe
tila k a k š n a huda n e s r e č a ! Č e z cesto hodijo mnogi seveda tudi takrat, ko ni 
m i l i č n i k a . Most ali podvoz za p e š c e — to je zdaj v p r a š a n j e za č a t e š k o č r p a l k o 

in restavracijo ob njej ! 

S T 0 P - nevarnost na preži! 
Č a t e ž ob S a v i . 20. septembra 

» D a n e s je zadnji dan z a g r e b š k e g a v e l e s e j m a , « 
sva se hkrati spomnila s s l u ž b u j o č i m m i l i č n i k o m , 
k i je priganjal modro-belega f i čka v č a t e š k i klanec. 

» S t o p ! P a r k i r a j ! « je zahteval prometni m i l i č n i k 
od treh tovornjakov, k i so počas i prilezli iz zagreb
š k e smeri . » O d T N Z L j u b l j a n a imam doma potr
dilo, da smem v o z i t i . . . « » P o predpisu, da za to
vornjake ob nedeljah od 6. do 10. ure ni dovoljena 
v o ž n j a po avtomobilski cesti, vas ne pustim n i k a 
m o r . « » K o n z e r v e i m a m . . . Jaz pokvarl j iv mate
r ia l . . Jaz . . . « so po vrsti prepir l j ivo pros jač i l i 
vozniki . 

Domači in tuji avtomobili 
so s polno hitrostjo brzeli po 
klancu navzdol proti Zagrebu. 
Kakor upehani konji so se za 
njimi v presledkih poganjali 
polni avtobusi. Prenekateri so 
se ustavili pri bencinski čr
palki. »Dvajset minut stojimo. 
Ha/mo, na malico!« so. vele
vali vodje potovanj. 

»Tovariš miličnik, grem lah
ko čez cesto?« 

»Previdno, samo previdno!« 
jih je poučil nagovorjeni. 

»Saj smo reševalci, za nas 
se ne bojte,« so odvrnili pot
niki ljubljanskega avtobusa. 

Kolona osebnih avtomobi
lov je pridrčala prav v tre
nutku, ko je cesto prečkala 
mlada. tovarišica. Odjeknila 
so trobila, nam, ki smo pri
čakovali, kaj bo, pa je zapr
lo sapo. Punca je za las ušla 
nesreči. 

»Ljudje takole izgubijo gla
vo,« je pripomnil miličnik, še 
ves vznemirjen zavoljo nepre
vidnega dekleta. »Saj bi pre
povedal prehode, pa kaj, ko 
bi samo povzročil negodova
nje. To je množica.« 

»Tu bi bil potreben podvoz 

ali most,« je med stopicanjem 
brundal neki moški, ki zaradi 
številnih avtomobilov ni mo
gel do restavracije. 

»Pazite! Previdno!« 
Takole je vsako nsđđujO. 

vsak praznik, odiar je odprt 
zagrebški veleseje.n, pa vsak 
dan. Ne, jaz si ž? ne upam 
čez tako polno c~3to, pa še 
marsikdo ne. 

Na Čatežu je resnično po
trebno nekaj napraviti za va
ren prehod pešcev z desne na 
levo stran cestišča — do re

stavracije. Saj je ta namenje
na tudi tem, ki se pripeljejo 
iz Novega mesta. Razen tega 
je na desni premajhen parkir
ni prostor, štirje avtobusi ga 
lahko zasedejo. Kadar je par
kirišče takole zasedeno, boš 
celo fička težko napojil pri 
črpaiki. Parkirišče je treba 
povečati. Za koliko, pa naj 
ugotovijo strokovnjaki. Seda
nje stanje na vsak način ter
ja odločne ukrepe-

— Vsak dan bo huje, — 
razmišljava med pogovorom 
službujoči miličnik in jaz. Av
tomobilov je vsak dan več, 
domačih in tujih, čez cesto, 
ki ima zdaj še status avtomo
bilske ceste, je prehod za peš
ce prepovedan. Čatež je iz
jema, v sedanji situaciji pa 
Čatež mora biti izjema. To je 
najpreprostejši odgovor na 
vprašanje, zakaj tako. Kdo 
bo kriv nesreče, ki preži ob 
vsakem prehodu čez cesto, 
nihče ne ve. Na to vprašanje 
ne zna nihče odgovoriti. Nih
če! 

IVAN ZORAN 

MALI 
MARATON 

FRANCU ZALETELI ! , j 
ljubljanskemu mehaniku, 
ne je v soboto zjutraj meti j 
potjo na zagrebški vele- 1 
sejem pri Otočcu pokva- I 
ril avtomobil. 

»Eh, kaj takega! Zdaj j 
tečem v Avtodele. Nekaj \ 
moram izmenjati v motor- j 
ju. Pa tak fičko! Je trgovi- J 
na Se daleč?« 

»Pa kar peš z Otočca? j 
Kakšnili 40 let star mo- j 

5ki v modri halji, kakršna [ 
nosijo mehaniki, je za- i 
mahnil z roko, češ: »Av- j 
tnbusov menda ni, na I 
mahanje pa mi noben av
to ni hotel ustaviti. Pa 
kaj mi je ostalo drugega, 
kot da jo mahnem peš.« I 

Kadar pritisne sila, je j 
treba preteči tudi »mali« 
maraton! 

Skoraj vsaka druga oseba 
umre zaradi bolezni srca 

Raziskovanja, ki jih je iz
vedla Svetovna zdravstvena 
organizacija v več deželah, 
so pokazala, da je polovica 
smrtnih primerov posledica 
bolezni srca in ožilja. Z 48 
odstotki je bila smrt zaradi 
bolezni srca med vzroki smr
ti leta 1961 na prvem mestu. 
Največkrat so bile srčne na
pake in bolezni ožilja vzrok 
smrti v ZDA, in sicer v 55 
primerih od 100. Na drugem 
mt!>tu sta Švedska in Avstra
lija, na tretjem pa Zahodna 
Ni:mčija s 43 primeri od 100. 
Izjema v Zahodni Nemčiji je 
Zahodni Berlin, kjer je bilo 
49 primerov. 

S skupnim številom 789 

smrtnih primerov na 100.000 
prebivalcev je Zahodni Ber
lin dosegel največ smrtnih 
primerov med vsemi mesti in 
državami v tej anketi. Verje
tno je vzrok za ta pojav re
lativno visoka povprečna sta
rost v zahodnem Berlinu, od
koder se je mnogo mladih 
prebivalcev izselilo v Zvezno 
republiko Nemčijo, medtem 
ko so starejši v glavnem osta
li v svojem rojstnem mes'u. 
Za Berlinom je na tem sezna
mu škotska s 672 smrtnimi 
primeri na 100.000 prebival
cev Najnižje število smrtnih 
primerov so zabeležili v Gr
čiji in na Japonskem, kjer 
znaša 234 oziroma 275 na 100 
tisoč prebivalcev. 

Zares je bil praznik mladih pftarjev! 
Veselje jih je bilo pogleda

ti — postavna dekleta in 
brhke fante, naše mlade po
štarje, člane kolektiva PTT 
podjetja Novo mesto, ki so se 
v nedeljo zjutraj zbrali na I. 
zbor mladine svoje delovne 
org&nizacije na Ruperč vrhu 
pn Novem mestu, č e pravi-
m j praznik, moramo hkrati 
dodati še: delovni praznik, 
saj so tudi tokrat združili ko
ristno s prijetnim! Odlična 
organizacija, skoraj stoodstot
na udeležba 106 mladincev in 
mladink kolektiva in 31 šti
pendistov našega PTT podjet
ja, veliko število domačinov 
in tujih gostov — vse to je 
poleg izredno lepega vremena 
da.ialo svojstven pečat prve
mu takemu srečanju mladih 
poštnih delavcev v Sloveniji. 

Slavje je začel predsednik 

organizacijskega odbora I. 
zbora mladine novomeškega 
PTI podjetja Jože Kukec, ki 
ima poleg drugih prav gotovo 
največ zaslug, da je bilo sre
čanje tako lepo pripravljeno 
in da je ob sodelovanju sta
rejših iz kolektiva tudi tako 
prijetno potekalo. Toplo je 
pozdravil udeležence zbora in 
jim zaželel, da bi prvi zbor 
mladine PTT podjetja kar 
največ prispeval k medseboj
nemu spoznavanju, za dviga
nje strokovnega znanja in to-
variške družabnosti. Direkto
rica PTT podjetja Dragica Ro
me je nato prisrčno čestitala 
mladinski organizaciji v ko
lektivu za pobudo, ki je ro
dila I. zbor mladine PTT pod
jetja. Poudarila je, da je v 
dolenjsikih ptt kolektivih za
poslen razmeroma mlad ka

der, saj je kar 56 odst. vseh 
zaposlenih delavcev v podjet
ju starih manj kot 30 let oz. 
sodijo v ta odstotek tudi vsi, 
ki se strokovno izpopolnjuje
jo. Za prisrčnejše medsebojne 
odnose pa je pomembno zla
sti neposredno poznanstvo, 
kakršnega omogočajo skupni 
izleti, medsebojna tekmova
nja in razgovori. Strokovno 
izpopolnjevanje je ena glav
nih nalog mladih delavcev v 
podjetju, kot je skupna nalo
ga kolektiva, da skrbno uprav
lja družbena osnovna sred
stva in razvija materialno os
novo za sodobnejše in kvali
tetno poslovanje PTT službe. 

Tovarišica Rometova j* 
nato mladim članom kolefcS-
va v zgoščenih besedah orisa
la dosedanji razvoj podjetj«/ 
dosežene uspehe zadnjih l»t 
in načrte, k; so pred njuni 
prav zdaj in prihodnje leto (o 
njih bomo v kratkem pove
dali našem bralcem še kaj 
več!) . Kako skrbi podjetje pri 
svojem pomembnem delu z* 
vzgojo kadrov, pove med. dru= 
gim razveseljivo dejstvo, da 
je od leta 1961 pa do zdaj 
opravilo strokovne izpite ž« 
52 delavcev v manipulaciji, 5" 
v dostavi in 4 v ttt službi za
posleni mladi delavci. V red
nih in strokovnih *olah & 
pendira novomeško PTT pod
jetje letos 1 študenta na i * 
kultati za elektrotehniko, 2 

dijaka v tehnični srednji šoli, 
9 dijakov v šoli za telekom": 
nikacije in 16 dijakov v sred-, 
nji ptt šoli. Tudi za izredno 
šolanje je v kolektivu precej 
zanimanja, medtem ko je-* 
dclevskem svetu podje'ja 
članov, starih do 25 let. 

Še marsikaj spodbudnega 
so slišali udeleženci I. zbora 
mladine PTT podjetja Novo 
mesto na Ruperč vrhu cd t°-
varišice direktorice, zato P 8 

so njen pozdrav in dobre že
lj'?, da bi se na takih zbor* 
še srečali, tudi prisrčno 
pozdravili. Za lepo P ° b l l d 0 

i nato čestital ludi Boris 
|, sekretar skupnosti 
fiporljetij Slovenije, nakar 
sjiladino podjetja pozdra-
^redstavniki PTT podjetij 
jlja, Ljubljane in Maribo-
f zastopnik ObK ZMS iz 
jga mesta- Vsi udeleženci 
} so zatem odšli pred 
jpik padlih partizanov 
rfiperč vrhu, kjer so z rai-
5 molka in recitacijo po
ji spomin junakov za 

lokrepcilu pa so se po-
i v prijateljskem tekrno-
f o znanju novih poštnih 

îsov, v streljanju z zsrač-
pko, v šahu in peš hoji 
,|tarskimi torbami. — Po 
iNh tekmovanjih je 
^dnik osrednje komisije 
f Slana objavil rezultate, 

v̂atae ekipe pa so do-
Nstme nagrade in diplo-
t s slrupnirn kosilom i n 

*?° zabavo je bil I. zbor 
F * PTT podjetja lepo 
k&b _ z ^kreno željo 
i da bi se tako prijetno 
(,nstrio še sešli. 

JNHI T E K M O V A N J 

E HOJA N \ 1 KM DOLGI 
({'• 1 ekipa OE ivriko (Peter 
f - najboljši čas dneva: 
( ~ Matija Kranjc in Pavle 
t> ~ skupni cas ekipe 143,25. 
,»P» OE Novo mesto (Anton 
/ "ano Kralj in Tone Gre-
i p T , ^ p n o 159,59). 
JUJM.JE- z ZRAČNO PU-
»,'• OE Novo mesto (Lado 

Malnarič, Dane Sla-
C * , H r » a r , Joie Hren) - 2 3 3 
H*«: 0 E KrSko (Herman 
l t £ £ £ K r a n J c , Peter Gabri«, 
P * * . Pavel Bregar) - 192 

L ? 0 V , ° - Kriko 3:0 
Ff, Judež, Sladic : Zunič., i m Kranjc) 
R 5 V ZNANJI) NO-
h , ' R E D PISOV (ekipe ma-
» N„ b e n c e v s steok. izp>-
j g ? 0 menta 56 točk <D»-

Stane Klobučar in 
fc^olič, delavec iz Treb
it ° U » ) , Krško 50 točk 
VT^b). EKIPE PRIPRAV
IL 1 ' KrSko 46 točk (Me/ 
6 Kristina Župančič, Mi-
EBN**), 2 Novo mesto 
4 S t a Skebe, Slavica Na-
r c a Kabine 

Še en prispevek za trojčke 
Pretekli teden je poslal kolektiv tovarne 

zdravi l » K r k a « v N o v e m mestu za Koreneto-
ve t r o j č k e 65.400 din , tako da se je vsega de
narja doslej nabralo že 535.767 din . 

Z a prvo silo so m a l č k i iz Segonja pre
skrbljeni z n a j n u j n e j š i m , še nadalje pa bo 
vsak prispevek d o b r o d o š e l . 

Svetovna 
vojna 

na cesti 
Po statističnih poroči

lih, ki so jih objavili 
pred kratkim, znaša šte
vilo žrtev prometnih ne
sreč — mrtvih in ranje
nih — v Angliji od začet
ka tega stoletja do danes 
deset milijonov. 

število žrtev je tako ve
liko, kot da bi bila Angli
ja v tem stoletju doživela 
tri svetovne vojne in ne 
le dveh. Številke je moč 
primerjati z angleškimi 
izgubami v drugi svetovni 
vojni. Skupno je za po
sledicami prometnih ne
sreč v Angliji v tem sto
letju izgubilo življenje 
nekaj manj kot 300.000 
ljudi, več kot devet milijo
nov in pol pa jih je bilo 
huje ranjenih. 

»ALUMINAUT« se bo 
p o t a p l j a l 4 5 0 0 m e t r o v 

g l o b o k o 
Ameriški znanstveniki in 

tehnični strokovnjaki so izde. 
lali novo podmornico za veli
ke globine, namenjeno preis
kovanju oceanskega dna. 
Predvidevajo, da se bo ta 
podmornica — zgrajena iz 
aluminija, imenovali pa so jo 
»aluminaut« — potapljala do 
globine 4500 metrov. Posadka 
»aluminauta« — podmornica 
je dolga petnajst metrov — 
bedo sestavljali le trije ljudje. 

Kakor je izjavil predstavnik 
družbe, ki je izdelala podmor
nico »aluminaut« ni zgrajen 
v vojaške namene, temveč naj 
bi služil izključno znanstve
nim namenom in predstavlja 
pomemben korak na poti k 
osvajanju oceanskega dna. 

P O R O K A V CELICI 
S M R T I 

36-letnemu na smrt obsoje
nemu Mehikancu Dvkesu 
Simmonšu so dovolili, da se 
bo poročil v celici smrti v 
kaznilnici mehiškega mesta 
Monterrvja. Simmons in nje
gova žena, 31-letna Američan
ka Beatrice Bragg, ki je trd
no prepričana o obsojenčevi 
nedolžnosti, bosta preživela 
medene tedne v posebni ure
jeni »poročni celici.« 

T i l e imajo n a j h i t r e j š e noge med m l a d i m i p i s n i 0 " V V s » iz 0 s n ^ t j u N o v o 
N o v o mesto: Peter G a b r i č , M a t i j a K r a n j c , Pavle ( u ° V t » e enote 
p o š t e K r š k o ) in A n t o n L u ž a r , F ranc K r a l j in T ° y v

b j l n j i h 0 ° ° V ° ^ e S k e 

osnovne enote). T o pot so zmagali K r č a n i — 
p i s m o n o š a h i t r e j š i od zadnjega č l a n a n o v o m e š k e

 ( / ' "^aj V e j . P o h o d i l i 
predpisanih 7 k m od R u p e r č v r h a do konca B i r č n ^ , l k o hitreje 

kot bi j ih marsikdo izmed " a 

» L e t a 1961 nismo imeli 
na Dolenjskem niti 
enega n a r o č n i k a za 
avtomatski telefonski 
p r i k l j u č e k , letos pa 
števi lo avtomatskih te
lefonskih p r i k l j u č k o v 
že presega š t e v i l o r o č 
nih. K o n e c l e t o š n j e g a 
leta bomo imeli pred
vidoma že 9 A T C , v 
letu 1965 pa bodo vsa 
o b č i n s k a s r e d i š č a in 
nekateri drugi kraj i , 
kot so S e m i č , Š e n t j e r 
nej, M i r n a in M o k r o 
nog avtomatsko pove
zani z glavno in preko 
tranzitne telefonske 
centrale z drugimi av
tomatskimi m r e ž n i m i 
skupinami . . . « je med 
d r u g i m dejala v nede
ljo na I. zboru m l a d i 
ne P T T podjetja N o v o 
mesto direktorica pod
jetja tov. Dragica R o 
me. 

Petletna drevesca na kmeti jskem posestvu v M o k r i c a h so bogato o b l o ž e n a z 
lepimi s a d e ž i . N a s l i k i : h r u š k e za vlaganje iz m o k r i š k e g a nasada 

Č l o v e š t v u g r o z o t a 
č r n o g l e d e prerokbe a m e r i š k e g a * j e t 

Profesor dr. Ravmond 
Evvell, eden iamed vodilnih 
gospodarstvenikov ZDA, je 
pred dnevi Izjavil, da grozi 
nsjpozneje leta 1980 vsemu 
svetu lakota. Po njegovem 
mnenju se človeštvo lahko re
ši pred njo samo tako, da v 
ogroženih in preobljudenih 
delih sveta ustvari donosno 
poljedeljsko gospodarstvo. 
Stioški take pomožne akcije 
bi dosegli komaj desetino 
stroškov, ki bi bili potrebni 
za polet na Mo=ec z raketo s 
človeško posadko . . . 

Učenjak meni, da kontrola 
rojstev in njih preprečevanje 
ne bosta bistveno spremenili 
ali omejili visokega prirastka 
prebivalstva v preobljudenih 
deželah. Ze čez šest ali deset 
let se bodo pokazali grozeči 
zniiki lakote v Indiji, Pakista
nu in na Kitajskem. Samo 
nekaj let pozneje bodo tem 
deželam sledile Indonezija, 

Iran, Turčija in druge, a l 
1980 naj bi glad zajel vso ^ . l 
jo, Afriko in Latinsko A " * 

V razdobju nasledftt**^ 
let se bo prebivalstvo.*^, 
pomnožilo za eno m i l i ] a

h r a -
medtem ko pridelovanje n 

ne ne narašča. V takih 0 

lišč.nah je varnost b ' ; e t A Lo 
no ogrožena. Rešitev je s*^. 
ena- kar najhitreje r>°d 

stv&m strokovnjakov ^ . . „ j t i 
močjo umetnih gnojil t l v ' l S

) c o-
pridelovanje riža, pšenice, 
ruze in drugih poljskih V 
delkov. To bo možno 
če bodo bogate industr" ^ 
drŽave priskočile na P 0 ' u 
in začele brezplačno P°fJe\e 
v agrarno pasivne d ^ 
umetna gnojila ali pa,de\o-
kompletne tovarne za P r

t ' . o SKi 
vanje umetnih gnojil. S-' ^ 
take velikopotezne akcU ] 1 9 

bili po proračunu dr • f . 
približno pet milija*«1 

^ e b n a za polet 

P o l h a r s k a n o č 
n a G r m a d i 

V turističnem tednu 
so v soboto na nedeljo 
na Grmadi organizirali 
polharsko noč in prikaza
li lov na polhe, ki je v teh 
krajih znan žc iz starih 
časov. Po drugi svetovni 
vojni take prireditve v le
pih bukovih gozdovih na 
Grmadi še ni bilo, zato 
jo pričakujejo z velikim 
zanimali jem. V prihod
njem letu bo organizira
na polharska noč kot svo
jevrsten športni lov v več
jem obsegu, kar bo lahko 
samo dvignilo zanimanje 
turistov za lepote krajev 
v ribniški ohčini. 

DOPISUJTE 
V DOLENJSKI L I S T ! 

T a k ° b o s t « l a ž e obuvali č e v l j e ! 

NEMKE: milijarde za vitkost 
Zahodne Nemke, ki so od vseh evropskih žena 

najbolj nagnjene k debelušnosti, so se lansko leto 
uvrstile na čelo seznama potrošnikov kozmetičnih 
preparatov na svetu. Denar, ki so ga potrošile v 
letu 1963 za parfume, pudre, kreme, lasulje, barva
nje las in podobno, prekaša znesek, ki ga je vsa 
Nemčija potrošila za mila in pralne praške. 

Neki sociolog iz Bonna pojasnjuje ta pojav kot 
nov napor žena Zahodne Nemčije v lovu na moške. 
V glavnem mestu Zahodne Nemčije pride na 120 
žensk komaj 100 moških, v vsej državi pa na 100 
moških 114 žensk. Vedno bolj pogosti so primeri 
ločitev na moško pobudo, zato ker so njihove žene 
predebele. 

Radio ima v avtomobilu že skoraj vsakdo . 

S M E H S T O L E T I J 
K o so vprašal i Spartanca, zakaj imajo v njegovi državi 

tako malo zakonov, je odvrnil : »Tistim, k i malo govorijo, 
j ih ni treba mnogo.« 

M l a d š p a r t a n e c se je pri toževal materi, da je njegov 
m e č prekratek. »Nič ne de,« ga jezavrnila, »boš pa stopil 
korak bližje.« 

* * * 
Š p a r t a n e c je pripovedoval, kako je njegov brat slavno 

padel v bitki. K o njegova mati to sliši, ga zavrne z vpraša
njem, ki kaže znači lnost tedanje vzgoje: 

»In zakaj nisi tudi ti tako storil?« 

Ž e n s k e se v s e bol j p o g o s t o lo teva jo 
» m o š k i h « p o k l i c e v 

V zadnjem č a s u se vedno več deklet zapo
sluje v poklicih, k i so do nedavnega bili name
njeni le m o š k i m . K e r je bilo v N e m č i j i prostih 
235.000 mest za izučitev raznih poklicev in obrti, 
so si u č e n c i lahko izbrali tisto, k i je najbolj 
ustrezalo njihovemu nagnjenju. Medtem ko 
se je za poklic zobnega tehnika pred desetimi 
leti na vsakih sto mest prijavilo le dvajset 
deklet, se zdaj za isti poklic na sto mest 
uči 67 učenk. Prav tako je danes 60 od 100 
k r o j a č e v m o š k i h oblek pripadnikov ženskega 
spola. Celo ženske, k i v m o š k i obleki plezajo 
po strehah, da bi čistile dimnike, niso več nobe
na redkost, ž e n s k i zidarski mojstri, krovci in 
grabeni risarji so danes na spiskih posredoval
nic za delo ravno tako kot ženske kapetani ali 
oskrbnice bencinskih postaj. 

S a š a Dobr i ! a: A R G O N A V T I 

3AZON,6IN EZONA, 3E PIL PRAVi PEPIĆ PRESTOLA V 
DOLKU. KRAL3 PELI3, KI 3 £ BIL TUPI N3£c;OV S T W C / S £ 3A20NOVI 
ZAHTEVI VSA3 NA VIPEZ NI UPIRAL . ZAHTEVAL 1E L E , DA M U 

3AZON PRINESE IZ AOE R.UNO ZLATEGA OVNA, Kl 3 £ &IL 
SPRAVNA ŽRTEV MED ZEVSOM IN ATA.MANTIPI,KATERIH POTOMEC 
3 £ BIL TU 01 3 A Z O N . 

"3A.ZON 3 £ ZBRAL OK0Oq SE&E N/OVE^E 3UNAKE, MED 
KATERIMI 3 £ 6IL TUPIHERAKLE3. ZGRADILI S O LAD30 » A R c J O « 

IN SE ODPRAVILI NA P O T . POTOVANJE UE BIIO DOL^O IN 
POLNO OVIR, VENDAR S O KONČNO L£ PRIŠLI V A 3 0 . 

K6AL3 AUET 3E BIL RAVNO ZAPLETEN V VODNO S 
SOSEDNJIMI « £ N 3 0 H I , 2 A T O 3 £ BIL NEZAUPLJIV IN 3E DOVOLIL, 
PA SE IZKRCA30 SAMO T R D E ARC.ONAVTI - BR6Z. 

OROŽJA IN PRIDEJO NA D V O R . 



K A J S O O B R A V N A V A L I N A S E J I O B Č I N S K E G A K O M I T E J A 

Za šolstvo in borčevske zadeve 
Sekretar občinskega komi

teja ZKS Črnomelj, tovariš 
Milan Malešič, nam je prej
šnji teden posredoval stališča 
črnomaljskih komunistov do 
šolstva in borčevskih zadev, 
ki trenutno v občini pred
stavljata osrednji problem-

— Občinski aktiv komuni
stov je te dni razen gospo
darskih zadev razčiščeval tu-

Pozna ilegala 
V Dragatušu je krajev

ni urad, vendar so Belo-
kranjci ilegalnega dela 
menda tako vajeni, da še 
zdaj, 20 let po vojni, no
čejo povedati kje je kaj. 
Krajevni urad nima ni
kjer napisne table, stran
ice pa ga vseeno najdejo, 
a pridejo večkrat zaman, 
rudi pretekli četrtek oko
li 13.15 v pisarni ni bilo 
nikogar . . . 

U r e d i t e v s e m i š k i h 
p l o č n i k o v 

BI Delavci Komunalne upra
ve so pred dnevi začel 1 ure
jati pločnike v Semiču. Dela 
bodo v kratkem končana. 
Pločniki bodo asfaltirani. 
Kmalu bodo začeli urejati 
tudi pešpot pri Semiču in 
dom Partizana. 

H Breskve, slive in hruška 
so letos dobro obrodile, kljub 
temu pa je letina dala maj
hen dohodek. Sadje odkupu
jejo predvsem za industrij
sko predelavo, kar je poceni. 
Sadje propada, ker ni inte
resov za prodajo. Upajmo, 
da bodo sadjarji vsaj prihod
nja leta bolje prodali svoje 
sadje. Morda bo kupce pri
peljal turizem. F. D. 

PAPRIKA 
ZA VLAGANJE) 
»re zadnje dni najbolj v I 
promet v črnomaljski pro- j 
dajalni zelenjave, nam je j 
povedala Olga Matko, ko j 
smo jo pred dnevi obiska- I 
li. 

— Gospodinje so začele i 
papriko vlagati, zato je i 
po njej tolikšno povpra- \ 
sevanje. Prodajamo jo po j 
100 do 130 din kilogram. 
Za kumare pri nas ni to- j 
tikšnega zanimanja. Kup- j 
ci jih jemljejo največ na j 
zadružnem posestvu, kjer j 
jih lahko sami naberejo, 
kakršno pač hočejo-

— Kaj pa ozimnica? Ste j 
z njo preskrbljeni? 

— Na zalogi imamo bel : 

krompir po 35 din kilo- i 
gram, jabolk pa še nima- j 

I mo. Se ni pravi čas zanje! 
1 Navadno jih prodajamo 
f Sele oHobra, ko se cen? 
i ustalijo. Z ozimnico v na-
I ši prodajalni ni posebne-
1 ja prometa, ker ima v Cr-
j lomlju skoro vsak znane.-
j ili sorodnike na deželi in 
I ljudje raje kupujejo pri 
5 ijih. 

Berite in razširjajte 
Dolenjski list! 

di splošno znano kritično si
tuacijo šolstva v občini in 
nič manj zamotane zadeve 
borcev. Na nukaterih osem
letkah je toliko nezasedenih 
mest, da smo z veliko težavo 
uspeli, vsaj začasno, obdržati 
pouk. Šolski prostori so v 
črnomaljski osemletki že dol
go pretesni, gimnazija pa bi 
potrebovala laboratorije in 
tehnično opremo, če jo ho
čemo obdržati. Izgubiti gim
nazijo pa pomeni izgubiti še 
tiste strokovnjake, ki jih 
imamo . . . Stvar je silno re-

» Z a š o l s t v o dajemo n a j 
v e č kar zmore občinski 
p r o r a č u n — čez mejo pa 
tudi m i ne moremo i n ne 
z n a m o ! « je med d r u g i m 
dejal sekretar O b K Z K S 

M i l a n M a l e š i č 

sna, a tega ne moremo ure
diti, ker ni denarja. 

— Ste ugotovil; vzrok, za
kaj prosvetni delavci odhaja
jo? 

— Eden izmed vzrokov je 
v tem, da so premalo plača
ni za redni delovni čas. To 
vemo vsi, toda naša občina 
je po odstotku občinskega 
proračuna, namenjenega šol
stvu, že zdaj med prvirnj v 
Sloveniji. Nimamo!! Gospo
darske organizacije lahko šo
lam pomagajo le z opremo in 
drugimi darili, sredstev za 
povečanje osebnih dohodkov 
pa doma ne bomo mogli zbra
ti- To je splošen problem, ki 
bi ga morala rešiti okraj in 
republika. 

— Imajo borčevska vpraša
nja kaj sličnega. s šolstvom? 

— Kar zadeva denar, prav 
gotovo! Tudi tu so potrebe 
dosti večje od možnosti. V 
občini je več kot četrtina pre
bivalstva članov ZB in kljub 
temu, da vsako leto več da
jemo za borce, je videti, kot 
da je denarja vedno manj. 
Ljudje se starajo, so bolni in 
potrebujejo vedno več. Prav 
zadnje čase se je borcem po
ložaj nekoliko izboljšal, odkar 
je začela s priznavalninami 
izdatneje pomagati tudi širša 
družbena skupnost. Pomoči 
borcem pa je še mnogo pre
malo in bo treba narediti vse, 
tako doma kot v republiškem 
merilu, da jim zagotovimo 
dostojno življenje. 

smo že omenili, komaj 102.000 

5 minut pri Francu Kuniču 

29 NOVIH 
STANOVANJ 

Prihodnji mesec bo v Čr
nomlju vseljiv nov 29-stanb-
vanjski stolpič pod samopo
strežno trgovino. Stavbo je 
gradil občinski stanovanjski 
sklad, stanovanja pa je od-
prodal številnim interesen
tom, katerih je bilo dosti več 
kot stanovanj. Belt je kupil 
6 stanovanj, Zora 2, kmetij
ska zadruga 2, občina 13, gos
tinsko podjetje 3, Služba 
družbenega knjigovodstva 2 
in Podjetje za PTT promet 
1 stanovanje. Novi stolpič, v 
katerem je 20 dvosobnih sta
novanj in 9 garsonjer, velja 
nekaj čez 100 milijonov di
narjev. 

N O V I C E 

Č R N O M A L J S K E 

K O M U N E 

V Dragatušu je prodajalna 
K Z vedno dobro obiskana, 
povpiraševanija pa je največ 
po cementu, zidni opeki in 
betonskem železu, ker kmetje 
zelo veliko gradijo. Prav to 
blago pa je zelo težko dobav
ljati, zato ga sproti prodajajo, 
kolikor ga imajo. 

— Naši kmetje letos nima
jo koliko krompirja kot lani. 
Izkopali so ga že in ga za
drugi vračajo še enkrat toli-

' ko, kolikor so ga spomladi 
vzeli za seme. V zadnjem času 
so začeli kupovati tudi že 
gnojila. Letos jih ne bo zmanj
kalo, saj jih imajo več kot 
40 ton na zalogi. 

— Se tudi na jesensko se
tev že pripravljate? 

— Stroje imamo, pšenico 
tudi- Semensko pšenico pro
dajamo po 90 do 95 din, od
kupujemo pa jo — navadno 
blago — po 64 d:n kilogram. 

— Ali so kmetovalci s ce
nami zadovoljni? 

— Največ pripomb je na 
račun odkupa mleka, katere
ga naši kmetje vsak dan od
dajo okoli 230 litrov. Za liter 
mleka so dobivali do nedav

nega 40 din, zdaj dobe 45 din, 
kljub temu se jim zdi pre
malo, saj ga potrošniki pla
čajo še enkrat diraže. Mleko-
prodajamo v Zagreb, prevoz 
pa je silno darg. Hrvatje pri
dejo ponj s kamionom do Vi
nice, tja pa ga zapeijemo sa
mi s konjsko vprego. Poleti 
že gre, če je slabo vreme in 
sneg, je pa pot silno nepri
jetna. Radi bi pregovorili Za

grebčane, da bi prišli s ka
mionom prav v vas. S tem bi 
nam zelo ustregli; prevoz bi 
bil verjetno cenejši in kmetje 
bi dobivali več za mleko. 

Priprave na jesensko setev 
v naši občini 

Tudi v metliški zadrugi 
prodajajo letos umetna gno
jila slabše kot druga leta, če
prav jih je na zalogi dovolj. 
Vsega ima zadruga uskladišče
nih 250 ton umetnih gnojil. 
Mehanizacija je pripravljena 
za jesensko setev. Najprej bo 
zadruga zorala zemljišča in 
opri.vila setev na svojih povr-
šii.ah, nato pa bo nudila uslu
ge še kooperantom. Kmeto
valci zelo povprašujejo po se
menski pšenici salto, toda te 
zadruga nima na zalogi, ker 
je v semenarni ni mogla dobi
ti- V zadnjih letih so prodah 
veliko semenske pšenice, tako 
dir, so kmatje pšenico možno za-
menijali. Zaradi nekoliko viš
jih cen semenske pšenice in 
ziato ker ni sorte salto, med 
krrrtova'ei ni večjega povpra

ševanja. Vse kaže, da bodo le
tos semensko pšenico kmetje 
precej menjavali med seboj. 
Kakšen bo pridelek, zlasti še, 
če ne bo po umetnih gnojilih 
več povpraševanja, pa je 
vprašanje. Da se le ne bi spet 
kesali, ko bo leto naokolil 

S A D N A L E T I N A 
JE S L A B A 

Pri K Z Metlika so povedali, 
da ietos ni pričakovati poseb
ne sadne letine. Dobro so ob
rodile slive — odkupili J^1 

bodo približno 100 ton — : j a 

tepke, ki jih bodo tirav tako 
odkupili 100 -.on. Nair ) lZ n e š a 

sadja letos ni. Kljub temu je 
zadruga uredila odkupne po
staje za sadje v Metliki, na 
Suhorju in v Gradcu- Tja do-
važajo okoliški kmetje sadje 
za industrijsko uporabo, od 
tam pa ga zadruga odvaža v 
Belsad v Črnomelj. Industrij
skih jabolk so odkupili pri
bližno 10 ton. 

P R E D K O N G R E S N A R A Z G I B A N O S T V M E T L I Š K I O B Č I N I 

Uresničevanje sprejetih stališč 
Na tri probleme so predkongres

ne, razprave v metliški občini še 
posebno opozorile: na rast proiz-
vodu je, skrb za Ljudi in na ka
drovske težave. Razreševanje teb 
problemov so komunisti sprejeli 
kot poglavitne naloge v času pred 
kongresom. Na razširjeni seji ob
činskega komiteja ZK so 18. sep-
tembra ocenjevali dosedanje iz
vajanje smernic in sklepov pred
kongresnih razprav in sprejeli 
smernice za še večjo politično pri
zadevnost In razgibanost v občini 
v prihodnje. 

Za dobrih 44 odstotkov večja 
proizvodnja v letošnji prvi polovi
ci leta kot lani v istem razdobju 
je med drugim rezultat večje po
litične aktivnosti prav na osnovi 
predkongresnih razprav. Za 27,5 

odstotkov v povprečju zvišani ose
bni dohodki zaposlenih v tem Času 
kažejo na viden napredek tudi v 
standardu ljudi. Takoj pa je tre
ba seveda še dodati, da so oseb
ni prejemki v občini vendarle še 
močno za povprečjem ne samo v 
republiki in okraju, temveč tudi 
za povprečjem v sosednjih obči
nah. Razpon med porastom pro-
iz\odnje in osebnimi dohodki ka
že, da to dvoje vendar še ne gre 
v korak. Ali z drugimi besedami: 
notranja delitev dohodka še ved
no ni dobra. 

Neuresničeni so sklepi predkon
gresnih razprav glede drugih oblik 
skrbi za človofca: stanovanja, 
prehrana med delovnim časom in 
podobne oblike. Gradnja stano
vanj je dolgoročna naloga, ki ter
ja tudi veliko denarja, boljšo pre
hrano ljudi v proizvodnji pa je 
možno uresničiti z nekoliko do
bre volje in prizadevnosti! Razprav 
o tem je bilo dosedaj že kar pre
več. 

Niti ena gospodarska organiza
cija še nima kadrovske službe, na 
kar je bilo še posebno veliko 
opozoril v dosedanjih razpravah. 
Prav tako nima Še nobena delov
ni organizacija izdelanega progra
ma potreb po kadrih kot osnove 
za šolanje in izobraževanje po
trebnih kadrov. Edini ukrep glede 
novih kadrov je dosedaj v tem, 
da so zvišali štipendije na sred
njih in visokih šolah, vendar sa
mo za bodoče kadre gospodarskih 
organizacij, medtem ko je zviša
nje štipendij za kadre v družbe-
nin službah še nerešena zadeva, 
ker ni denarja. 

Na razširjeni seji so opozorili 
tudi na potrebo po hitrejšem 
utrjevanju samoupravljanja v ko
muni, tako v gospodarskih orga
nizacijah kot v družbenih službah 
In občinski skupščini. Vse preveč 
pristojnosti je pridržanih sami 
skupščini občine. Na Šolah, kjer 
bi se morali otroci vzgajati tudi 
kot bodoči samoupravljavci, pa 
uvajamo samoupravljanje dokaj 
počasi in z neutemeljenimi omeji
tvami pravic šolskega kolektiva. 

Sedemčlanska komisija, ki bo 
vnaprej usmerjala predkongresno 
aktivnost komunistov v občini in 
prek njih ostale politične sile, bo 
morala v svoj program dela vne
sti zlasti te naloge: nadaljnje pre
mike v nagrajevanju odnosno no
tranji delitvi dohodka v delovnih 

organizacijah v prid standarda 
ljudi. Utrjevanje družbenega sa
moupravljanja in pri tem pomoč 
zlasti novih članov organov de
lavskega samoupravljanja, da se 
spoznajo z nalogami in pravicam1. 

'rvanje za razširitev zdrav
stvenega zavarovanja kmetijskih 
proizvajalcev, še posebej za po
polno zdravstveno zavarovanje biv
ših borcev. Po mnenju članov ko
miteja je nujno čimprej izboljšati 
osebne prejemke v prosveti. Pri 
vseh drugih nalogah pa komunisti 
v občini ne smejo pozabiti na 
lastno ideološko rast, da bodo la
že spremljali tekoča dogajanja in 
se odločno spopadli z negativnimi 
težnjami. Hkrati pa bo treba raz
širjati svoje vrste z mladimi pro
izvajalci. 

K r o m p i r j e v p r i d e l e k : 
n ' č p o s e b n e g a 

Kmetovalci v metliškem 
okolišu so krompir že pospra
vili Letos spomladi so posa
dili precej cvetnilka, saj je 
zadruga prodala približno 80 
ton semena- Od pridekn-alcev 
bo sprejemala nazaj po 
1,50 kg pridelka za 1 kg se
menskega krompirja, ki so ga 
prejeli spomladi. Ovetnik ni 
obrodil najboljše, pa tudi pri
delek je bolj droban. Tega so 
krivi kmetovalci, ki (vajeni 
domačih vrst krompirja) niso 
upoštevali navodil in ovetnika 
niso škropili. Napadla ga je 
plesen, ki Je pridelku precej 
škodovala. Drugega krompirja 
zadruga še ne odkupuje, z od
kupom pa namerava začeti 
konec tega meseca. Presežkov 
bo skupaj z vrnjenim cvefcni-
kom za približno 20 vagonov. 
Pogodb za prodajo presežkov 
krompirja zadruga še nima, 
vendar količin, ki so na po
nudo, kot pravijo ne bo težko 
prodati. 

ČIGAVIH JE 16 TISOČAKOV? 
Našl i so jih v raztrgani a k t o v k i v eni i z m e d 

m e t l i š k i h t rgovin 

Neki semanji dan pred pol
drugim mesecem je nekdo 
pustil v eni izmed metliških 
trgovin staro, oguljeno aktov
ko, prepognjeno in na videz 
prazno. V trgovini so jo nekaj 
časa pomikali sem in tja, če 
bi se morda le kdo oglasil 
zastran nje. Ko poldrugi me
sec zatem še ni bilo nikogar 
po pozabljeno aktovko, so jo 
vrgli na smetišče, ker je za
res dotrajala. Končno so se 
spomnili, da bi jo izročili ne

kemu delavcu, da bi morda v 
njej prenašal orodje. Sele ta
krat pa so aktovko tudi slu
čajno prvič odprli. V njej je 
bilo v robček -»vitih 18.000 
dinarjev! 

Čudno, da se v tolikem ča
su nihče ni oglasil, saj 16 ti
sočakov vendar ni tako malo! 
Aktovko z denarjem »o zdaj 
Izročili postaji Ljudske milice 
v Metliki. Morda si; bo zdaj 
le oglasil njen lastnik?! 

' M E T L I Š K I , 
T E D N I K i 

440 tisoč litrov na enega moža! 
— Včas ih je bilo tu vse polno 

vina, zdaj pa b r i š e m o prazne kadi. 
55 j ih je, vsaka drži po 8000 litrov. 
Odkar smo avgusta letos iztočili zad 
nje kaplje, je treba paziti, da se ne 
razvije plesen. K a r čez n o č jih pre
krije. B r i š e m , toda preden pride na 
vrsto zadnja kad, je prva vnovič 
prekrita z zeleno prevleko . . . Klet 
z r a č i m enkrat na teden, kadi pa 
ž v e p l a m o vsak mesec enkrat, da se 
plesen ne bi zaredila v notranjosti. 

Letos bo lep pridelek, posoda po 
zidanicah je polna še od lani, obnov
ljeni vinogradi na Vinomeru in V i -
došič ih bodo čez nekaj let v rod
nosti. Belokranjski konec potrebu
je svojo klet, zato bi bilo kar prav, 
ko bi tole prevzela K Z Metlika. Po
vem vam, da sta bila cviček in 
črnina , k i smo j u š e letos točili iz 
teh kadi, manj kisla in trpka kot 
je v p r a š a n j e : z a k a j j e m e t l i 
š k a k l e t z a p u š č e n a ? 

Tako je povedal Stanko Bajuk, 
kmetijski tehnik iz Cur i l pri Metli
ki (vidite ga na sliki) , k i zrač i klet 
in br iše plesen s praznih kadi, v 
katerih je prostora za 44 vagonov 
vina. 

Vinska klet v Metliki je bila zgrajena 
v preteklem desetletju zato, da bi razvili 
vinogradništvo v Beli krajini. Odtlej se 
Je v lastništvu zvrstilo več okrajnih za 
družnih zvez, dokler ni klet po ukinitvi 
novomeškega okraja prešla v lastništvo 
Vina Brežice. Svojega poslanstva doslej 
žal še ni opravila. V njenih kadeh je bilo 
vsekdar zelo malo belokranjskih vin, ved
no pa so prevladovala ona iz vivodinskih 
vinogradov v SRH. Edina častna izjema je 
metliška črnina, ki jo Je v zadnjih treh 
letih proslavil širom po Sloveniji obrat 
Vina Brežice, ki Je deloval tu v Metliki. 

Za to, da ni bilo v kleti domačega vina, 
Je več vzrokov. Metliški vinogradi so raz
biti na majhne parcele in krpice. Njihovi 

lastniki pridelek večinoma porabijo sami, 
sorazmerno majhne presežke pa zlahka 
prodajo neposredno gostilničarjem. K Z 
Metlika in njeni predniki, ki niso bili nik
dar lastniki vinske kleti v Metliki, so takš
no črno trgovino mirno dopuščali in si 
zavoljo nje niso nikdar belili las. Vinska 
klet pa se z odkupom vin na metliškem 
področju ni mogla nikdar s pridom 
ukvarjati, ker so gostilničarji v črnem od
kupu plačevali vino veliko draže kot ga 
je lahko ona. 

Zadeva se je še bolj zavozlala lani, ko 
je zadnji lastnik kleti, podjetje Vino-sad-
je Brežice prišlo v likvidacijo. Likvidacij 
ska komisija je v želji, da bi zbrala rim 
več sredstev za poravnavo neplačanih dol 
gov podjetja Vino Brežice, sklenila klet 
prodati na licitaciji. S tem je vinsko klet 
v Metliki hočeš nočeš izpremenila v dro
biž. . . To smo upravičeni trditi tudi zato, 
ker je prav enota v Metliki poslovala vse
skozi brez izgube! Kot se je pokazalo, ni 
bil nihče pripravljen na licitaciji plačat' 
izklicno ceno, pa tudi K Z Metlika nii"" 
tolikih sredstev. Da bi morebitni kup*" 
lahko klet takoj prevzel, je moral obrat' 
ki je doslej v njej posloval, prenehati » 
delom in posodo izprazniti. Tržišče, ki f?9 

jfi majhen kolektiv z neumornim in P°j 
žrtvovalnim delom osvajal tri leta, je sp e 

izgubljeno. Kdorkoli bo klet prevzel, b" 
moral spet začeti znova. 

55 kadi s 44 vagoni prostornine je 
praznih, 440.000 litrov vinske posode P<J 
pride na enega moža, ki briše plesen > 
zrači klet . . . Zato se pač moramo pridru
žiti Stanku Bajuku in zaželeti: vinsko Ki 
v Metliki naj dobi K Z Metlika, saj bo z 
v nekaj letih lahko napolnila njene Ka 
• pridelkom Iz obnovljenih vinogradov 
Vinomeru in v Vidošlčih. S prfelovahnn' 
obratom, ki ga bo ob kleti se treba zgr 
diti, jo bo edlnole K Z MetUka lahko usp« 
robila v prid belokranjskega v.nngradm 
štva. 



Skupščinski dnevnik 
Prejšnji torek se je sestal svet za blagovni promet in 

turizem ObS Kočevje in obravnaval vrsto aktualnih stvari. 
Zanimivo je bilo predvsem vprašanje ozimnice, kar za
deva turizem, pa so se razprava in načrti zaustavili ob 
skoraj nepremagljivi oviri — sredstvih. O preskrbi s 
krompirjem, jabolki in zeljem pišemo še v posebnem 
sestavku. 

9 Zaradi dragih in nekvalitetnih vodoinstalaterskih 
™S'UB je svet že na prejšnji seji predlagal (s tem pa se 
Je strinjal tudi Kovinar) ustanovitev posebne privatne ali 
družbene voc' ^inštalaterske delavnice. 

9 Svet je sklenil priporočiti skupščini, naj zahteva, 
°a bodo vsi novi lokali opremljeni z neonskimi napisi, 
zavzemati pa se je treba, da dobe svetlobne napise vse 
trgovine, lokali, podjetja itd. 

9 »Turistična« razprava na seji sveta je bila dokaj 
ivahna in s e j e > izhajajoč iz ugotovitve, da ima Kočevje 

e s lepe pogoje za turizem, predvsem domač, nanašala 
n a številne potrebe in naloge. Prehodni, izletniški turizem 
0 1 se z ureditvijo nekaterih objektov lahko razvil v stacio
narnega. Za razvoj mladinskega, športnega in rekreacij
skega turizma je potrebno kopališče, ki naj bi ga napra
vu! pri kemični tovarni ali v Gaju. Ker pa so nujno 
Potrebna večja sredstva drugod (zdravstveni dom, kasneje 
lova šola), so člani menili, da bi zaenkrat uredili gornji 
del Rinže. Reko je treba osnažiti, s sistemom lesenih jezov 
Pa dvigniti gladino vode. KGP bo verjetno kmalu umak
ni hleve pri Slovenski vasi, od koder odteka gnojnica 
v reko, in tedaj bi lahko z minimalnimi sredstvi (prosto
voljno delo, mladinska brigada) uredili primerne kotičke 

kopanje in sprehode v Rožnem studencu in drugod. 
f>a širšem posvetu vseh zainteresiranih se bodo pogovorili 
um o nadaljnji izgradnji rekreacijskega centra v Dolu 

^ Kolpi. Veliko so razpravljali tudi o gradnji novega 
Otela oz. depandanse, o motelu na Jasnici, izdaji pro

spekta, vendar so vsi načrti pomaknjeni v prihodnost, 
e r Primanjkuje sredstev. V prvi vrsti pa je treba, so 

trJ'O-arili, urediti objekte, ki privlačujejo turiste, omogo-
™ jim res prijetno bivanje v Kočevju. Večje turistične 
vesticije naj še počakajo. 

• V ponedeljek, 21. sept. popoldan, je svet za sta-
v'anjske in komunalne zadeve obravnaval problematiko 
anovanjskega gospodarstva in poročilo sklada za zidanje 
"^o^anjskih hiš, osnutek odloka o prenosu zadev iz 
r'stojnosti skupščine na ustrezne svete, reševanje sta-

tn°n . a n j S l c i n P r o š e n J i n lokacije. O nekaterih važnejših 
c-kah bomo še poročali. 

t j . 9 Ta teden — v torek — je zasedal še svet za kme-
Jstvo, ki j e obravnaval poročilo o oblikah in uspehih 

^operacijske proizvodnje v letošnjem letu, osnutek odlo-
0 prenosu zadev iz pristojnosti skupščine na svete, 

emoženjsko pravne zadeve ter trošenje sredstev sklada 
Pospeševanje kmetijstva. 
9 Za danes dopoldne sta sklicana oba zbora občinske 

*upščine. Odborniki bodo obravnavali poročilo zavoda 
^zaposlovanje delavcev, poslovanje stanovanjskega skla-
Q občine, premoženjsko pravne ter personalne zadeve itd. 

™urobnostih bomo poročali prihodnjič. 
°frsep ^ soboto se bo sestal svet za delo. Dnevni red 
rova obravnavo priporočila komunalne skupnosti zava-
zan n C e v 0 D č i n Kočevje in Ribnica, ki se nanašajo na 
sku°- l o v a nje invalidov, obravnavanje priporočil in sklepov 
i m

 P S ctae, ki se nanašajo na zaposlovanje delavcev ter 
n o v a n j e v o l i l n e komisije komunalne skupnosti social

na zavarovanja. 

TE DNI V KOČEVJU 
đob^?^,'10 in večerja dražja. Ze 
Vraciit t 6 0 s l a v Ljudski resta-
*a sv,, P° i n večerja dražja za 
pttvišar?raj za 900 din na mesec, 
" j * £ £ r ' * ! n J e Posledica prejš-
tiklov „ a a t e v prehrambnih ar-

n i T 6 1 " k o zadnja podra-
vraclji" vsteta. V Ljudski resta-
m e s « * n i ^ a 7 i J o ' da čakajo devet-
slab, ]L?»račun; ce bo rezultat 
*• PovJw morali cene obrokom 
Ve«erf» „ U - Z d aj stane kosilo 240, 

^ r j a Pa 170 din. 

b w ! r , i b c ' " perutnina! Svet 
^PorofiTl P r ° m e t p r i 0 b S & 2 a radi TrBoprometu, naj ima 
stalno S J r a ž i t v e m e s a "a zalogi 
tlet i„ J l n Pijance. Trgopro-
tUuiJ ođgovoril, da bodo pripo-
bodi u p o stevali najprej tako, da 
p^1.0 ribe in piščance imeli naj-

na zalogi tedaj, ko je po njih 
.»JVečje povpraševanje, kasneje, 
"*> bodo dobili primerne hladilne 
'»prave, pa stalno. 

• Kdaj dobimo delikatesno tr-
lim! n o ? 0 b c i n a je povabila tri 
pijanska trgovska podjetja — 

"̂ Kateso, Merkator in Prehrano 
p r o7 (

N AJ eno izmed njih odpre v 
Sedat * nasP'"oti hotela, kjer je 
Vanji uPrava Zavoda za zaposlo-
vino z'?v.ali<lov, delikatesno trgo-
•'otnijir* isU lokal se poteguje tudi 
" "leni rv? v a r n a Melamin, ker M 
izdelki. p r l i trgovino s svojimi 

ja se 'že dofc« k r u l 1 s l a l > ? Potrošnl-
*?Uh v Kn£0.sPrašujejo, zakaj je 
S*. Pa I T S * 2adnje čase tako 
*fivda VpriSnan-|ka Ra volikokrat. 
"loki? verJetno nI samo v slaU 

J. kavarni117°vnJ * » v kavarni. 
SfatovZ; Z , v e z da so uvedli nov 
S a odl? C a s - Prej je Bila od-6^ r ° že obi 4 ' u r e ' P 3 J° 

23 , , H ^ U T R A J ' Z A P R B J ° 
S s l t i en rt '• Z a r a<ll čiščenja bo 

P r t a lp7i n „ v tednu (ponedeljek) 
, ^ S e

, e °d 8. do 21. ure. 
^ s k o " " ^ s t o Priključkov. Na 
» tralo , a v tomatično telefonsko 

C ko i " 3 ^ naročnikov, med-
C^ProVi? 8 s t ° Prikliuč-

•ŠS. PTKJ *,, i e snimanje za 
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kend hišice s sedmimi ležišči. Dol 
je postal v tem času priljubljena 
izletniška in počitniška točka, ved
no bolj pa se uveljavlja tudi kot 
rekreacijski center Kočevja. V 
Dolu je postavil vikend hišico tu
di ribniški Inles, dovolj prostora 
pa je tudi še za druge kolektive. 
Do konca avgusta je bilo v hiši
cah 53 odstotkov več nočitev kot 
v istem obdobju lani. 

• Nad pol milijona prometa. V 
treh mesecih obstoja — 15. junij 
do 15. september — je imela turi
stično informativna pisarna v Ko
čevju že nad pol milijona prometa 
s spominki, razglednicami in z 
drugim. Veliko pomembnejša pa 
je njena informativna vloga, ki jo 
je opravila in s tem popolnoma 
opravičila obstoj. Upoštevajoč, da 
Je v tem orala ledino, je dosegla 
zo lep uspeh. 

S K U P Š Č I N A O B Č I N E K O Č E V J E P R I P O R O Č A 

NADALJNJO RAST OSEBNIH DOHODKOV 
N a zadnji seji so odbor

niki skupščine o b č i n e Ko
čevje p r e j š n j i teden med 
drugim obravnavali tudi 
realizacijo d r u ž b e n e g a pla
na občine v prvem polletju 
in ugotovili, da so delovne 
organizacije v tem č a s u 
uspešno izvajale smernice, 
postavljene z d r u ž b e n i m 
planom. Ugodna konjunk
tura in p o v p r a š e v a n j e na 
trgu je ustvarilo dobre po
goje za sprotno prodajo 
blaga skoro p r i vseh delov
nih organizacijah, razen p r i 

K O Č E V S K E 

N O V I C E 

kemični Melamin. Kemič
na ni uspela prodreti s svo
j imi proizvodi na trg, ker 
je bilo že lani n a r o č e n e g a 
precej ultrapasa, k i ga trži
šče še n i pokupilo. 

Plan celotnega dohodka 
po v n o v č e n i realizaciji 
(brez k e m i č n e ) je bi l v 
prvem polletju dosežen s 
55,2 odst., v primerjavi s 
preteklim letom pa je bil 
presežen za 35,8 odst. Sku
paj s k e m i č n o pa se odsto
tek zniža na 51,1 odst. T o 
je najbolj opazno p r i 
ostanku č i s t e g a dohodka 
(41,8 odst., brez k e m i č n e 

Grčar i ce i m a j o z v e z o 
z L j u b l j a n o 

Grčarice so vendarle dobi
le solidno avtobusno zvezo. 
Občinski avtobus je sicer že 
nekaj let vozil otroke v rib
niško šolo, vendar je bil ve
likokrat premajhen. Z novim 
šolskim letom je prevoz otrok 
(in odraslih) prevzel ljubljan
ski SAP. Zjutraj ob sedmih 
pride v vas in pelje otroke v 
Ribnico, nato pa nadaljuje 
pot v Ljubljano. Ob pol enaj
stih se tako vračata v Kočev
je iz Ljubljane dva avtobu
sa, ob pol enih pa odpelje iz 
Ribnice v Grčarice drug av
tobus. 

K o n t r o l a c e n i n u s l u g 
Svet za blagovni promet in 

turizem občine Kočevje je na 
zadnji seji sklenil, naj občin
ska služba družbene kontro
le cen spremlja cene triin
dvajsetih proizvodov, po
membnih za družbeni stan
dard (prehrambeni artikli, 
kurjava itd.), ter štirinajst 
uslug (krojaštvo, čevljarstvo, 
frizerji, pleskanje ipd.). Cene 
teh proizvodov in uslug naj 
bi pristojni organi stalno 
spremljali, opazovali ter ana
lizirali, tako da bo kasneje 
skupščina lahko primerno 
ukrepala, če bi preveč nara
ščale. 

pa 62,5), ker izkazuje ke
m i č n a okrog 56 milijonov 
negativnega dohodka. To
rej bo lahko družbeni plan 
presežen v sedanjih pogo
jih za okrog 10 odstotkov, 
brez k e m i č n e pa celo za 15 
odstotkov. 

V prvem polletju je pro
duktivnost porasla za 32 
odstotkov, O D pa za 44,5 
odst. č e pa u p o š t e v a m o 
višje cene, je realni odsto
tek v obeh primerih nižji. 
V prvem t r o m e s e č j u je bilo 
v gospodarstvu še 20 odst. 
zaposlenih z osebnimi -do
hodki pod 25.000 din, v dru
gem t r o m e s e č j u p a le š e 
9 odstotkov. P o v p r e č n i O D 
so se v drugem t r o m e s e č j u 
dvignili za 12,9 odst., to je 
od 36.000 na 40.000 din. 

Po vsestranski prouči tv i 
problematike v zvezi z iz
polnjevanjem družbenega 
plana je s k u p š č i n a sprejela 
več sklepov, med drugim 
tudi to, da je treba na pod
r o č j u investicijske politike 
nadaljevati z zače t imi 
ukrepi in skrbeti za dvig 
osebne ter splošne p o t r o š 
nje. Delovne organizacije 
naj ob nenehnem iskanju 
notranjih rezerv, ob bolj

š e m izkor iščanju proizvod
nih sredstev, izpopolnjeva
nju organizacije dela itd. 
o m o g o č i j o stalno rast oseb
nih dohodkov, predvsem 
nižjih. Delovne organizaci
je, vkl jučene v mednarod
no delitev dela, naj skuša
jo na vsak n a č i n izboljšati 
izvoz, k i je doslej najslab
še realiziran, plan za na
slednje leto pa mora biti 
postavljen na bolj realnih 
osnovah. S k u p š č i n a je tu
di p r i p o r o č i l a delavskemu 
svetu k e m i č n e Melamin, 
naj podrobno analizira 
vzroke tako slabe realiza
cije v prvem polletju in po
skrbi, da bo plan uresni
čen tako, da bo podjetje 
lahko krilo obveze do skup
nosti in do kolektiva. Ho
telu Pugled je skupšč ina 
pr iporoči la , naj zdaj, ko se 
znižujejo družbene obvez
nosti, s k u š a p o v e č a t i pro
met na zaposlenega, da 
bodo lahko ustvarili nujno 
potrebna sredstva za raz
š i r jeno reprodukcijo, svet 
za industrijo in obrt pa naj 
p r o u č i m o ž n o s t i bol jše pre
skrbe z lesom obratov In-
lesa in obrtnega centra 
Opreme. 

P l o č e v i n o za cementne silose v k o č e v s k e m I T A S U 
še vedno kr ivi jo oz. ravnajo predvsem na roke, kar 
p o v z r o č a v tovarni in v okolici neznanski hrup. N a 
sl iki vidite delavca, k i kleplje »-kapo« za silos. P r a 
vijo, da bi j i m p r i m e r n i stroji — č e bi j i h seveda 
imeli — m o č n o o l a j š a l i delo, k i bi bilo potem tudi 

veliko h i t r e j š e in c e n e j š e (fg) 

KAJ PA 
OZIMNICA? 

K r o m p i r j a v kočev
ski občini v glavnem ne 
sadijo in ga kupujejo ve
činoma v Suhi in Beli kra
jini. Trgopromet ima skle
njenih pogodb za okrog 
100 ton, kolikor so ga pro
dali lani, še najmanj toli
ko pa ga potrošniki naku
pijo sami pri proizvajal
cih (gostišča in zasebniki). 
Trgovina bo v glavnem 
prodajala vrsto merkur, in 
sicer po 33 do 34 din ki
logram in bo nekaj dražji 
kot drugod. Zastopnik Tr-
goprometa je pojasnil, za
kaj. Kmet npr. pripelje 
krompir v trgovino, kjer 
ga pa ne odkupujejo. Po
šljejo ga k odkupovalcu — 
KGP, kjer napišejo potr
dilo o nakupu; krompir 
potem prodaja trgovina, 
odkupovalec pa dobi mar
žo od 3 do 6 din za kg. 
Trgopromet je že zaprosil, 
da lahko sam odkupuje 
krompir. 

J a b o l k a . — Trgovina 
bo nabavila jabolka za 
ozimnico na Štajerskem, 
ker pa je letina bolj sla
ba, ni pričakovati pretira-
no nizkih cen. Pogodbe 
imajo sklenjene za 20 ton 
jabolk, še 10 ton pa jih 
bodo dobili pri preskrbo-
valnih podjetjih. In cena 
v maloprodaji? 90 do 100 
din kilogram. 

Z e l j e . — Zelja bo do
volj. Trgopromet ima skle
njene pogodbe za 15 ton 
kislega zelja z Vinocetom 
iz Ljubljane. Prodajna ce
na bo v začetku okrog 
160 din, kasneje pa 80 do 
85 din kilogram. Dovolj bo 
tudi sladkega zelja, ki ga 
bodo dobili 30 ton, po po
trebi tudi več. Prodajali 
ga bodo po 25 din kilo
gram. 

K a j se v s a k tet'en z g o d i 

pri n a s , v a m p o v e 

DOLENJSKI U S T I 

Drobne novice iz Slemen 
9 13. september jc po

memben dan za slemenske 
vasi v ribniški občini. Tega 
dne je bil vodovod na Sleme
nih dokončno dograjen in vo
da je v hiše prvikrat pritekla. 
Glavni rezervoar je pri Sv. 
Gregorju. Problem vodopre-
skrbe je za Slemencs sedaj 
dokončno rešen. — Za novi 
vodovod so največ prispevali 
prizadeti prebivalci sami, pod
prla pa jih je tudi občina, 
zakar so ji Slemenci hvalež
ni. 

P o n e d e l j e k 
n a k o č e v s k i t ržnic i 
V ponedeljek je na tržnici 

prodajalo le nekaj prodajal
cev, medtem ko so dnevi pro
ti koncu tedna vedno bolj 
živalmi. V ponedeljek smo 
lahko kupili le grozdje (180 
din kilogram), slive (80—100), 
hruške (150—200) in breskve 
pa 200 din kilogram. 

N o v o v g i m n a z i j i 
Pred dvema letoma je 

posebna r e p u b l i š k a komi
sija sekretariata za šolst
vo odločila , da mora imeti 
k o č e v s k a gimnazija ureje
ne potrebne prostore za 
reformirano gimnazijo — 
u č n e delavnice, kabinete, 
laboratorije. Iz nekdanje
ga stanovanja so preuredi
l i potrebne prostore, adap
tirali stare kabinete i n 
vstavili nova okna. Dela so 
v glavnem že k o n č a n a . 

DOKLER NE BO SPET NESREČE... 
Most na ostrem ovinku v Gorici vasi pri Ribnici. Most, kjer so 

ponoči, ob mokri cesti ali v snegu že marsikomu 511 lasje pokoncu 
ln je le malo manjkalo, da ni zdrknil z razjedenih lesenih moslnic 
v večinoma suho strugo Bistrice. Leseni most ki je zamenjal med 
vojno porušenega betonskega, zdaj pa betonski ne more in ne more 

9 Za redno vzdrževanje po
tov na Slemenih so potrebna 
sredstva, teh pa sami prebi
valci nimajo za vse potrebe. 
Zato zasluži vso pohvalo 
Kmetijsko gozdarsko poses
tvo Kočevje, ki vzorno skrbi 
za gozdna pota. Pa tudi rib
niška »Komunala« vlaga veli
ko skrb, da bi bila pota po 
Slemenih v čimboljšem sta
nju. 

9 Slemenski prosvetarji, ki 
imajo kulturno žarišče v pro
svetnem domu pri Sv. Gre
gorju, se že sedaj pripravlja
jo na zimsko sezono. Pozimi 
bodo imeli več kulturnih pri
reditev. Po obetih bo tudi le
tos kulturno življenje v Sle
menih zelo razgibano. 

9 Krompir je letos v sle-
menskih vaseh dobro obrodil. 
Krompirja je dovolj, je bila 
pa zato žitna letina slabša. 
Tudi s sadjem se ne morejo 
pohvaliti in bo sadjevca manj 
kot d'ruga leta. — Pa še nekaj 

moramo zapisati. Po slemen-
skih vaseh oziroma poljih je 
strašil medved in prizadejal 
koruzi precej škode. Prizade
ti kmetje se sprašujejo, do 
kdaj bo lahko medved gospo
daril in delal škodo na polju? 

K . 

R a z g l e d n i s t o l p 
n a G r m a d i ? 

Kaže, da bo ob prizadeva
nju ortneškega turističnega 
društva Grmada le dobila raz
gledni stolp. V zadnjem času 
so oživele vse akcije, da bi 
tak stoilp postavili čimprej 

in ustregli številnim turistom. 
Za boljši razgled proti Ljub
ljani pa bo treba posekati 
nekaj gozda, ki je v lasti gro
supeljske občine. 

R E S E T O 

Kaj je novega v Ortneku? 

zamenjati lesenega. Zc lansko jesen so govorili, da je treba mosl 
nujno urediti, govorili so spomladi, da bo ribniški Gradbenik napra
vil novega, potem pa jc vse utihnilo. AH je zmanjkalo denarja ali 
pa se niso mogli zediniti za eno od dveh variant: podreti hišo ali 
bližnjo žago? Naj bo tako ali tako, most, ki jc že čisto na koncu 
svojih moči, je zahteval v minulih letih že nekaj smrtnih žrtev; le
tos, ko je promet močno porasel, k sreči še nobene. Toda, bo res 
potrebna smrtna žrtev, da bodo zamenjali trhel les z betonom ali 
pa se bo morala nagnita lesena »kobila« sesesti pod tovornjakom 
ali polnim avtobusom? Bo most zdržal čez zimo? — Fodobcn most 
v Dolenji vasi Je že zaprt za promet, čeprav znak malokdo upošteva. 
Tik pred razsulom je, pred kratkim se je sesula še lesena ograja na 
eni strani. Kesda jc sedaj »občinski«, je pa prav tako potreben po
pravila . . . 

• Orlnečani pričakujejo, 
da bodo kmalu dobili avto
busno postajo. Avtobusno 
podjetje je že izjavilo, da je 
pripravljeno prispevati nekaj 
sredstev za gradnjo. 

IjB Grad nad vasjo Hudi 
konec pri Ortneku in Jurjevo 
kapelico bo zavod za spome
niško varstvo restavriral in 
poskrbel, da dobita oba spo
menika nekdanjo podobo. 

(0 Turistična komisija je 
ugotovila, da bi lahko ob po
toku pri mladinskem domu v 
Ortneku uredili avtomobilske 
campinge, kar bi bila dobro
došla pridobitev za turistični 
razvoj kraja. 

H Cesti Ortnek — Velike 

Poljane — Grmada se obetajo 
lepši časi, zlasti odkar so si 
jo ogledali občinski možje-
Sledil je sklep, da je treba ce
sto nemudoma sodobno ure
diti. 

|0 Odkar se je z moderni
zacijo ceste glavni avtomobil
ski promet odmaknil, je po
stala priljubljena ortneška go
stilna še bolj iskana. Gostil
ničar bi rad lokal sodobno 
uredil, zato namerava stavbo 
odkupiti. 

GJI Poznate Pugled nad Crn
cem? To je nova turistična 
privlačnost v Slemenih, upa
mo pa, da bodo to ugotovili 
tudi prebivalci sami in kraj 
olepšali. V. P. 



ZA JESEN 
IN ZIMO 

»Mala maša«, ki bojda 
za suknjo vpraša, je že 
minila, potrošniki pa so v 
trgovinah začeli spraševa
ti za blago. V poslovalnici 
Mode na Glavnem trgu 
imajo navadno največjo 
zalogo. S kakšnim blagom 
lahko strankam trenutno 
postrežejo, nam j» pove

dala poslovodkin ja Zinka 
Saje: 

— Nekaj blaga za jesen 
in zimo že imamo, ne pa 
toliko, kolikor smo ga že 
poleti naročili. Ta teden 
cačnerno prodajati novo 
blago za plašče in obleke, 
ki smo ga kupili v Zagre
bu, dobimo pa še več 
tweedov, mohairjev in ve-
lurjev. Trikotaže imamo 
dovolj, volnenih izdelkov 
malo manj, ker jih je tež
ko dobiti iz renomiranih 
tovarn. Jopice in drugi 
volneni izdelki so se zad
nje čase precej podražili. 
Tako imamo naročene res 
lepe moške puloverje iz 
tovarne Rašica, veljali pa 
bodo okoli 20 tisočakov. 
Kazen tega bomo v krat
kem dobili še več ženskih 
kompletov in oblek iz to
varn Angora, Almira in 
Rašica. 

SKORAJ BI LAHKO REKLI: DVOBOJ! 
Razprava na 5. seji zbora delovnih skupnosti občinske 

skupščine, ki je bila 17. septembra, je bila zelo živahna. 
Odborniki so se v izmenjavi stališč in mišljenj tako raz
greli, da je prišlo izjemoma do pravcatih besednih dvo
bojev. Najprej so bili zapriseženi na novo izvoljeni od
borniki Stanislav Šuln, inž. Franc Moretti in Rudi Barbo. 
Naslednja točka dnevnega reda je obsegala poročilo in 
razpravo o polletni realizaciji. Le-ta je dokaj ugodna, saj 
je gospodarstvo do konca junija izpolnilo 57,6 odstotka 
letnega plana v družbenem bruto proizvodu in ustvarilo 
za Hi odst. več kot v enakem razdobju lani. Po posamez
nih panogah je stanje takšno: industrija je ustvarila ."iS.(i 
odst. planskih nalog, kmetijstvo 48 odst., gozdarstvo 08,5 
odst., gradbeništvo 80 odst., promet 48,6 odst., trgovina 
57,2 odst., gostinstvo 55,1 odst., obrt 59,2 odst. in komu
nalne dejavnosti 62,4 odst. 

S t a n e P e č e k , n o v i 
p r e d s e d n i k Z M S 

Občinski komite ZMS v 
Trebnjem je na zadnji seji 
razrešil predsedniških dolžno
sti Franca Vovka in imenoval 
za novega predsednika Stane
ta Pečka. Peček je doma iz 
Mokronoga, nedavno pa se je 
vrnil z mladinske delovne ak
cije pri izgradnji mokrono-
škega vodovoda. 

V poročilu je bilo poudar
jeno, da je dokaj ugoden re
zultat v marsičem posledica 
letos sprejetih ukrepov zvez
nega izvršnega sveta, saj so 
se sredstva delovnih organi
zacij znatno povečala. 

Predsednik občinskega sin
dikalnega sveta Avgust Avbsr 
je ugotovil, da v vseh kolekti
vih posvečajo veliko več paž
nje osebnim dohodkom zapo
slenih, kar je docela v okviru 
splošnih smernic. Kljub temu 
pa ne gre pozabljati, da sto
rilnost mora dohitevati po
rast osebnih dohodkov. Govo
reč o pripravah na 42-urni 
delovni teden je poudaril, da 
se bodo morali te naloge ta
ko občinska komisija kot de
lovni kolektivi resneje lotiti. 
Omenil je, da skrajšanega de
lavnika ne gre uvajati zgolj 
s povečanjem fizičnih napo
rov proizvajalcev, kot sodi
jo v nekaterih podjetjih. Od
bornik Jože Plavc je v raz
pravi o storilnosti načel vpra
šanje, če tolikšen porast pro
izvodnje v polletju morda ni 

P o n o v n o s k l i c a n o 
p o s v e t o v a n j e 

v N o v e m m e s t u 
V okviru protituberkulozne-

ga tedna je predsednik sveta 
za zdravstvo novomeške skup
ščine dr. Milan Adamčič pre
teklo soboto sklical posveto
vanje. Zaradi sramotno niz
ke udeležbe s strani vablje
nih predstavnikov družbenih 
organov v podjetjih in usta
novah, krajevnih skupnosti, 
socialno zdravstvenih komisij 
in družbeno političnih orga
nizacij pa posvetovanja ni 
bilo! 

Tuberkuloza pri nas še ve
dno ustvarja družbene in 
ekonomske probleme, s kate
rimi bi morali seznaniti vse 
občane, zato res ni opravičila 
za podcenjevanje kvalitetno 
organiziranega posveta. 

Ponovno je to posvetova
nje sklicano za soboto, 26. 
septembra, ob 8. uri. v Sin
dikalnem domu. 

vse preveč posledica števila 
zaposlenih. V občini je bilo 
namreč do konca junija do
seženih pri zaposlovanju kar 
148 odst. plana za vse leto! 

Inž. Franc Moretti, odbor
nik iz Kremena, je seznanil 
zbor s proizvodnjo in težava
mi kremenčevih peskokopov. 
Kot rudarstvo nasploh ne 
ustvarjajo dovolj sredstev za 
modernizacijo proizvodnje, 
stroški pa naraščajo in ko
lektiv je v vedno večji zagati. 
Inž. Kdo Tavčar, odbornik iz 
Novolesa, je opozoril na to, 
da Novolesovi obrati nimajo 
skoroda nobenih zalog hlodo
vine. Proizvodnja bo brez su
rovin upadala, zato je zapro
sil,, naj skupščina posreduje 
v gozdarski proizvodnji. Od
govoril je inž. Jože Kure, od
bornik GG Novo mestbTki je 
pojasnil, da je plan sečnje že 
dosežen in da je gozdarska 
proizvodnja v okviru tega~pla-
na Novolesove obrate v redu 
zalagala s hladovino. Novole
sove zmogljivosti preraščajo 
okvire sečnega plana, zato je 
menil, da si bo moral Novo-
les zagotoviti manjkajočo hlo
dovino izven meja občine. Ko 
je odbornik Jože CvitkOvič 
poročal, da bo Opekarna Za
log zaradi izgub opustila pro
izvodnjo v obratu v Prečni, 
so odborniki sklenili, da je 
treba Opekarni Zalog dati 
prednost pri najetju investi
cijskega posojila, s katerim 
bo proizvodnjo v obratu v 
Zalogu povečala, ker je pov

praševanje po opeki veliko in 
~-bo še naraščalo. 

V razpravi, ki se je razvila 
o prometu, je odbornik Mar
jan Simič iz 2TP seznanil 
zbor z velikimi težavami, v 
kakršnih je 2TP Novo mesto, 
ki bo poslovno leto zaključi
lo z več stomilijonsko izgu
bo. Odbornik Rudi Barbo iz 
K Z Novo mesto je poročal o 
težavah v kmetijstvu, ki so 
posledica nedavnega zvišanja 
cen žitaric. Ker mora zadruga 
žita za močna krmila kupo
vati, bo treba odšteti vsled 
novih cen za blizu 50 milijo
nov dinarjev več, živinoreja 
pa je že doslej bila komajda 
rentabilna. 

Najdlje so se odborniki po-
mudili v razpravi o proizvod
nji v Iskrinih obratih, ki so 
v polletju vsi pod planom. 
Odborniki iz Iskre so ome
nili kadrovske težave (pri
manjkuje jim strokovnjakov), 
ugotovili pa so, da vsi obrati 
interne dinamične plane dose
gajo in presegajo in zagotovi
li, da bodo tudi letni plan do
segli in presegli. Zbor je 
kljub temu sprejel sklep, naj 
predsedstvo skupščine povabi 
predstavnike direkcije Iskra 
in njenih obratov na razgovor 
o tem. 

J u l e t u K o b e t u 
v s p o m i n 

Globoko pretreseni ob spo
ročilu, da se je na odru Tvo
jega življenja odigrala sadnja 
dramOj smo se v soboto na 
Žalah v Ljubljani poslovili od 
Tebe, Tvoji sodelavci pri no. 
vomeškem DPD Svoboda 
»Dušan Jereb« in njegove 
dramske sekcije, v kateri si 
vsa leta od osvoboditve sem 
tako vneto ustvarjal. 

Res, zadnja leta nisi več de
lal z nami, ker si se po služ
beni dolžnosti preselil v Lju. 
bljano, vendar se naši odnosi 
zaradi tega niso prav nič spre
menili. Ne moremo in ne sme
mo namreč mimo dejstva, da 
si bil prav Ti tisti, ki je po 
zadnji vojni, ki tudi Tebi ni 
prizanesla, prvi pobudnik za 
novo gledališko življenje v 
v Novem mestu. Z največjo 
vnemo si zbiral sodelavce za 
prvo večjo, povojno priredi
tev, uprizoritev Cankarjevega 
»Kralja na Betajnovi«, kjer 
smo se vsi stari igralci spet 
dobili in kjer si odlično od
igral vlogo Maksa. In potem 
se je vrstil nastop za nasto
pom in le malo jih je bilo 
brez Tebe. Tvoji resnično do
bro naštudirani nastopi so 

SERGEJ THORŽEVSKIJ: 

»Sanacije samo v uteme
ljenih primerih!« 

— V nekaterih podjetjih se letos obeta izguba, 
katero bomo morali kriti iz rezervnega sklada. Prav 
je, da smo si že zdaj na jasnem, da bo občinska 
skupščina iz svojega rezervnega sklada prispevala 
k pokritju izgube le v res utemeljenih primerih! 
Samo takrat bomo pomagali, kadar bo na dlani, 
da ima prizadeti kolektiv zagotovljeno perspektivo. 
V vseh drugih primerih bo hočeš — nočeš treba 
dopustiti, da bodo ekonomski zakoni opravili svo
je! Ne bo nam torej smelo biti žal, pa najsi bo to 
še tako težko, če bodo posamezna podjetja, ki ni
majo pogojev za obstoj, morala v likvidacijo! 

Tako je opredelil sanacije predsednik občinske 
skupščine Novo mesto Sergej Thorževskij na seji 
zbora delovnih skupnosti 17. septembra. 

bili pravo doživetje in zares 
si zaradi tega veljal za enega 
najboljših igralcev naše gle
dališke družine. V nepozab
nem spominu je novomeški 
publiki ostala Tvoja dovrše-
no odigrana vloga Matička » 
Linhartovi komediji »Veseli 
dan ali Matiček se ženi«, P" 
vloga očeta Ane Daaldcrs ' 
drami »Mladost pred sodi
ščem«, vloga Andreja Smoletu 
v Krettovem scenariju »SleP 
je kdor se s petjem ukvarjIM 
vlogo Štefana v AnzengrtA 
berjevi komediji »Slaba vesltl 
pa si sijajno odigral že v d*| 
etu s svojo ženo Miro. Tvoi 
najmarkantnejši nastop je bti 
v vlogi Friderika v Kreftovft 
»Celjskih grofih«. In kdo b[-
še naštel druge Tvoje nastope,. 
pred vojno pri bivšem sokol 
skem gledališču. 

Kot dolgoletni tajnik nafr 
ga društva si mnogo pripo
mogel k boljšemu in smotf- . 
nejšemu delu in ugledu druš
tva in gledališča. 

Rad se spominjam časot 
pred vojno, ko si izrazil za
misel, naj bi se vsi takratni 
igralci sokolskega in prosvet
nega odra združili v močno 
igralsko skupino, prevzeli Pr°' 
svetni oder, ki je bil za tisi1 

čase zares zelo moderno 
opremljen, in bi v njem tako 
nastalo resnično novomeško 
gledališče. Tekli so že VJ® 
razgovori o tem, uresničil 
te zamisli pa je preprečil 
gi svetovni požar. 

Ker si nam bil tudi kot}0' 
variš in prijatelj zelo biti"' 
nam je bilo slovo od Tebe # 
toliko težje. Globoko užalO; 
ščeni smo se morali uklonih 
neizprosni usodi, ki Te je 
trgala v najlepših moških 
tih iz naših vrst in iz objeWa 

Tvoje družinice. 
Ob težkem slovesu se F, 

dragi Jule, zahvaljujemo z* 
vse Tvoje delo v naših vrstah, 
za vsa Tvoja žrtvovanja. Ohra
nili Te bomo v svetlem sp^ 
mi""' POLDE ClCLtt 

ANKETA BO POVEDALA, KAKO ŽIVIJO 
NEKDANJI BORCI 

N o v o m e š k a kronika 
• Zc večkrat smo pisali, da je 

otroško igrišče zapuščeno in da 
malčki v vsem mestu, ki tako na
preduje, vendarle nimajo ene sa
me gugalnice na Javnem prostoru! 
Videti je, du moramo to dejstvo 
sprejeti kot nespremenljivo in kot 
nerešljiv problem. Ce je tako, bi 
morali z otroškega igrišča odstra
niti vsaj ostanke nekdanjih gugal-
nlc. ker se iivešala«, kot jim pra
vijo otroci, že močno nagibajo. Ce 
bi jih kdo malce močneje rukniJ, 
bi se utegnila prevrnlM. Kdo bo 
kriv'' 

• Nasproti poslopja KZ na 
Ljubljanski cesti Je bila svojčas 
dokaj urejena zelenica, ki je vsaj 
malo polepšala prostor pred stavbo, 
štrlečo menda kot spomenik časa 
v spomin na bombardiranje leta 
1943. Zadnje mesece pa so začeli 
na zelenici parkirati številni večji 
in manjši avtomobili in tako zele
nico ni več. Ali ne bi mogli listni-
ki teh avtomobilov zapeljati svojo 
vozila le 50 m dalje na Florjanov 
trg. kjer je pod kostanji dovolj 
prostora ali pa bi Jih pustil! na 
Glavnem trgu, kamor tudi ni nič 
dalj? Kaj pa če bi povrnili škodo, 
ki so jo naredili s svojimi avtomo
bili? 

Ifl V prodajalnah reko in Borovo 
so te dni dobili nove pošiljke Je-
senske obutve, na zalogi pa imajo 
žd nekaj pravih zimskih čevljev 
vseli številk. Stranke, ki so se 
doslej pritoževale nad majhno iz
biro, bodo najbrže lahifo postregli. 
Tigovoi pravijo, da blaga, kakr
šnega so že poleti naročili zu 
Jesen, ni lahko dobiti lz tovarn, 

Da bi spoznal življenje nek
danjega borca ali aktivista 
narodnoosvobodilne vojske, je 
dovolj vstopiti v katerokoli 
borčevsko stanovanje. Malo 
tega boš našel v njem, kar bi 
meral videti in kar si je bo
rec v letih težkega odpora za
služil. Namesto tega pa boš 
lahko videl kup kopij prošenj, 
ki so (neredko) neuspešno ro
male v razne pisarne. 

V trebanjski občini je 566 
borcev in aktivistov, med te-

š e n t r u p e r t dobi n o v o 
t rgovino 

Trgovsko podjetje Merca-
tor je v Sentrupertu odkupi
lo Tominčevo hišo, da bi v 
njej uredilo sodobno trgov
sko poslovalnico. Potrošniki 
so s preskrbo zadovoljni že 
zdaj, vendar bodo imeli v no
vem lokalu boljšo izbiro. 

terjajo rešitev, pa občina sa
ma tega ne bo utegnila rešiti. 
Potrebna bo pomoč izven nje
nih meja. Da bi se seznanili s 
problematiko, bodo odborni
ki občinske skupščine in po
litičnih organizacij podrobne
je pregledali analizo s'anja, 
kf kršno je na podlagi ankete 
zaznal občinski odbor Zveze 
združenj borcev NOB. 

Živega č l o v e k a 
n a p o k o p a l i š č e ! 

Krajevni odbor v sentru
pertu se je odločil temeljito 
urediti pokopališče, ki je 
močno zanemarjeno. S svo
jimi sredstvi bo nabavil pe
sek, od prebivalstva pa po
bral pokopališke pristojbine. 
S temi sredstvi bo plačal člo
veka, kj bo odgovoren za red 
na pokopališču Včasih je pač 
potrebno imeti tudi živega 
človeka na pokopališču. 

mi pa 193 kmetov ali 32 in 
pol odstotka- Njihov način 
življenja se bistveno ne raz
likuje od življenja borcev v 
drugih krajih, le da so nji
hovi življenjskih pogoji zara
di slabše razvitosti to občine 
precej težji. Vsako leto se ti 
sicer izboljšujejo, vendar pa 
odločilnih korakov ni. 

Več o življenju in pogojih 
borcev in aktivistov bo pove
dala anketa, ki so jo v treba
njski občini izvedli te dni. 
Njen namen je predvsem od-
go\oriti na tale bistvena vpra
šanja: kakšni so osebni pre
jemki anketirancev, kakšna 
stanovanja imajo, kakšni soci
alni strukturi pripadajo itd. 

Kakor smo omjnili, so po
goji v trebanjski občini težji 
kot drugje, nasproti temu pa 
je število borcev zelo veliko. 
Čeprav bo anketa prikazala 
take probleme, ki nemudoma 

TREBANJSKE 
IVERI 

H V preurejeni MercatorjevIJl 
slcvalnici pri Pavlinovi goslil"'* 
te dni deločili nov delovni MJ. 
Prodajalna je odprta od ponedejt 
ka do petka od 7. do 18. ure, J 
sebotah pa neprekinjeno od 7. "j 
17. ure. Na izložbenih oknih so? 
pojavili tudi napisi za vrsto »j3 
klov, po katerih je prav te "J. 
največje povpraševanje. P;0<'*!?L 
no v upravnem poslopju ' " " j i 
ske zadruge so prebelili, VfL 
valnico blizu novega stanovanj^ 
poslovnega bloka pa zaprli. ker • 
oodo začeli v kratkem adapti18*^ 

• Poleg kina je vrtiljak, ti ^ 
vsako leto za dalj časa l ts t t t*iM» 
prosvetnim domom, menda J*^ 
zabava za mlade prebivalce Tej, 
nJega. Mladini često ne pre°*J» 
drugega, kakor da se pozabo**̂ , 
resnim delom, zadnje čase P*^ 
di s športom. Ce kdo zavoljo*,, 
manjkanja zabavnega življenJa

tt» 
Ide v gostilno, hitro FO^m, 
nanj. češ: taka je ta mladina- 'Jj 
da bi pomagali rešiti proble1?',, 
je trn v peti tudi prebivaJ-itjl 
dragih večjih središč, pa «e'7» 
slišijo. Je potem taka kriti"" 
mestu? j» 

• Nesnaga, odpadki in " S 
navlaka so za reda vajene « j 
kot gnojna rana na obrazu. Jjjjj. 
ge pa tak nered prav nič ne j« 
Predvsem to ne moti tiste, * 
TA »Kemo-opremo« uredili 
cato pokopališče polomljeni' j) 
dlj, strojev in ostale rop°1 1 J ^d1-
se lz visoke trave koniajo s»--
Morda bo moral vmes P°-^ pti': 

. iiitami inšpektor, saj bo •fjpB';. 
zu kmalu odprt zdravstv*"^ ntf' 
ki umazanije ne bo pfj lol l 0 ' ' 
v svojih prostorih niti * 

ker ima prednost izvoz in da samo 
zarad: tega ne morejo zadovoljiti 
potrošnikov. 

• Občinski in mestni odbor 
Rdečega kriza sta v ponedeljek, 
21. septembra, v prostorih Doma 
JLA odprla rastavo, posvečeno ted
nu boja proti tuberkulozi. Fotogra
fije, podatki in grafikoni, razpeti 
po panojih in stenah dvorane, pri
kazujejo razvoj RK Slovenije od 
ustanovitve pred dvajsetimi leti da
lje, ter napore zdravstvene službe 
in RK v boju proti tuberkulozi. 
Ogled razstave priporočamo vsem 
občanom ter šolam in tudi kolek
tivom iz delovnih organizacij. Raz
stava bo odprta vsak dan od 21. 
do 27 septembra od 8. do 20. 
ure. 

Fl Ponedeljkov živilski trg ni bil 
slabo obiskan, vendar so gospodi
nja spet tožile zaradi predragih 
jajc, ki so bila tokrat po 50 din. 
Krompir je veljal 50 din, fižol 130 
din, grozdje 130 din, jabolka 80 
din. zelje 00 din. šplnača 50 din 
merica, cvetača 150 din, breskve 
80 din. mleko 75 din. Sipek 100 din 
liter, orehi 150 din četrt, paradiž
niki 100 din in slive 100 din kilo
gram. Precej prometa so imeli 
prodajalci pietenin, :nanj pa so 
ljudje kupoval! rože. 

• Gibanje prebivalstva: rodili 
sta Jožica Zakrajšek s smiheljske 
34 — Karolino, in Fan! Kastelic 
iz Gubčeve ulice — Fanl. Poročilu 
sli se: Anton Judež, bolničar iz 
Dalmatinovo 2. in Ana Potočar. 
bolničarka s Trdinove cest« 43. 
Umrl Je Janez UrSič, upokojenec z 
Glavnega trga, star 06 let. 

Troje aktivnosti SZDL 
T o n e Zibert , sekretar o b č i n s k e g a odbora 

S Z D L . je na v p r a š a n j e o aktivnost i Social i 
s t i č n e zveze v trebanjski obč ini p r e j š n j i teden 
povedal : 

» P r e d a v a t e l j s k i aktiv smo zdaj skoraj v 
celoti zaposlili . N a zborih razlagajo volivcem 
koristi r a z š i r j e n e g a zdravstvenega zavarova
nja k m e č k e mladine. Z a l a k o zavarovanje je 
v o b č i n i , zlasti v kmet i j skih predelih, pre
c e j š n j e zanimanje. 

V tem č a s u je treba izvoliti tudi nove po
ravnalne svete, k e r je p r e j š n i m mandat ž e 
potekel. K r a j e v n e skupnosti? K a k o r vem, so 
p r i p r a v l j a l n i odbori ž e izdelali prve osnutke 
statutov za take skupnosti , j a v n o pa j i h š e 
niso o b r a v n a v a l i . 

S o c i a l i s t i č n a zveza vidi na leh p o d r o č j i h 
trenutno svoje n a j v a ž n e j š e naloge.-« 

' I K I : B A \ J S K E 
NOVICI. 

B a r v n i posnetek bi pokazal , da gojijo » « f j * , e >«« 
nih hiš v C v i b l j a h pri T r e b n j e m j rozne h a i 0 

Krede. V m a n j š i h naseljih je io redek P " - n 
so C v i b l j c lahko vsem za zglea. 



XI DOLENJSKO PRVENSTVO V ATLETIKI 
Letošnje XI prvenstvo Dolenjske 

v atletiki, ki je bilo minulo ne
deljo v Novem mestu, je bilo sil
no pestro in dobro obiskano. Ra
zen tekmovalcev iz Novega mesta 
5° PflSU tudi tekmovalci iz Ko-

Stične in Trebnjega. Res 
JJ škoda, da Crnomaljčanov nI 
W Tudi atletski klub Olimpija-
Svoboda iz Ljubljane ta celjski 
klub Kladivar sta postala nekate
ra tekmovalce. Zal sta sprinter 
Zaletelj in metalec kopja Spiler 
»orala prav ta dan nastopiti na 
Prvenstvu v Beogradu. 

Lepo vreme je privabilo na 
skrbno pripravljen stadion večje 
število gledalcev, M so bili več
krat Priče zanimivih borb, poseb
no med tekači. 
^Rezultati najboljših tekmoval-

ROKOMET V S P O D 
N J E M P O S A V J U 

TVD Križe (Gorenjska) — »Svo
boda« Krmelj 23:26 (7:11) 

V II. kolu ljubljanske conske 
lige so gostovali rokometašl Kr-
melja pa Gorenjskem in slavili 
tesno, toda zasluzeno zmago. Sod
nik Zupančič lz Ljubljane Je sodil 
dobro ln nI dopuščal ostre Igre. 
Obe moštvi sta igrali ležemo. Go
le so dosegli Kunej in Logar J. 
8 . Terglav 4, 2itnik, Zaman ta 
Papež M. po 2 za Krmelj. 

RK »METALNA« Krmelj — »Par
tizan« Brestanica 19:11 (7:7) 
Prvenstvena tekma zasavske lige 

le prinesla drugo zaporedno zma
go Krmeljčanom, ki so si po sla-
™ Jgri prvega polčasa z bliskovi
timi prodori prvih 10 minuti dru
gega polčasa zagotovili zmago. 
«>dnik Maks Toplišek iz Brežic 
Je sodil dobro. Gole za domačine 
sp dosegli Papež R. 7, Metelko 5, 
vavčar in Bastardi F. po 3, Ba
stardi Alojz 1. Za goste so bili 
uspešni Keše J., Kavčič s 3, Radi 
«• Jelen, Fišer ta Avsenak z 1 
zadetkom v drugem polčasu se je 
wuikoval vratar domačinov Peter 

D. B. 

0J5*tNlK ( M a r i b o r ) : 
^ R T I Z A N (Črnomel j ) 

. 14 :5 (5:1) 
P o l ć a ^ i L B r a n i k a so v prvem 
no P° v edle s 5:1 zaradi izred-
g Maoe igre Cmonuljk v obram-
Crn^3 t^tku drugega polčasa so 
• 'nornaljke sicer rezultat zmanjša-

5 : 3 ta 7 : 5 > P r o t i koncu so 
Jg™™ utrujenosti od vožnje ta 
"•-uranostl v obrambi naglo popu
ste, da so igralke Branika razli-
g naglo zvečale ta tekmo v viso-
SB rezultatom, ki pa je nerealen 
IfcT , m n a Prikazano igro v po-

G c £ k l J u * l l e v CT°Jo "orisi 
Sreht T3 branik so dosagle: Lam-
TOvnjv, Martinčič, Sprah 2, Go-
Weiss a> Črnomelj pa Kvas 2, 

• Bauman l , .Butala 1. 

KOKOMET^^SKE REPUBLIŠKE 
Slovan LIGE: 
Brezi«. ' 2 0 1 23:12 1 
"ran 3 2 0 1 28:18 4 
Cmomelj J * 0 0 12:8 4 
Kranj ' 3 2 0 1 26:25 4 
Rudar 3 1 1 1 20:18 3 
Branik 1 1 1 1 ":21 » 
Koper 5 1 1 1 21:23 S 
Šiška 3 1 0 2 21:20 2 
Uzničar l 0 1 * '5:20 1 

C a r 2 0 0 2 9:27 0 

60 m mladinke: 1. Milena Jer
man, Kočevje — 8,8, 2. Zvonka 
Vidic, Novo mesto — 9,1, 3. Ma
rija Čuden, Novo mesto — 9,6. 
V tej disciplini smo pogrešali ne
kaj Novomeščank, ki so sposobne 
teč. 60 metrov pod devet sekund. 

60 m mladinci (finale): 1. Stan
ko Jarc, Novo mesto — 7,4, 2. 
Dušan Bižal, Kočevje — 7,6, 3. 
Borut Hočevar, Kočevje — 7,8. 
Stanko Jarc je bil tudi v predte-
kih najboljši in ima vse pogoje 
za razvoj v dobrega šprinterja. 

100 m moški: 1. lože Cvar, 
Olimpija-Svoboda — 11,5, 2. Stan
ko Jarc. Novo mesto — 11,9, 3. 
Anton Goričanec, JNA — 12,2. 

100 m ženske: 1. Ztaka Serbec, 
Kladivar — 13,8, 2. Milenka Jer
man, Kočevje — 14,7, 3. Slavka 
Go.ec, Novo mesto — 13,8 

400 m moški: 1. Vinko Istenlč, 
Novo mesto — 52,6, 2. Jože Cvar, 
Olimpija-Svoboda — 53,1, 3. Ma
tija Vidmar, Novo mesto — 59,4. 
V odličnem teku je Istenič pre
magal Ljubljančana C vara ter ta
ko dosegel nov dolenjski rekord. 

400 m ženske: 1. Silva Razpot-
nfk. Kladdvar — 1:0,52, 2. Stanka 
Nemanlč, Novo mesto — 1:10,2, 
3. Danica Močnik, Novo mesto — 
1:11,0. Razpotnikova je z lahkoto 
osvojila prvo mesto pred mladima 
tekmovalkama iz Novega mesta. 

100 m mladinci: 1. Janez Mole, 
Olimpija-Svoboda — 2:38,9, 2. Lud
vik Markovič, Novo mesto — 
2:53,3, 3. Ivan Pezdirc, Novo me
sto — 2:54,5. 

150C m moški: 1. lože Smodej, 
Novo mesto — 5:18,9, 2. Ivan 
Florjančič, Novo mesto — 5:19,6, 
3. Matija Burgar, Novo mesto — 
5:22,2. Rezultati so zelo skromni. 
Mladi gimnazijci so tekli samo za 
točke, ki so potrebne pri tekmo
vanju za atletski pokal Slovenije. 

609 m ženske: 1. Sonja Rus, No
vo mesto — 2:03,1, 2. Mara Bu
kovec, Novo mesto — 2:05,0, 3 
Sl?.vkp Klančar, Novo mesto — 
2:06,5. 

4\100 m moški: 1 Olimpija-Svo
boda, Ljubljana — 47,3, 2. AK 
Nove mesto — 47,6, 3. Stična — 
49,1 Nekaj metrov pred ciljem Je 
moral zadnji novomeški tekač Pa-
dovan prepustiti zmago Ljubljan
čanom. Mladi gimnazifei iz Stič
na pa so dosegli lep uspeh 

4x100 m ženske: štafeta, ki je 
bila sestavljena iz novomeških ta 
celjskih tekmovalk, je dosegla re
zultat 56:8. 

Višina — ženske: 1. Ztaka Ser
bec. Kladivar — 1,35 m, 2.-3. 
Anica Savoren, Novo mesto — 1,25 
in Marija Setina, Novo mesto — 
1.25. 

Višina — moški: 1. Janez Mat ob 
- 180, 2. Miro Berger — 170, 3 
Janez Penca — 165. V tej disci-
olin", smo pogrešali skakalca Po
trča, ki je že letos skočil 180 cm. 
tekmovanja pa se nI udeležil za
radi istočasnega prvenstva v od 
bojki 

Daljina — ženske: 1. Zmka Ser
bec, Kladivar — 4,49 m, 2. Ber
narda Jožef, Novo mesto — 4,21. 
3. Marija Setina, Novo mesto — 
4.20 m. 

Daljina — moški: 1. Anton Go
ričanec, JNA — 5,98 m, 2 Boris 
Vidmar. Olimpija-Svoboda — 5,94. 
3. Stanko Jarc, Novo mesto — 
5.78 m. Z rezultati ne moremo 
biti zadovoljni, ker nobeden tek
movalcev ni skočil oreko šest me 
trov 

Krogla — člani: 1. Boris Vid
mar. Olimpija-Svoboda 11,89, m. 
2 Janez Meljo, Kočevje — 10,81 m. 
Tudi znani metalec krogle Penkn 

n. nastopil na atletskem prvenstvu 
zaradi odbojkarskega prvenstva. 

Krogla — starejši mladinci: 1. 
Dušan Bencina, Olimpija-Svoboda 
— 13,25 m, 2. Jože Lavrih, Treb
nje — 12.47 m, 3. Stane Zaje, 
Our.pija-Svoboda — 12,34 m. 

Krogla — mlajši mladinci: 1. 
Jožo Smodej, Novo mesto — 13.25 
m. 2 Igor Knol, Novo mesto — 
13,00 m, 3. Jože Konda, Novo me
stu — 11,67. 

Krogla — članice: 1. Marija 
Knez, Novo mesto — 8,97, 2. Sil
va Razpotnik, Kladivar — 8,39 m, 
3. Anica Nose, Novo mesto — 7,51 
m. Pogrešali smo znani metalki 
Kotniikovo ta Vidmarjevo. 

Disk — člani: 1. Janez Meljo, 
Kočevje — 32,50 m. 2al tudi disk 
niso metali znani tekmovalci Pen-
fco. Potrč in Spilair. 

Disk — mladinci: Jože Lavrih, 
Trebnje — 45,80 m, 2. Dušan Ben
cina, Olimpija-Svoboda — 39,90 m, 
3. Stane Zaje, Olimpija-Sloboda — 
37.5U m. Presenečenje med me
talci diska je bil met Jožeta Lav 
riha lz Trebnjega, kateremu se z 
vztrajno vadbo obetajo še lepi 
uspehi. 

Kopje — ženske: 1. Marjeta Sa
je, Novo mesto — 24,00 m. Skup
no s Sajetova bo morala na tro-

boju v Kranju metati kopje tudi 
Vidmarjeva, ker druge tekmovalke 
v tej disciplini v Novem mestu 
nimamo. 

Kopje starejši mladinci: 1. Slav
ko Pavlic, Novo mesto — 52,87 m, 
2. Jože Lavrih, Novo mesto — 
42,43 m, 3. Miro Berger, Novo 
mesto — 39,37 m. Pavlic je v zad
njem času precej napredoval in je 
dosegel nov dolenjski rekord za 
starejše mladince. Prihodnjo nede
ljo nas bo zastopal tudi v Beogra
du na državnem prvenstvu za sta
rejše mladince. Na troboju v 
Kranju bo metal kopje skupno 
s svojim trenerjem Spilarjem v 
reprezentanci Dolenjske. 

Kopje — mlajši mladinci: 1. Jo
že Smodej, Novo mesto — 41,50 m 
2. Dušan Bižal, Kočevje — 41,16 
m, 3. Branko Vidmar, Novo me
sto — 32,80 m. 

Najboljši tekmovalci prvenstva 
bodo z nekaterimi, tokrat odsotni
mi atleti, nastopili na III. tro
boju najboljših atletov Gorenjske, 
Primorske in Dolenjske, ki bo 
4. oktobra v Kranju. Dolenjska 
moška in ženska ekipa se bosta 
morali še skrbno pripravljati, če 
bosta hoteli na troboju uspeti. 

J. G. 

Predaja š t a f e t e — m o š k i (Foto: Janez Pavlin) 

Novo mesto : Slov. Bistrica 3:0 
Gledalci so z negodovanjem 

sprejeli vest, da igralcev iz Slo
venske Bistrice ne bo na Loko. Po 
četrturnem čakanju je sodnik Lo
gar iz Ljubljane namreč odpiskal 
konec tekme. Novomeški odboj-
karj. so tako brez borbe vknji-
žih novi dve točki nad zadnjepla-
slrarjmi Bistričani. Po tej zmagi 
v zatišju čakajo, da bodo z ne
kaj novimi uspehi prišli na dru
go mesto, ki še daje pravico do 
igranja na kvalifikacijah. Borba 
za drugo mesto se Je nenadoma 
močno razplamtela: drugoplasirani 
Mariborčani, za katere je kazalo, 
da imajo drugo mesto tako rekoč 
že v žepu, so po pričakovanju 
klenih na vročem 'grišču v Ka
nalu. Zdaj je naenkrat celo vrsta 
kandidatov za drugo pozicijo. Tre
nutna lestvica sicer ne kaže pra
vega stanja, saj majo moštva 
različno število odigranih tekem 
Kljub temu pa kaže Novomešča-
nom zelo obetajoče. V goste mo
rajo le še v Bežigrad (od nepo
srednih konkurentov), medtem ko 
bodo vsi druei. ki bi si hoteli pri

boriti drugo mesto, se pokazal: 
svoje znanje na igrišču na Loki 
Novomesčani pa so tu, vsaj tako 
kaže, slejkoprej nepremagljivi, saj 
jih je celo Kanal spravil na ko
len", šele po petih setih in s pre
cejšnjo mero sreče. Navijači zdaj 
upajo, da bodo videli dramatičen 
juriš na drugo pozicijo ta upajo, 
da se bo finiš končal z zmago 
domačinov 

Spet razgibani športni dnevi v Kočevju 
jejo ^1 ~ Mladinci, ki tekmu-
i^eli v ^V^1 mladinski ligi, so 
»Poljan! iS Partizan Trnovo -
čega t ) f rybiK IJub prednosti doma-

Pa«f m l a d i Igralci kočev-
? ° so i , „ v a n a n l s o uspeli. Tek-
boljJi aJSOl « 55:40, kar pa je 
ga. v nr t a t o d spomladanske-
•"tro fifiK? n a P a du so bili pre
tinci l??ieal boljši igralci. No-
?rugem L,?* J l n nadomestili v 
S« uTl?^ a s u ' 8 0 s e dobro dr-
lBJe mani« "1 r a z U k a v t*™ delu 
su. ^"JJSa kot v prvem polča-
•» oh - K o s a r karice so odpotovale 
»te l, • F 1 T Ljubljano - Mo
lio . L b l morale odigrati tek-
b« s Slovanom. Na Igrišču je 
l l V L s o đ n U c . N e k d 0 i" gostjam 

Kočevja pojasnil, da Je tekma 
WI0Jena, o čemer pa Kočevje nI 
g« vedelo. Tudi stroškov jim nih-
2 ni povrnil. S takim načinom 
2, "J strinjamo! Zahtevamo, da 
*roPi. " c z a končno red in nov 
ka»iuje t i l k ' h o d n o s o v Primerno 

Nl'f'OMETAŠI DVAKRAT USPEŠ-
sta b

D i , k o ( i e T s kl nogometni moštvi 
^ J a « t!Sp e S m Prof Induplat' 
2°n B , e m a „ ! a , c i l n s k o m o 5 t v o gostov 
2:0. "»agall s 5:1, člansko pa ? 

NJEM ^ ZMAGALI V TREB 

jSo 1 ? . ' " ,PartiMna so igrali 
^b"*e H e 0

S k T d e l a drugere-
« ? m tamk|,°,ny T r e , "iJem z mošt-
S" J« bilo , ° ? a Portizana. Igri. 
> VDltvniri k a r le pred-

KI Mb t„£ a bralce v prvem 
9 ^ " T r e b n £ m u , s 0 R O S , , e P r e" »•15. i 5 , r e ™ J e s 3:2 (11:18, iS :8. 

, n I*"). Kočevski od: 
^ ' J J i . tate rt

ođ ' n k m e 1o tekme 
r? ^le^rf d a , w«J<*™> za pr-

K K w ? d , o C 1 , a t * ™ med 
Kočevje m n i k l n TVD Partizan 

fcjjf'BUSKA NAGRADA G1MNA-

U l ^ n o f e k m J " . l m e I a k o m l s " n 

1 | f r ^ ••^wkmwan1a v pionirskih 
kulturo plonlrlem 

in mladini« za leto 1963-64 pri ob
činski zvezi za telesno kulturo 
svojo zadnjo ocenjevalno sejo. 
Upoštevala je vsa poročila in v 
splošnem zapazila velik napredek 
v kvaliteti, vzgoji mladih kadrov, 
samoupravljanju društev in orga
nizaciji prostvoljnega dela no 
športnih objektih. 

Komisija Je predlagala za repu
bliško nagrado šolsko športno 
društvo kočevske gimnazije, za 
okrajno nagrado SSD osnovne šo
le »Jože Seško«, za občinski na
gradi pa SSD osnovne šole »Mir
ko Bračič« (Kočevje) ln športno 
društvo »Kolpa« lz Osllnlce. Po
drobneje bomo o tem tekmovanju 
poročali, ko bomo zvedeli za re
zultate republiško ln okrajne oce
njevalne komisije. 

EKIPA ATLETOV OKRNJENA 
Člani in članice atletske sekcije 

TVD Partizan so se udeležili v ne
deljo dolenjskega prvenstva v No
vem mestu. Zaradi pomanjkanja 
denarja je hlla ekipa precej okr

njena, čeprav je dosegla nekaj 
zadovoljivih rezultatov. Atletika se 
v Kočevju ne bi smela boriti s 
finančnimi problemi, saj je to 
najbolj kvalitetna panoga v obči
ni. 

OBJEKTE POD ENOTNO UPRA
VO! 

V ponedeljek je imel sejo svet 
za telesno kulturo kočevske ob
činske skupščine. Razpravljali so 
o vrsti važnih vprašanj, ki odlo
čajo o razvoju telesne kulture 
In njenem financiranju v občini. 
Načeli so tudi vprašanje o krite
rijih, po katerih naj bl razdelje
vali sredstva Uprava nad šport 
nlml objekti pa naj bi bila po 
mišljenju sveta enot n ti, čemur sn 
v razpravi posvetili precejšnjo po
zornost. Razprava je zajela tudi 
nekaj mnenj o smernicah temeljne 
telesne vzgoje ln tekmovalnega 
športa. Več podrobnosti o teh za
nimivih razpravah bomo še poro
čali. 

A. Arko 

Občinska liga 
v odbojki 

Pretekli teden se je začel tudi 
jesenski del odbojkarske občinske 
lige. V prvi tekmi sta se pome
rili moštvi IMV ta Pionirja. V 
tekmi, ki je odločala o vrstnem 
redu pri vrhu tabele, je ekipa 
IMV igrala bolje ta je zasluženo 
zmagala (3:1). V tem delu z za
nimanjem pričakujemo tudi start 
mladincev Partizana ta Novoteksa, 
v katerem Igra velika večina igral
cev prvega moštva novomeškega 
ligaša Ti dve moštvi do zdaj na
mreč še nista Igrali nobene tekme. 
Zanimiv ta nenavaden hkrati je 
tudi primer iz prvega dela prven
stva, ko ob določenem času ni 
bilo na igrišče ekip IMV ta Krke, 
ki bl morali igrati medsebojno 
tekmo. Komisija je tekmo regi
strirala z rezultatom 0:0, obe mo
štvi pa sta ostali brez točke 

Lestvica je trenutno naslednja: 
Občina 4 4 0 12: 4 8 
Pionir 5 2 3 10:13 7 
IMV 5 2 2 10: 9 6 
Novoles 4 1 3 7:11 5 
Krka 4 1 2 5: 7 4 
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Z D R A V N I K V A M S V E T U J E 

ALI JE GRIPA NEVARNA? 
Kdor je gripo prebolel letos v zgodnji pomladi, se 

bo prav gotovo spomnil, da ni najbolj prijetna bolezen. 
Saj ni zbolel sam, za gripo so ležale cele družine. Tovar
ne in uradi so bili zaradi nje precej prazni, šole marsi
kje zaprte. Kar nekaj časa je trajalo, da se je bolezen 
unesla in da je življenje postalo spet normalno. 

Bolezen se pojavlja v večjih epidemijah skoraj vsako 
leto v hladnih zimskih mesecih, posebno ob vlažnem 
vremenu. Posamezni slučaji bolezni pa ne izbirajo letni 
čas. Vsakih 25 do 40 let zajame gripa ves svet, takrat 
govorimo o pandemiji gripe. Starejši se bodo spomnili te 
bolezni po prvi svetovni vojni, ko so ji rekli »španska« 
in je tako nevarno razsajala, da je po vsem svetu pomo
rila 20 milijonov ljudi. Pred leti smo pandemijo gripe 
imenovali »azijska«. To, kar je bilo letos pri nas, je 
običajna epidemija, le da je bila precej obsežna. 

Gripa ali influenca je nalezljiva bolezen, ki se pre
naša od človeka na človeka. Povzroča jo virus, ki Ima 
v glavnem tri tipe: A, B in C. Bolezen se prenaša s kuž
nimi kapljicami, ki jih bolnik izkašljuje. Siri se s hitrost
jo prometa. Oboli lahko vsakdo, sprejemljivost za bole
zen je torej splošna. 

Gripa nastane naglo. Bolnik se počuti zelo slabo, vse 
ga boli, posebno udje, prsa in hrbet. Počuti se »kot pre
tepen«. Vročina naglo naraste na 38 do 40» C, pojavi se 
suh kašelj, boleče grlo, suh jezik in rdeče oči. Obraz je 
rdeč in zabuhel. Apetit izgine in bolnik sili v posteljo, 
kamor tudi spada. Dajemo mu zdravila proti gripi in vro
če pijače, n. pr. čaj , limonado, sadne sokove. Približno 
po treh dneh vročina pade in bolnik je gripo praktično 
prebolel. 

Ce bolnik po treh dneh ni zdrav ali pa če mu vro
čina ponovno naraste, so nastopile komplikacije. Običajno 
gre za pljučnico, lahko pa tudi za okvare na prebivalih, 
živčevju in drugod. Sedaj moramo biti zelo previdni. 
Gripa namreč že sama zelo zniža odpornost organizma 
in pri komplikacijah ima telo zelo malo možnosti za 
samoobrambo. Zato je zdravljenje komplikacij navadno 
resna stvar. Prav komplikacije so tiste, ki lahko povzro
če smrt bolnika. Je pa tudi mogoče, da bolnik, ki je gripo 
prebolel, postane zaradi neodpornosti čez mero sprejem
ljiv za druge bolezni, pogosto tudi za jetiko. Zanjo pa 
vemo, da je sicer ozdravljiva, pa vendar dolgotrajna in 
nevarna bolezen. 

Pri nas je navada, da preganjamo gripo z žganimi 
pijačami in drugimi alkoholnimi napitki. Posebno z vi
nom! To je seveda čisto napak, ker že tako oslabljeno 
telo še bolj oslabimo. Posledica je navadno pljučnica. 

Ali je kakšna možnost, da se gripe ubranimo? Zadnja 
leta imamo proti influenci dobro cepivo. Cepiti pa je 
seveda potrebno prej, preden se gripa pojavi. Cepimo 
trikrat v približnem razmaku 14 dni. Letos pozimi smo 
cepili v nekaj tovarnah v Novem mestu in smo dosegli 
prav lepe rezultate pri tistih, ki so bili cepljeni trikrat. 
Tovarne so delale! Drugod pa so bili zaradi epidemije gripe 
veliki izpadi. Ce kolektivi izračunajo, koliko jih stane izpad 
proizvodnje, nadomestilo dohodka za bolne delavce in še 
vse drugo ob epidemiji, je strošek za cepljenje minima
len. Razen tega prispeva svoj del k stroškom za cepljenje 
še socialno zavarovanje. O tem se splača razmisliti! 

Da odgovorimo na vprašanje v naslovu: gripa je ne
varna bolezen, ker nastopa množično, ker ima lahko kom
plikacije in ker zmanjša telesno odpornost na najmanjšo 
mero. Bolje jo je preprečiti kot zanjo zboleti! 

Dr. B. O. 

S o t e s k a p r e m a g a l a 
D v o r 

Moštvo malega nogometa iz So
teske je 20. septembra gostovalo 
na Dvoru in v prijateljski tekmi 
premagalo domačine s 3:0 (1:0). 
Vovk je dal dva, Avguštin pa en 
gol. Lepo igro Je pokvaril sod
nik, ki Je dovolil precej ostro 
igro Dvoia. J. V. 

B R Z 0 T U R N I R 
V SEVNICI 

19. septembra je šahovski klub 
Milana Majcna organiziral brzo-
turnir, na katerem Je med 11 
igralci zmagal Maurer z 9 ln pol 
točkami, drugi Je bil Grilc 8 
točk; Brelih je zbral 7 in pol, 
Gačnik 7 itd 
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RADIO LJUBLJANA 

M l a d i n s k o moStvo k o š a r k e k o č e v s k e g a partizana 

v»Ah, DAN: poročila ob 5.15, 
6.00, 7.00 , 8.00, 13.00, 17.00, 19.30. 
22.00. Pisan glasbeni spored od 
5.00 do 8.00. 

PETEK, 25. SEPTEMBRA: 8.55 
Pionirski tednik. 9.25 Slovenski 
pevci zabavnih melodij. 10.15 Igra 
pihalni orkester RTV Ljubljana. 
11.15 Pozor, nimaš prednosti! 12.15 
Kmetijski nasveti — Inž. Ciril Re 
mic: 42-urni tednik pri gozdno
gospodarskih organizacijah. 14.35 
Pojo naši operni pevci. 15.15 Za
bavna glasba. 15.15 Poje mladin 
skl zbor iz Trbovelj. 18.10 Pro-
menadni koncert. 20.00 Trideset 
minut v studiu 14. 21.15 Oddaja o 
morju ln pomorščakih. 

SOBOTA, 26. SEPTEMBRA: 9.05 
Dvajset minut z našimi starejšim! 
skladatelji. 9.40 Zabavna glasba lz 
Sovjetske zveze. 10.35 Koroške na
rodne pesmi. 11.15 Pozor, nimaš 
prednosti! 12.15 Kmetijski nasveti:. 
Jože Spanrtag: Premiki v struktur! 
poljščin zaradi novih cen. 14 35 
Naši poslušalci čestitajo in po
zdravljajo. 15.40 Poje zbor KUD 
»Jože Hcrmankn« p. v. Gustav« 
Rakuše. 17.35 Pesmi ln ples! ju 
goslovanskth narodov. 18.45 Novo 
v znanosti. 20.30 Sobotni večeri v 
naših krnjih. 22.10 Oddaja za naše 
Izšel fenee. 

NEDELJA, 27. SEPTEMBRA: 
8"0 M'e/Uiy*a razlika Igra -

Willis Hali: Vladarjeva •ajpel. 
9.05 Naši poslušalci čestitajo ln 
pozdravljajo. 10.00 Se pomnite, 
tovariši. . . Andrija Koprivica: 
Najstarejši partizan ta njegova 
srečanja. 11.15 Vedre melodije i 
velikimi zabavnimi orkestri. 11.40 
Nedeljska reportaža. 12.05 Naši 
poslušalci čestitajo ta pozdravlja
jo. 13.30 Za našo vas. 15.05 Danes 
popoldne 16.00 Humoreska tega 
tedna — J. Svajncer: Z marico ne 
potuješ vsak dan. 21.00 »Glasba 
ne pozna meja«. 22.10 Godala v 
noči. 

PONEDELJEK; 28. SEPTEM
BRA: 8.55 Za mlade radovedneže 
9.25 Mali koncert domače popu
larne glasbe. 11.15 Pozor, nimaš 
prednosti! 12.15 Kmotljskl nasveti 
— Inž. Nada Puppls: Krava na) 
oteli vsako leto. 14.05 Majhen glas
beni mozaik. 14.35 Naši poslušalci 
čestitajo ta pozdravljajo. 14.45 
Igra Pihalni orkester JLA pod vod
stvom Pavla Bmilje. 18.10 Zvočni 
razgledi — Japonska ta holanclsvka 
zabavna glasba. 20.00 Revija slo
venskih tzvalalcev zabavne glasbe 
20.40 Z Iftošniega festivala v Du
brovniku 22 10 S popevkami no 
svetu. 

TOREK. 2(1. SF.PTKMRRA: 8'J5 
Jugoslovanski pevci popevk. 9.25 
Pesmi za otroke (naši skladatelll 
'n soli«*4 /-»—.V-v-nl 0 40 DroiKrt 

minut z majhnimi zabavnimi an
sambli. 10.15 Z opernimi pevci po 
svetu. 11.15 Pozor, nimaš predno
sti! 12.15 Kmetijski nasveti: Inž. 
Dušan TerčelJ: Letošnja trgatev. 
14.50 Zvoki kitar. 15.15 Zabavna 
glasba. 17.05 Poletni sprehodi z or
kestri zabavne glasbe. 18.10 Kon
cert po željah poslušalcev. 20.20 
Radijska Igra — Ephraim Klshon: 
Blaumllchov prekop. 21.31 Zvočna 
panorama. 

SREDA, 30. SEPTEMBRA: 8.55 
Pisan svtt pravljic ta zgodb. Ta 
črni ljubi Peter. 10.30 Človek ta 
zdravje. 11.15 Pozor, nimaš pred
nosti! 12.15 Kmetijski nasveti — 
Inž. Jože Rihar: Zazimovanje če
bel. 15.40 Komorni zbor RTV 
Ljubljana poje skladbe ta prired
be hrvaških skladateljev. 17.05 Po
letni sprehodi z našimi solisti. 
18.45 Kulturna transverzala. 20.00 
Iz naših študijev. 20.35 Georges 
Bizet: Lovci biserov, opera v treh 
dejanjih. 

ČETRTEK, 1. OKTOBRA: 8.05 
Pojo Slovenski oktet. 9.25 »Veseli 
pozdravi« (glasbena oddaja za 
mladino) 1115 Pozor, nimaš pred
nosti! 1215 Kmetijski nasveti — 
Mag. ph. Janez Kromar: O naših 
gobah. 14.05 Glasbeni mozaik. 
14.35 Naš! poslušalo! čestitajo in 
pozdravljajo. 15.15 Zabavna glas
ba. 17.05 Sorehcvli co gla?b?nih 
oalerilnh naše gbsbr-pe preteklo
sti. 50.00 ĆV.rtkov Večer domačih 
rxyml 'n nnnevov. 21.00 Večer 
umetniške b-iscrte - Nnria Gabri-
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V TEM TEDNU VAS ZANIMA 

Petek, 25. septembra — Uroš 
Sobota, 26. septembra — Justina 
Nedelja, 27. septembra — Kozma 
Ponedeljek, 28. septembra — Ven-

česlav 
Torek, 29. septembra — Mihael 
Sreda, 30. septembra — Jelka 
Četrtek, 1. oktobra — Julija 

Č E S T I T K A 
Ljubi mami in stari mami Ani 

Srebrnjak iz Hrušice št. 17 želimo 
za 70. rojstni dan Se mnogo sreče 
in zdravih dni, 
Hčerka Lojzka z možem Janezom, 
Milenka in Andrejka pa ji poši

ljata koš poljubčkov 

mmm 
Ob prerani izgubi moža, očeta in 

starega očeta 
Franca Mrvar ja 
iz Dol. Straže 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki 
so ga v tako velikem številu 
spremili na njegovi zadnji poti. 
Posebno zahvalo smo dolžni pod
jetju »Novoles«, godbi, pevcem, 
govornikom in vsem, ki so nam 
v težkih trenutkih nudili pomoč. 

Žalujoči domači 

Ob izgubi dragega moža, očeta 
in starega očeta 

Janeza lisica 
žel. upokojenca iz Novega mesta 
se Iskreno zahvaljujemo vsem pri
jateljem in znancem, vsem, ki so 
ga spremili na njegovi zadnji po
ti, mu darovali cvetje in vence. 
Zahvaljujemo se zdravnikom in 
strežnemu osebju Splošne bolnice 
Novo mesto za vso skrb in nego. 

Lepa hvala tudi duhovščini. 
Žalujoči: žena Marija, otroci Sta
ne, Sanika in Sonja z družinami 

Ob prerani izgubi našega dragega 
moža, očeta, brata in strica 

Ivana Pojeta 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki 
so nam v težkih trenutkih izka
zali vsestransko pomoč in sočust

vovali z nami. 
Posebno zahvalo izražamo posestvu 
»Snežnik«, ZZB NOV ter ostalim 
družbeno pol tičnim organizacijam 
Kočevska Reka in čabar , govor
nikom in čabarski godbi. Zahva
ljujemo se zdravniku dr. Miranu 
Cilenšku ter vsem, ki so ga sprem

ljali na njegovi zadnji poti. 
Žalujoči: žena Jnlka, sinova Jože 
in Tone z ženama, hči Fani z mo
žem, sin Ivan ter bral Tone » 

družino. 

PRODAM ZIDANICO na Trški go
ri z vsem inventarjem in z 
grozdjem (novo letino) Potočar, 
Bučna vas 35. 

PRODAM SKORAJ NOVO TRO-
DELNO KUHINJSKO K R E D E N 
CO, štedilnik »Gorenje«, ptičke 
kanarčke in kletko. Kettejev 
drevored 36, Novo mesto. 

PRODAM RABLJENO DNEVNO 
SOBO Rafko Petrič. Novo me
sto, Valant'čeva 9 

UGODNO PRODAM ŽENSKI ŠI
VALNI STROJ v dobrem stanju. 
Albert Bratoš, Novo mesto, Ket
tejev drevored 40. 

UGODNO PRODAM LAMBRETO 
LD 150 cem, z vetrobranom ter 
dve čeladi. Anton Novak, Ribni
ca 52 na Dolenjskem. 

ODDAM GARAŽO in sobo. Brod 
45, Novo mesto. 

TRGOVINA »ASTRA« na Cesti ko
mandanta Staneta 1, Novo me-

PRIHODNJI 
TEDEN: 

— P r a z n i k k o č e v s k e 
o b č i n e 

0 O B I S K P R I B E 
L I H M E N I H I H 
P O D G O R J A N C I 

— K a j p r a v i j o n a š e 
z a d r u g e o v a š k i h 
s t r o j n i h s k u p n o 
s t i h 

# N O V A Š T E V I L 
K A U R A D N E G A 
V E S T N I K A z v a ž 
n i m i o b č i n s k i m i 
o d l o k i 

— N o v i c e , d o g o d k i 
i n l j u d j e — i z 
v s e h n a š i h o b č i n 

0 M I C K A , T U D I T I 
S I K R I V A ! 

— L j u d j e m e d s e b o j 

24 STRANI! 

sto išče skladišče v bližini pro
dajalne. Interesenti naj se ja
vijo osebno ali pismeno v trgo
vini. 

KROJAŠKO PODJETJE »OBRT
NIK« Ljubljana, obrat Novo me
sto, spiejme več kvalificiranih 
krojaških pomočnikov in šivilj. 
Nastop službe takoj. 

IŠČEM GOSPODINJSKO POMOČ
NICO za tričlansko družino. Dr. 
Tatjana Frlan, Zdravstveni dom 
Novo mesto. 

MLADO D E K L E , začetnica s kon
čano osemletko, ki ima veselje, 
da se izuči v gostinstvu, dobi 
takoj službo v gostilni Marije 
Cerne v Zakotu 35. Brežice. 

ZDRAVILIŠČE ROGAŠKA SLATI
NA — Proti sladkorni bolezni, 
protinu in tolščavosti (bolezen
skemu debelenju) pomaga roga
ški »Donat« vrelec. Dobite ga v 
Novem mestu pri trgovskem 
podjetju »Hmeljnik« — telefon 
21-129, ln »Standard« — telefon 
NiCO za 3-člamsko družino. Dr. 

UGODNO PRODAM VEČJE PO
SESTVO z mlinom in žago v bli
žini železniške postaje ali za
menjam za manjše v bližini No
vega mesta. Rudolf Milek, Dolen
ci 1, Gradac v Beli krajini. 

GOSPODINJSKO POMOČNICO 
sprejmem k štiričlanski družini. 
Lahko začetnica. Marija Pokovec, 
Ljubljana, Dalmatinova 8 

Brod na Kolpi: 26. in 27. 9. 
sovjetski film »Rdeče listje«. 

Črnomelj: 25. in 27. 9. ameriški 
film »Plamteča zvezda«. 29. in 30. 
9. švedski film »Divje jagode«. 

Dol. Toplice: 26. in 27. 9. ame
riški film »Nuna«. 

Kostanjevica: 27. 9. nemški film 
»Graščina strahov«. 30. 9. španski 
film »Vrni; I7 Rormesa« 

Kočevje — »Jadran«: 25. in 27. 
9. angleški film »Pod okriljem 
noči«, 28. in 29. 9. italijanski film 
»Štirje neapeljski dnevi«, 20. 9. in 
1. 10. jugoslovanski film »Dvojni 
obroč«. 

Novo mesto »Krka«: 25. do 28. 
9. ameriški film »Moja draga Kle
mentina.« 29. in 30. 9. italijanski 
film »Zaposlitev«. 

Osilnica: 27. 9. nemški film 
»Jazz, ljubezen in pesem«. 

Predgrad: 27. 9. jugoslovanski 
film »Izbiralka«. 

Ribnica: 26. in 27. 9. slovenski 
film »Srečno, Kekec«. 

Sevnica: 26. in 27. 9. ameriški 
film »Ko zvonijo zvonovi«. 30. 9. 
sovjetski film »Moj mlajši brat.« 

Sodražica: 26. in 27. 9. nemški 
film »Strelci v zelenem«. 

Stara cerkev: angleški film »V 
soboto zvečer, v nedeljo zjutraj.« 

Straža: 26. in 27. 9. nemški film 
»Tisoč oči doktorja Mabusa«. 

Trebnje: 26. in 27. 9. francoski 
film »Prestopek na begu.« 30. 9. 
ameriški film »Toby Tyler«. 

Potujoči kino Novo mesto 
predvaja nemški barvni glasben) 
film GROFICA MARICA: v soboto, 
26. sept., v MIRNI PEČI ob 19. 
uri; v nedeljo, 27. sept., ob 15. 
uri v ŠKOCJANTJ, ob 19. uri pa 
v BELI CERKVI. V ponedeljek, 
28. sept., ob 19. uri v OTOČCU; 
v torek, 29. sept., ob 19. uri v 
zdravilišču Šmarješke Toplice. V 
sredo, 30. sept., ob 19. uri na 
MIRNI. 

Potujoči kino Kočevje 
Potujoči kino Kočevje predvaja 

italijanski film »Ljubim — ljubiš«, 
24. 9. v Livoidu; 25. 9. v Dolgi 
vasi, 26. 9. v črnem potoku, 27 
!) v Podnresld 27 !>. v Kužljll. 

drl avtomobil in mu poškodoval 
glavo in desno roko; Marija Mr-
har, delavka iz Mirne, je padla s 
kolesom m si poškodovala glavo. 
Ivan Dim, mehanik iz Hudej, Je 
padel z motorja ln si poškodoval 
glavo; Malči Radovan, gespodinja 
iz Loke, se je pri nesreči porezala 
s steklom po desni roki. 

BREŽIŠKA KRONIKA 
NESREČ 

Pretekli teden so se ponesrečili 
ln iskali pomoči v brežiški bol
nišnici: 

Franca Hostnika, posestnika iz 
Rajca, je nekdo napadel in mu 
poškodoval levo roko in hrbet; 
Milutin Nikolič, delavec iz Treb
njega, je skočil iz vlaka ln si 
poškodoval levo nogo; Stanko Ko-
zole, sin ključavničarja z Goieka, 
je padel pri igri in si zlomil le
vo nogo; Antona Kajsa, posestni
ka iz Dramlja, je povozil motor 
in mu zlomil desno nogo; Regina 
Brajdič, hči delavca iz Drnovega, 
je padla pod voz ln si poškodova
la levo nogo, Marjan Kozole, de
lavec iz Presladola, si je v tovarni 
poškodoval desno nogo; Franca 
Kodriča, posestnika iz Dobrave, je 
nekdo udaril po glavi; Alojz Bo
žič, zidar s Trške gore, je padel 
v vodnjak in si poškodoval hrb
tenico; Fric Molan, delavec iz 
Trebeža, se je zaletel z motorjem 
in si poškodoval glavo in levo 
roko; Milan Maček, sin posestnika 
iz Brezakovca, je padel na poti 
in si zlomil levo roko; Branka 
Nučič, hči delavca iz Blance, je 
skočila pod avto in dobila po
škodbe po glavi in obeh kolenih; 
Zvonetu Kelneriču, mesarju iz Pod-
skalice, je padlo na glavo žele
zo; Stanka Naglica, posestnika iz 
Klake, je poškodoval vol po tre
buhu; Anton Stipčič, posestnik iz 
Kačkovca, je padel z motorjem 
in si poškodoval rebra 

MA11C.M L KUJ NOVO MESTU 
V času od 15. 9. do 21. 9. je 

bilo rojenih 12 dečkov in 18 de
klic. 

Poročili so se: Anton Berlogar, 
uslužbenec iz Malega Orehka, in 
Ivanka Berus, poljedelka iz Ločne: 
Nikola Popovič, uslužbenec iz Ju-
gorja, in Milena Cemič, poljedel
ka lz Poduljce; Matija Hudorovac. 
šofer iz Loke pri Črnomlju, in 
Ljudmila Hudorovac. delavka :z 
Stranske vasi 

Pretekli teden so v novomeški 
porodnišnici rodile: Mihaela Vid
mar iz Jame — Albina, Dragica 
Grablovec iz Bršlina — Suzano, 
Džurdža Spanič iz Suhorja — Ka
tico, Mihaela Novak iz Gaberja — 
Jožkota, Rezika Boltes iz Kosta
njevice — Martina, Stanka Kra-
marič iz Dragomlje vasi — Boja
na, Justina Troha iz Brezovice — 
Mirana, Marija Grmovšek iz Vrh-
trebnjega — Slavko, Anica Vidmar 
lz Žabje vasi — Roberta, Jožica 
Bahč iz Velike vasi — Borisa, Ma
rija Lindič iz Sp. Laknic — Jane
za, Anica Pezdirc iz Črnomlja — 
Milana, Marija Papež lz Jablana — 
Marjana. Jožefa Avgustinčič lz Sta
rega trga — Ireno, Marija Volč-
Jak lz Vel. Brusnic — Slavko, 
Nežka Bahor iz Jerneje vasi — 
Romana, Justina Rodman iz Kr
škega — Jožeta, Terezija Zupančič 
lz Sevnega — Bernardko, Zdenka 
Pevec iz Gor. Ponlkev — Mirjam, 
Kristina Krajšek iz Vrha — dečka, 
Terezija Fine lz Gor. Mokronoga 
— dečka, Frančiška Blažlč lz Sto-
plč — deklico. Marija 2agar i i 
UrSnih sel — dečka. Martina Ma-
toh iz Grma — deklico, Fran

čiška Vavpič iz Ubrha — deč
ka, Stojanka Grozdanovič iz Čr
nomlja — dečka, Bosa Potočnik iz 
Kanižarice — deklico, Adela Ber-
kopec iz G. Straže — deklico, 
Anica Sterk iz Črnomlja — dečka, 
Marija Strojin iz Dol. Sušic — de
klico, Joža Kladušan iz Kostanje
vice —• dečka, Marija Grabnar \z 
Jelševca — dečka, Marija Bercko 
iz Vrhpeči — deklico. 

tz b r e ž i š k e p o r o d n i š n i c e 
Pretekli teden so v brežiški po

rodnišnici rodile: Marija Pavlovič 
iz Gorenje Pirošice — dečka, Ka
tica Mirt iz Leskovca — Ireno, 
Bernarda Slavineo iz Vel. Mraše-
va — Stanko. Frančiška Zibert iz 
Loč — Antonijo, Ana KragI iz 
Brezovega — Rafka, Ana Žibert 
iz Skopic — Slavka, Gabrijela 
Setinšek iz Rožnega — Jožico, Jo
žica Zivič iz Brežic, — Roberta, 
Antonija Grive iz Lončarjevega do
la — Mihaelo, Božena Ostrovršnik 
iz Bušeče vasi — Tomaža, Olga 
Zorič iz Krškega — Roberta, Te
rezija Puntar iz Krškega — Hed-
viko, Vera Strele iz Oštrca — 
Jožeta 

Pretekli teden so se ponesrečili 
in iskali pomoči v novomeški bol
nišnici: Jože Ambroiič, vojni in
valid iz Gor. Lokvic, Je padel z 
drevesa in si poškodoval levi kolk; 
Marija Klc, gospodinja iz Podgo-
re, si je pri nesreči na cesti po
škodovala glavo in obe roki; Alek
sander Vršcaj, zidar Iz Bitne vasi, 
Je padel z motorja in si poškodo
val desno nogo; Janeza Bahorja. 
posestnika iz Jerneje vasi. Je po-

Pobuda občanov iz Suhe krajine 
je uresničena 

Prebivalci lz vasd Veliko in 
Malo Upje ter Klopce so 
vse minulo leto vztrajno zah
tevali, naj bi bil šolski po
uk za otroke tz njihovega 
okoliša v Velikem Lipju. 
Zahteva je bila breasmisel-
na, ker bi bil pouk v zasilni 
stavbi, kjer bi ena sama 
učiteljica v eni učilnici vo
dila štirioddelčni pouk za 
učence od 1. do 4. razreda 
osnovne šole. Prebivalcem to
rej prav gotovo ni v čast 
srditost, s kakršno so zahte
vali takšen pouk ter grožnja, 
da bodo odpovedali sodelo
vanje pri vsakršnem politič
nem delu, če občina njiho
vi zahtevi ne ugodi. Kljub 
temu so občinski organi na
šli boljšo rešitev: organizi
rali so šolsko avtobusno pro
go od Lašč do Dvora in Žu
žemberka. Noben otrok ne 
bo Imeli do avtobusa dlje 
kot pol ure peš, avtobus pa 
bo nekaj otrok vozil v šolo 
na Dvor, nekaj pa v šolo v 
Žužemberk. Razen tega Je 
občini uspelo letos urediti 
tudi prevoz otrok iz višjih 

razredov šole v Ajdovcu do 
Žužemberka- S tem je v no
vomeški občini odpravljena 
zadnja nepopolna osemletka, 
vsem otrokom pa je zagotov
ljen kvaliteten pouk ln po
goji za nadaljnji študij. 

Roparski napad 
pri Mačkovcu 
20. septembra ob 4. uri 

je skupina Ciganov na ce
sti pri Mačkovcu ustavila 
avto nekega Ljubljančana 
in oropala voznika. Vod
nik je prijavil, da so mu 
zmikavti odnesli 200.000 di
narjev. Medtem so skupi
no Ciganov varnostni or
gani že aretirali, preiskava 
pa je še v teku. 

MLIN 
V PLAMENIH 

V noči med 20. in 21. sep
tembrom je pogorel mlin, 
katerega lastnik je Jurij 
Fortuna iz Krasinca pri 
Metliki. Ogenj je povzročil 
za okrog 8 milijonov dinar
jev škode. Požar so kasno 
opazili, ker je bila v kraju, 
kjer je gorelo, močna meg
la, tako da so reševalci pri
šli prepozno. Vsa okolica 
je močno ogorčena, ker je 
bilo od tega mlina odvis
nih več vasi. Do torka še 
niso našli krivca za požar, 
katerega vzroke še nadalje 
raziskujejo. 

I z l e t i p l a n i n c e v 

v s e p t e m b r u 

i n o k t o b r u 

Planinsko društvo »Lis
ca« prireja v septembru in 
oktobru več izletov v pla
ninske postojanke. Izlet 
na Sljeme pri Zagrebu bo 
20. septembra, 27. septem
bra pa je napovedan izlet 
v Kumrovec in obisk Gor
skega doma pri Bistrici ob 
Sotli. 

Planinci naj se prijavijo 
za oba izleta tajnici društ
va Andreji Flajsovl. 

KMETIJSKA ZADRUGA 
ŽUŽEMBERK 
r a z p i s u j e JAVNO DRAZBO 

za prodajo KOMPLETNEGA GOSPODAR
SKEGA POSLOPJA V SADINJI VASI: 

1. pritlične hiše s kletmi in prostori, 
primernimi za gostilniški lokal 
in stanovanje 

2. skednja s hlevom in 
3. svinjaka s kuhinjo 

D r a ž b a b o v p o n e d e l j e k , 5, oktobra I 'H, i, 
oh 8. uri zjutraj pred hišo številka 7 v Sadinji vasi 
za družbeni sektor, od 10. ure dalje pa za zasebni 
sektor. 

RAZPIS NATEČAJA 
Republiški sekretariat za notranje zadeve SRS 
razpisi! je n a t e č a j za izpolnitev delovnih mest 
v Ljudski milici in v kazensko poboljševalnih 

zavodih (pazniki) 

Kandidat mora izpolnjevati naslednje po
goje: 

1. da je državljan SFRJ, 
2. da je odslužil obvezni vojaški rok v JLA, 
3. da ni prekoračil 28 let starosti, 
4. da je uspešno končal najmanj osemletko 

ali opravil izpit za kvalificiranega ali visc-
kokvalificiranega delavca, 

5. da ni sodno kaznovan, 
6. da ni v kazenski preiskavi. 
Vsak kandidat bo pred sprejemom v službo 

zdravniško pregledan in mora.opraviti sprejem
ni izpit po določenem testu. 

Sprejeti kandidati bodo prejemali plačo kot 
pripravniki po uredbi o nazivih in plačah usluž
bencev organov za notranje zadeve ter odločbi 
o položajni plači v organih za notranje zadeve. 
Prejemali bodo tudi brezplačno uniformo ln 
obutev. Samskim uslužbencem so zagotovljena 
stanovanja na postajah L M ali v samskem do
mu. Uživali bodo vse redne in posebne ugod
nosti, ki jih določajo zakoni in predpisi o so
cialnem in pokojninskem zavarovanju. Pouka 
pri strokovnem =olanju ne bodo plačevali. 

Podrobnejša pojasnila o natečaju in pogojih 
za sprejem lahko dobe kandidati na vsaki po
staji L M v SRS. 

Republiški sekretariat 
za notranje zadeve SRS 

KOTEKS TOBUS 
LJUBLJANA 
r a z p i s u j e za svoj obrat 
V ZGORNJEM K A Š U U 151 (pri Zalogu) 

p r o s t a d e l o v n a m e s t a z a 

N E K V A L I F I C I R A N E D E L A V C E 

Samska ležišča so na razpolago. 

Ponudbe sprejema osebno obrat PROD, Zg. Kai«U 
št. 151. 

NESREČE 
Avto na strehi 

Irmtraut Maas iz Nemčije je 
19. septembra letos vozila po av
tomobilski cesti osebni avto 
M-TX-464. Ko je okrog 2. ure pri
spela do Šentjurja, je prišlo do 
okvare na sprednjem levem kole
su. Avto je začelo zanašati na levo 
in desno, nakar se Je prevrnil 
pod cesto in obstal na strehi. 
Škodo so ocenili na 200.000 di
narjev. 

Motorist v jarku 
Motoristu Jožetu Peterletu lz 

Radomelj je na avtomobilski cesti 
pri Gor. Dragi 16. septembra ob 
11.30 zaprl pot tovornjak, ki je 
iz nasprotne smeri prehiteval ne
kega drugega voznika s tovornim 
vozilom. Peterle se Je umaknil 
na bankino, od tam pa ga Je za
neslo v jarek, kjer se je prevr
nil. Gmotno škodo so ocenili na 
10.000 dinarjev. 

Nepreviden a v t o m o b i l i s l 
Na Zagrebški cesti v Novem 

mestu se Je voznik osebnega av
tomobila KR-35-22 Ivan Kodrlč 
20. septembra ob 10.20 zaletel v 
tovornjak NM-14-67, ki ga je pe
ljal Viktor Mlkec proti tovarni 
IMV. Kodrlč Je hotel prehitevati 
po napačni strani, ker Je prezrl 
smerni znak na tovornjaku. Škodo 
so ocenili na 80.000 dinarjev. 

Preozek kandijski most 
Na kandijskem mostu v Novem 

mestu sta se 21. septembra zju
traj »tesno« srečala avlobus NM 

20-52, ki ga je vozil Boris Sto; 
par, in tovornjak, ki ga je upravr 
ljal Jože Gorše. Avtobus Je dobU 
le manjše raze. — Okrog 12-39 
ure pa se je Stoparjev avtobus 
srečal s tovornjakom GO-17-58, *? 
ga je vozil Viljem Makarovič. TUf 
di tokrat je bil most čez Krko J 
Novem mestu preozek, poškodb« 
pa so nastale predvsem na 
roseriji avtolusa. 

Avto s ceste proti postaji 
21. septembra ob 5.42 je vozni* 

osebnega avtomobila LJ-265-SJ 
Franc Jerele s hitrostjo kakšni" 
60 km na uro prehiteval f 
Ljubljanski cesti v Novem mest" 
kolesarja Janeza Macedonija. Ose«" 
ni avto Je tedaj z mokre češ" 
zaneslo proti železniški p o s t « 1 

kjer se Je ustavil na pločnik"' 
Voznik Je med tem padel iz *S 
žila. Škodo so ocenili na 600»* 
dinarjev. 

Napačno prečkanje cest« 
Ko je 18. septembra ob l 9 ? 

Marija Vodopivec v Novem m«*'" 
na Glavnem tigu pri hlSl štev. £ 
prečkala cesto, jo je podrl *?. 
torlst Stanko Goršin, ki Je 1 Z. 
llko hitrostjo vozil po Novem 
stu. Marija Vodopivec Je 81» ~ 
cesto na nedovoljenem mestu- ' 
vo pomoč so JI nudili v n 0 * 
meški bolnišnici. 

Z mopeda v bolnišnic" 
Izpred kolodvorske restavr«^] 

v Novem rr.estu te Je "„,»-
17. septembra ob 16. url » LJi 
pedom odpeljati močno VTp» 
Ludvik BartelJ, vendar J» JLiiV 
100 metrih vožnje padel. i* 
II so ga v bolnišnico, kjer r 

prvo pomoč odklonil. 

DOLENJSKI LIST 
LASTNIKI IN IZDAJATELJI: občinski odbori SZDL B r e 

žico, Črnomelj, Kočevje. Metlika, Novo mesto, Ribnica, Sev
nica in Trcbnjo 

UREJUJE UREDNIŠKI ODBOR: Tone Gošnlk (glavni V 
odgovorni urednik). Rta Bačer. Franco Grlvec, Miloš Jakopec 
Marjan Moškon, Jožica Toppcy ln Ivan Zoran 

IZHAJA vsak četrtek — Posamezna številka 30 din - ^ 
na naročnina 1200 din, polletna 000 din; plačljiva Je vnaPJfi 
Za Inozemstvo 2400 din — TokočI račun pri podružnici " * 
v Novem mostu: 60C-11-608-9 - NASLOV UREDNIŠTVA i " 
UPRAVE: Novo meslo, Glavni trg 3 - Poštni predal 33 ' 
Tolefon 21 227 - Rokopisov ln fotografij ne vračamo 
TISKA časopisno podjetjo DELO v LJubljani 


